
بزرگانصادراتگازجهاندرتهرانگردهممیآیند
خریدار  معاون امور بین الملــل و بازرگانی وزیر 
نفت از گردهمایی بزرگتریــن صادرکنندگان گاز 

جهان در تهران خبر داد .
 به نقل از وزارت نفت، ســید علی محمد موسوی با 
بیان اینکه بیست وششمین اجلاس وزارتی مجمع 
کشورهای صادرکننده گاز )GECF( از ۱۶ تا ۱۸ 
آذر در تهران برگزار خواهد شــد و ریاست دوره ای 
این اجلاس برعهده محســن پاک نژاد، وزیر نفت 
ایران اســت، اظهار کرد: ۱۶ کشــور از مهم ترین 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان گاز جهان در این 

اجلاس شرکت خواهند کرد.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه مجمع کشــورهای 
صادرکننــده گاز ۱۲ عضــو اصلی و هشــت عضو 
ناظر دارد، افزود: همواره در اجلاس های مختلف، 
افزون بر اعضای اصلی و ناظر، چند کشور به عنوان 

میهمان شرکت می کنند.
معاون امور بین الملــل و بازرگانی وزیر نفت تأکید 
کرد: تاکنون ۱۰ کشــور عضو اصلــی برای حضور 
در بیست وششــمین اجــلاس وزارتــی مجمع 
صادرکننــدگان گاز اعــلام آمادگــی کرده اند، 
بنابراین بــا توجه به حضور حداکثری کشــورها، 
حدنصاب لازم برای برگــزاری اجلاس وزارتی در 

روز یکشنبه )۱۸ آذر( را داریم.
موســوی با اشــاره به اینکه اعضای اصلی مجمع 
شامل ایران، روسیه، قطر، الجزایر، بولیوی، مصر، 
گینه اســتوایی، لیبی، نیجریه، ترینیدادوتوباگو، 
امــارت متحــده عربــی و ونزوئلا اســت، گفت: 
کشــورهای آنگولا، جمهوری آذربایجان، عراق، 
مالــزی، موریتانی، موزامبیک، پرو و ســنگال نیز 
اعضای ناظــر این مجمع را تشــکیل می دهند که 

به صورت مرتب در اجلاس ها شرکت کرده اند.
وی با بیان اینکه ۷۰ درصــد ذخایر گاز، ۴۰ درصد 
تولیــد، ۴۷ درصــد صــادرات گاز از طریق خط 
لوله و ۵۱ درصد از صــادرات ال ان جی در اختیار 
اعضای این مجمع قرار دارد، ادامــه داد: از همین 
رو برگــزاری این اجلاس بســیار اهمیــت دارد و 
مطبوعات و رسانه های انرژی جهان همواره چشم 

به این گونه اجلاس و مصوبات مجمع دارند.
معاون امور بین الملل و بازرگانی وزیر نفت با تأکید 
بر اینکه ایده اولیه تشــکیل مجمع کشــورهای 
صادرکننده گاز از ســوی ایــران و در اواخر دهه 
۷۰ شمسی مطرح شــد، افزود: نخستین نشست 
وزیران کشورهای عضو در ســال ۱۳۸۰ در تهران 
برگزار شد و ســال ۱۳۸۹ این مجمع فعالیت های 
رســمی خود را آغــاز کــرد. دبیرخانــه مجمع 
کشــورهای صادرکننده گاز نیز بر اساس تصمیم 
اعضا در قطــر قرار دارد.موســوی با بیــان اینکه 
اجلاس وزارتی کــه بیست وششــمین دوره آن 
۱۸ آذر در تهران برگزار می شــود، مهم ترین رکن 
حاکمیتی و سیاســت گذاری این مجمع اســت، 
تصریح کرد: مهم ترین دســتورکار نشســت های 
وزارتی تصویب برنامه وبودجــه، انتخاب دبیرکل، 

انتخاب رئیــس و نایب رئیس اجــلاس وزارتی و 
بررسی حق عضویت ها و انتخاب رؤسای بعدی در 

اجلاس وزارتی بررسی می شود.
وی با اشــاره به اینکه تاکنون هفــت اجلاس در 
سطح ســران، ۲۵ اجلاس وزارتی، ۴۹ اجلاس در 
ســطح هیئت اجرایی و ۵۵ اجلاس شــورای فنی 
اقتصــادی مجمــع کشــورهای صادرکننده گاز 
برگزار شده اســت، گفت: همچنین تعداد زیادی 
از نشست های تخصصی و کارشناسی در پایتخت 

کشورهای عضو برگزار شده است.
معاون امور بین الملل و بازرگانــی وزیر نفت ادامه 
داد: ایران از زمان تأســیس ایــن مجمع تاکنون 
افزون بر میزبانی ســومین اجلاس ســران مجمع 
کشورهای صادرکننده گاز در سال ۱۳۹۴ میزبان 
نخســتین اجلاس در ســال ۱۳۸۰، پانزدهمین 
اجلاس در سال ۱۳۹۲ و هفدمین نشست وزارتی 

در سال ۱۳۹۴ بوده است.

تبیین برنامه های ۲۶ امین نشست 
جی ئی سی اف

موســوی بــه برنامه هــای تعیین شــده بــرای 
بیست وششمین اجلاس وزارتی مجمع کشورهای 
صادرکننده گاز در تهران اشــاره کرد و افزود: روز 
جمعه )۱۶ آذر( اجلاس فوق العاده هیئت اجرایی 
برگزار می شــود. روز شــنبه نیز افزون بر بازدید 
شرکت کنندگان این مجمع از توانایی های صنعت 
نفت ایران در پژوهشگاه صنعت نفت، ملاقات های 
دوجانبه وزرا بــا یکدیگر و مقام هــای جمهوری 

اسلامی ایران برنامه ریزی شده است.
وی با بیان اینکه همچنین عصر روز شنبه گزارش 
چشــم انداز جهانی، گزارش کوتاه مدت بازار گاز و 
ســالنامه آماری این مجمع به اعضا و خبرنگاران 
ارائه می شــود، ادامه داد: روز یکشــنبه، ۱۸ آذر 
اجلاس وزارتی به ریاســت محسن پاک نژاد، وزیر 
نفت جمهوری اســلامی ایران از ۹ صبح تا ساعت 
۱۴ و ۳۰ دقیقــه برگزار می شــود. این نشســت 

در دو نوبت خواهد بود که نوبــت اول آن با حضور 
خبرنگاران و شامل مراســم افتتاحیه، سخنرانی 
رئیس و دبیــرکل مجمع و وزرای شــرکت کننده 
است و در نوبت دوم، نشســت پشت درهای بسته 
خواهیم داشــت که وزرا موضوعاتــی را به صورت 

قطعنامه مصوب خواهند کرد.
معاون امور بین الملل و بازرگانی وزیر نفت تصریح 
کرد: بعد از اجلاس، مصاحبه مطبوعاتی با حضور 
محســن پاک نژاد، وزیر نفت ایران به عنوان رئیس 
مجمع کشورهای صادرکننده گاز و محمد حامل، 

دبیرکل مجمع برگزار می شود.
موســوی با بیــان اینکــه از ۱۲ عضو اصلــی، با 
احتســاب ایران به عنوان میزبان تاکنون ۶ کشور 
در ســطح وزیر و بقیه کشــورها در سطح معاونان 
و مقام های بلندپایــه وزارتخانه های نفت و گاز در 
بیست وششمین اجلاس وزارتی مجمع کشورهای 
صادرکننــده گاز شــرکت خواهند کــرد، گفت: 
از هشــت کشــور ناظر نیز پنج کشــور جمهوری 
آذربایجان، عراق، موریتانی، سنگال و موزامبیک 

در این دوره شرکت می کنند.
وی با تأکید بر اینکه ایران، قطــر، نیجریه، لیبی، 
الجزایر و روســیه که حدود ۵۰ درصــد از ذخایر 
جهانی گاز را در اختیار دارند، در سطح وزیر در این 
اجلاس شرکت می کنند، افزود: در روزهای آینده 

ممکن است سطح مشارکت افزایش یابد.
معاون امور بین الملــل و بازرگانی وزیر نفت با بیان 
اینکه کشــور عمان نیز به عنوان کشــور میهمان 
شــرکت می کند، گفت: همچنین از ترکمنستان 
و قزاقســتان برای حضور در ایــن اجلاس دعوت 

کرده ایم.
موسوی در پایان با اشاره به اینکه برخی به اشتباه 
به جای مجمع کشورهای صادرکننده گاز از عنوان 
»اوپک گازی« برای این مجمع استفاده می کنند، 
پیشنهاد کرد از واژه جِکف )GECF( برای مخفف 
کردن نــام مجمــع کشــورهای صادرکننده گاز 

استفاده شود.
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مسعود گودرزی، عضو هیات علمی دانشگاه  دیوان کیفری بین المللی حکم 
جلب نتانیاهو و گالانت وزیر دفاع معزول رژیم اشــغالگر صهیونیســتی را در روز 
پنجشنبه ۱۴۰۳/۹/۱  صادر کرد. این اقدام گامی مهم به سوی عدالت بود تا نشان 
داده شــود که بی کیفر مانی مجرمان بین المللی در حال رنگ باختن است.حقوق 
بین الملل کیفری مسئولیت بین المللی افراد حقیقی را صرف نظر از مقام و جایگاه 
آنان مورد توجه قرار می دهد و برخورداری از موقعیت دولتی رافع مسئولیت فردی 
نمی باشد.دادگاه نظامی بین المللی نورنبرگ به عنوان اولین تجربه بشری که پس 
از پایان جنگ جهانی دوم برای محاکمه جنایتکاران جنگی برگزار شد اعلام نمود 
که حقوق بین الملل فقط اعمــال دولت های حاکم را مورد توجــه قرار می دهد و 

مجازاتی برای جرایم ارتکابی توسط اشخاصی حقیقی در نظر نگرفته است.

یادداشت

تجارتایرانبااوراسیابه۵میلیارددلاررسید

صفحه 3

 آگهی تجدید مزایده  عمومی آگهی تجدید مزایده  عمومی

 روابط عمومی شهرداری محمدیه

مورخ  1403/119/م/ش  شماره  به  مجوز   استناد  به  محمدیه  شهرداری   
1403/04/24  شورای اسلامی شهر محمدیه در نظر دارد نسبت به اجاره اموال 
غیر منقول  متعلق به شهراری شامل  11باب مغازه تجاری ، بوفه پارک تمدن و یکباب 
سوله تجاری واقع در شهر محمدیه و 25 عدد غرفه تجاری  واقع در  ناحیه شهری 
مهر گان ) باقیمانده از مزایده های قبل (  جمعا« به تعداد 14مورد  مطابق  شرایط و 
مشخصات جدول ذیل  را از طریق تجدید  مزایده  عمومی  بصورت اجاره به مدت یکسال  
واگذار نماید لذا متقاضیان میتوانند از در گاه سامانه تدارکات الکترو نیکی دولت به شماره 

5003005118000010بشرح ذیل  اقدام نمایند:  
1-کلیه مراحل برگزاری  تجدید مزایده از دریافت اسناد مزایده تا ارائه پیشنهاد مزایده گر 
 و باز گشایی پاکت ها از طریق در گاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد( به آدرس

 www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مزایده گذار در صورت عدم عضویت 
قبلی ، مراحل ثبت نام در سامانه مذکور و در یافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت 

شرکت در مزایده محقق سازند .
 2-شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.

 3-هزینه نشر آگهی و سامانه ستاد  به عهده برنده مزایده میباشد  .
4-درصورتیکه برندگان اول و دوم حاضر به انعقاد قرارداد نگردند سپرده آنان به ترتیب به 

نفع شهرداری ضبط خواهد شد
5-شرکت کنندگان میبایست  مطابق جدول  ذیل  مبلغ  اعلامی را بعنوان سپرده شرکت 
در تجدید  مزایده بصورت نقدی به حساب شماره 3100002331001 نزد بانک ملی 
شعبه محمدیه ) شناسه شهرداری 14002600682( واریز و  یا ضمانت نامه بانکی ) 
حداقل سه ماه دارای اعتبار باشد (  تهیه و اصل آن را در پاکت الف مطابق با شرایط قید 

شده در اسناد تجدید مزایده ارائه نمایند .
6-تاریخ انتشار تجدید مزایده در سامانه تاریخ 1403/09/14 می باشد .

شنبه  روزسه  تا ساعت 16   ، سایت  از  مزایده  تجدید  اسناد  دریافت  زمانی  7-مهلت 
مورخ   شنبه  16روز  ساعت  پیشنهادتا  ارائه  زمانی  .8-مهلت  باشد  1403/09/20می 
1403/10/01می باشد 9-زمان باز گشایی پاکات ساعت 8صبح روزیک شنبه مورخ 

1403/10/02  میباشد.
 10-اطلاعات تماس دستگاه مزایده گذار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد 
مزایده  و ارائه پاکت های الف – آدرس : استان قزوین شهر محمدیه بلوار امام حسین 
)ع( شهرداری محمدیه و تلفن 02832562700 ب- اطلا عات تماس سامانه ستاد جهت 

انجام مراحل عضویت در سامانه 021-41934 
و دفتر ثبت نام 88969737و85193768 -021

شماره قطعه -مساحت  مشخصات ردیف
متر مربع

قیمت کارشناسی
یکسال  -ریال

مبلغ سپرده شرکت در 
مزایده-  ریال

70،000،000ریال384،000،000ریالقطعه76  و22.74 متر مربعمغازه  شهر محمدیه منطقه 6 طبقه همکف مجتمع نگار  تخلیه میباشد1

 مغازه شهر محمدیه منطقه 5 کمربندی شهید بهشتی نبش کوچه سرو 2
70،000،000ریال804،000،000ریالقطعه 6 و 25.35متر مربع53 تخلیه میباشد

مغازه  شهر محمدیه منطقه 5کوی  کارمندان به مدت یکسال تحویل مورخ 3
70،000،000ریال612،000،000ریالقطعه الف-3و 28متر مربع1403/12/15

مغازه  شهر محمدیه منطقه 5کوی  کارمندان به مدت یکسال تحویل مورخ 4
70،000،000ریال612،000،000ریالقطعه ب-1  و 28متر مربع1403/11/15

مغازه  شهر محمدیه منطقه 5کوی  کارمندان به مدت یکسال تحویل مورخ 5
70،000،000ریال612،000،000ریالقطعه ب-2 و 28متر مربع1403/10/15

مغازه  شهر محمدیه منطقه 5کوی  کارمندان به مدت یکسال تحویل مورخ 6
70،000،000ریال612،000،000ریالقطعه ب-4 و 28متر مربع1403/10/10

مغازه شهر محمدیه منطقه 6 طبقه همکف مجتمع نگاربه مدت یکسال  7
70،000،000ریال390،000،000ریالقطعه57  و11.19متر مربعتحویل مورخ 1403/12/26

مغازه شهر محمدیه منطقه 6 طبقه همکف مجتمع نگاربه مدت یکسال  8
70،000،000ریال330،000،000ریالقطعه46 و10.19متر مربعتحویل مورخ 1403/12/26

مغازه شهر محمدیه منطقه 6 طبقه همکف مجتمع نگاربه مدت یکسال  9
70،000،000ریال354،000،000ریالقطعه42  و12.87متر مربعتحویل مورخ 1403/12/26

10
مغازه شهر محمدیه منطقه 3 شمال شرقی  چهار راه معلم  جنب آتش 
نشانی به مدت یکسال تحویل مورخ 1403/11/01 مطابق اسناد تجدید 

مزایده

قطعه 315 و مساحت 40 
120،000،000ریال1،896،000،000یالمتر مربع

مغازه شهر محمدیه منطقه 2 کمر بندی شهید بابایی یالاتر از پمپ بنزین 11
به مدت یکسال تحویل مورخ 1403/12/25 مطابق اسناد  تجدید مزایده

قطعه 7 و مساحت 41.24متر 
120،000،000ریال2،016،000،000ریالمربع

12
سوله تجاری به همراه دو باب مغازه شهر محمدیه منطقه 2 کوچه 20 سوله 
تجاری شهرداری به مدت یکسال تحویل مورخ 1403/12/29 مطابق اسناد 

تجدید مزایده

سوله به مساحت جمعا« 
1،000،000،000ریال11،820،000،000ریال897.25 متر مربع 

اجاره 25 عدد غرفه تجاری بصورت اسپیس بصورت یکجا ناحیه شهری 13
مهرگان بر بلوار ولی عصر )عج( به مدت یکسال مطابق اسنادتجدید  مزایده

هرعددغرفه12مترمربع 
500،000،000ریال9،600،000،000ریالجمعا«300متر مربع 

اجاره یکباب بوفه واقع در شهر محمدیه منطقه 6 داخل پارک تمدن به 14
70،000،000ریال582،000،000ریال 60 متر مربع  مدت یکسال 

نوبت اول : مورخ 1403/09/07  نوبت دوم : مورخ 1403/09/14                                                                                                     

شناسه آگهی: 1833730   نوبت دوم
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سیاست
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رایدیوانکیفریبینالمللیعلیهنتانیاهو؛
هماوردیعدالتوسیاست

مســعود گودرزی، عضو هیات علمی دانشــگاه  دیــوان کیفری 
بین المللــی حکم جلــب نتانیاهو و گالانــت وزیر دفاع معــزول رژیم 
اشغالگر صهیونیستی را در روز پنجشــنبه ۱۴۰۳/۹/۱  صادر کرد. این 
اقدام گامی مهم به سوی عدالت بود تا نشان داده شود که بی کیفر مانی 

مجرمان بین المللی در حال رنگ باختن است.
حقوق بین الملل کیفری مســئولیت بین المللی افراد حقیقی را صرف 
نظر از مقــام و جایگاه آنان مــورد توجه قرار می دهــد و برخورداری از 

موقعیت دولتی رافع مسئولیت فردی نمی باشد.
دادگاه نظامی بین المللی نورنبرگ به عنوان اولین تجربه بشری که پس 
از پایان جنگ جهانی دوم برای محاکمه جنایتکاران جنگی برگزار شد 
اعلام نمود که حقوق بین الملل فقط اعمال دولــت های حاکم را مورد 
توجه قرار می دهد و مجازاتی برای جرایم ارتکابی توســط اشــخاصی 

حقیقی در نظر نگرفته است.
پس از دادگاه هــای نورنبرگ و توکیــو محاکم موقتــی دیگری برای 
رســیدگی به جنایات مجرمان بین المللی که باعث و بانی تراژدی های 
خونین در نقاطــی از جهان بودند تشــکیل گردید تا ضمن ســپردن 
جنایتکاران به دســت عدالت مرهمی بر وجدان های پاک انسان هایی 

باشد که از خشونت و وحشی گری زمان زخمی شده بودند.
گســترش خشــونت ها و فقدان ضمانت اجراهای قوی بــرای احکام 
محاکم کیفری موقت، بشــریت را بر آن داشت تا ســاز و کاری دائمی 
جهت رسیدگی به جرایم کیفری بین المللی ایجاد نماید. تلاش جامعه 
بین المللی در سال ۱۹۹۸ به ثمر نشست و دادگاه کیفری بین المللی به 

عنوان یک نهاد مستقل کیفری در شهر رم ایتالیا تاسیس شد.
این دادگاه صلاحیت رســیدگی بــه جرایم نسل کشــی، جنایت های 
جنگی، جنایت بر ضدبشــریت و تجــاوز را دارد و چنانچه جرایم مورد 
اشاره به وقوع بپیوندد، هر یک از دولت های عضو دیوان، شورای امنیت 
سازمان ملل متحد و دادســتان دیوان می توانند درخواست رسیدگی 

جهت پیگرد و تعقیب مجرمان را بنمایند.
در حکم صــادره دیوان بین المللی کیفری آمده اســت کــه نتانیاهو و 
گالانت عامدانه و آگاهانه جمعیت غیرنظامی را از مایحتاج اولیه ای که 
برای بقای آنها ضروری است محروم کرده اند )گرسنه سازی مردم غزه 
به عنوان ســلاح(. در حقیقت باید گفت حمله به غزه غمبارترین فاجعه 
انسانی در قرن اخیر اســت و حتی در جنگ های اول و دوم جهانی این 

همه وحشی گری و شرارت علیه بی دفاع ترین مردم را شاهد نبودیم.
نتانیاهو عملًا تمام جرایم در صلاحیت دیوان کیفری بین المللی در غزه 
را مرتکب شده است. جنایت نسل کشی که از آن به عنوان ام الجرائم یاد 
می کنند ارتکاب اعمالی را شامل می شــود که با قصد نابود کردن تمام 
یا بخشــی از یک گروه ملی، قومی، نژادی و یا مذهبی صورت می پذیرد 
که مصادیقی از آن عبارتند از قتل اعضای یک گروه، آســیب شدید به 
تمامت جســمی یا روحی اعضای یک گروه، قــراردادن عمدی اعضای 
گروه در وضعیت های زیستی که منجر به نابودی جسمی کامل یا جزئی 

آنان شود.
جنایت های جنگی و جنایت بر ضدبشــریت مصادیق مشابهی دارند اما 
تفاوت آنها در این اســت که جنایت های جنگــی صرفاً درصورت وقوع 
حملات مســلحانه و مداخله نظامی معنا پیدا می کنــد اما جنایت بر 
ضدبشریت هم در زمان صلح و هم در زمان جنگ قابلیت ارتکاب دارند. 
جنایت های ضدبشری به صورت آگاهانه ،گسترده و سازمان یافته علیه 

مردم غیرنظامی مرتکب می شود.
اقدامات رژیم ددمنش صهیونیســتی در بیش از یک سال اخیر مصداق 
عینی جرایم صدرالاشــاره علیه مردم مظلوم و بی دفاع غزه بوده و این 
درحالیســت که حمله حماس به اســرائیل در چارچوب دفاع مشروع 
بوده اما حملات وحشــیانه رژیم صهیونیســتی بر علیه مردمی که از 

اشغال سرزمین خود دفاع می کنند عین تجاوز محسوب می شود.
رای صادره مستند به مصادیق جرم نسل کشی صادر شده که صرفا یکی 
از جرایم در صلاحیت دیوان کیفری بین المللی می باشد و امری روشن 
است که رژیم جعلی اسرائیل سایر جرایم را نیز مرتکب شده و شایسته 

بود که دیوان در حکم صادره به آن توجه می نمود.
رای صادره اگرچه حداقلیست اما می تواند چراغی در شب تاریک قدرت 
و نمایشی از استقلال این محکمه کیفری باشد که در صورت همکاری 
کشــورهای عضو و اعمال مجازات های قانونــی، گام مهمی در تقویت 
اعتبار این نهاد حقوقی و اعتمــاد و اطمینان برای جامعه بین المللی که 

مجرمان از کیفر در امان نخواهند بود.
در طی طریق عدالت جوئی دیوان به وظایف قانونی خود عمل نمود اما 
پر واضح است که رسیدن به ســرمنزل مقصود مستلزم همکاری سایر 
کشورها و التزام آنها به اجرای این حکم می باشد. چرا که اجرای احکام 
دیوان جز با همکاری کشورها میسور نمی باشد.دریغا که قانون شکنان 
زورگو طعم شیرین عدالت را همیشه در کام جامعه بشری تلخ نموده و 
در این مورد نیز هم اکنون دست به کار شده اند. جو بایدن رئیس جمهور 
آمریکا این حکم را ظالمانــه توصیف نمود و اعلام کرد که واشــنگتن 
همیشه در کنار اســرائیل قرار دارد. کنگره آمریکا نیز قانونی را با هدف 

تحریم دیوان کیفری بین المللی تصویب نموده است.
مروری بر تصمیمات نهادهای سیاســی و قضائی مبیــن این موضوع 
هست که تصمیمات نهادهای سیاســی در اغلب اوقات با در نظر داشت 
منافع قدرت هــای بزرگ و بــدون توجه به حقــوق بین الملل صورت 
می گیرد اما مروری بــر آرای صادره در محاکم بین المللی نشــان از آن 
دارد که در غالب اوقات و برغم میل قدرتهای زورگو عدالت بر سیاســت 
غلبه دارد.در اتقان و حقانیــت آرای بین المللی همین بس که حتی در 
زمان هایی که این محاکم بر اســاس صلاحیت مشورتی آرائی حقوقی 
صادر می نمایند که اکثراً نیز جنبه توصیه ای دارد و لازم الاجرا محسوب 
نمی شود اما با توجه به اعتماد جامعه بین المللی به اعتبار آرای صادره، 
کشــورها آن را پذیرفته و اجرا می کنند.دیــوان بین المللی کیفری در 
برخورد با خونبارترین شرارت انســانی در قرن اخیر به تکلیف خود به 
خوبی عمل کرد و رای عادلانه ای صادر نمود و اکنون کشــورهای عضو 
این دیوان باید مصمم به اجرای حکم باشــند تا هم هدف اصلی آنان که 
تامین عدالت است معیوب نگردد و هم اعتبار آرای دیوان در آتی حفظ 
گردد و این قوی ترین ضمانت اجرا بــرای بی کیفر مجرمان بین المللی 

است. امیدواریم در این هماوردی عدالت بر سیاست چیره شود.

در لایحه بودجه 1۴0۴ مقرر شد
مجوزمجلسبهوزارتنفتبرایوارداتبنزین

درسالآینده
 نمایندگان مردم در مجلس شورای اســلامی در جریان بررسی لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۴، دولت را مجاز به واردات، خرید و تهاتر فرآورده های 

نفتی تا سقف ردیف های درنظرگرفته شده کردند.
 نمایندگان در نشست علنی مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی 
بخش درآمدی لایحه بودجه ســال ۱۴۰۴ کل کشور با بخش درآمدی 

بند )ت( تبصره )سه( موافقت کردند.
در بخــش درآمدی بنــد )ت( تبصره )ســه( ماده واحــده این لایحه 
آمده اســت: به  منظور تأمین فرآورده های نفتی مورد نیاز کشــور، به 
شــرکت های دولتی تابعه ذی ربــط  وزارت نفت اجازه داده می شــود 
با رعایت اصــل )۵۳( قانون اساســی  جمهوری اســلامی ایران ضمن 
به کارگیری راهکارهای بهینه سازی و کاهش مصرف نسبت به واردات، 
خرید و تهاتر فرآورده های نفتی تا سقف ردیف های در نظر گرفته شده 

اقدام کنند.

یادداشت

تریبون

معاون علمی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیان رئیس 
جمهور از برنامــه معاونت علمی برای تهیه دســتیار 
هوش مصنوعی بــرای رئیس جمهــور و همه وزیران 

کابینه دولت چهاردهم تا شش ماه آینده خبر داد.
حسین افشین در نشســت خبری افزود: با دسترسی 
رئیس جمهــور و وزرا به دســتیار هــوش مصنوعی، 
دسترســی به داده ها و البته اخــذ بهترین تصمیمات 

مدیریتی برای آنها تسهیل خواهد شد.

ستادهای فناورانه ذیل معاونت علمی به 8 ستاد 
کاهش می یابد

وی با بیان اینکه، شمار فعلی ســتادهای فناورانه ذیل 
این معاونت ۲۳ ســتاد اســت، از برنامه معاونت علمی 
برای کاهش ستادهای زیرمجموعه خود به حداکثر ۸ 
ستاد با هدف چابک سازی هر چه بیشتر ماموریت های 

محوله این ستادها خبر داد.
افشین از ســتادهای فناورانه معاونت علمی به عنوان 
موتور محــرک و فکری ایــن مجموعه یاد کــرد و در 

عین حال اذعان داشــت که بنا به دلائلی این 
ستادها ضعیف شده اند.معاون علمی رئیس 
جمهور، یکی از دیگر از دلایــل این تصمیم 
را ساماندهی بهینه نیروهای کیفی معاونت 
علمی و افزایش هر چه بیشــتر اثربخشــی 
عنوان کرد و افزود: البته تعدادی از ســتادها 
تجمیع شده اند و یک سرپرســت برای آنها 

تعیین شده است اما برخی از آنها از مصوبه شورای عالی 
انقلاب فرهنگــی برخوردارند و تجمیــع آنها نیازمند 
هماهنگی با این شوراســت.وی تاکید کرد: ستادهای 
جدید معاونت علمی باید از دو شاخصه افزایش هر چه 
بیشتر درجه علمی و همچنین توان برقراری ارتباط با 

اندیشکده های نخبگانی برخوردار باشند.

توقف طرح مهندسی معکوس خودرو تسلا 
در ایران

معاون علمی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیان رئیس 
جمهور همچنین در پاسخ به سوالی درخصوص پروژه 

مهندســی معکوس خودرو تســلا در ایران، 
تصریح کرد: این پــروژه در ایران در حد یک 
طرح باقی مانده و پیشرفت خاصی نداشته و 
متوقف شده است.وی افزود: البته در بخش 
موتور الکترونیکی خودرو تسلا اقداماتی در 
حال انجام است، ضمن اینکه طراحی پلتفرم 
خودروی برقی به ســرمایه گذاری سنگینی 
حدود یک میلیارد دلار نیاز دارد.افشــین با اشــاره به 
اینکه هم اکنون در بخش تولیــد خودروهای داخلی، 
طراحی پلتفرم های جدید وجود ندارد، دلیل این مهم 
را وجود تقاضاهای زیاد مردمــی و نوبت های طولانی 
برای خریــد خودرو دانســت و افزود: با این شــرایط، 
خودروســازان دلیلی برای ایجــاد پلتفرم های جدید 

نمی بینند.
وی بیان داشــت: دو خودروســاز داخلی هم اکنون از  
پلتفرم های قدیمی استفاده می کنند و دائما با تغییرات 
کوچک و یکســان در ظاهر خــودرو، ادامــه فعالیت 
می دهند به طوری که مثلا خودروی تارا بر پایه پلتفرم 

یک ماشــین دیگر طراحی شده اســت.معاون علمی 
رئیس جمهور همچنین در پاســخ به ایرنا در خصوص 
برنامه این  معاونت برای خدمات رســانی ملموس تر به 
مردم از جملــه کاهش تورم که بخــش مهمی از علت 
افزایش قیمت ها وجود دلالان است، گفت: البته یکی 
از دلایل اصلی افزایش تورم در حوزه اقتصاد مربوط به 
عرضه و تقاضاست اما در شــرایط عادی، بخش هایی از 

این تورم به واسطه حذف دلال ها قابل کنترل است.
وی از همکاری مجموعه معاونــت علمی با قوه قضاییه 
برای ایجاد یک ســامانه تخصصی برای خرید و فروش 

ملک و خودرو در آینده نزدیک خبر داد.
افشین تصریح کرد: به واسطه این ســامانه که توسط 
بخش خصوصی راه اندازی خواهد شد، ضمن شناسایی 
هویت و اعتبار افراد، مردم به راحتی ملک و ساختمان و 

خودرو خود را برای فروش عرضه خواهند کرد.
وی تاکید کــرد: به طور حتم حذف دلالان مســکن و 
خودرو به واسطه راه اندازی ســامانه جدید تا حدودی 
به کنترل قیمت ها در این دو بخش کمک خواهد کرد. 

هوشمصنوعی

خریــدار  وزیــر امــور خارجــه ایران 
گفت: تقویــت بیشــتر اکو و گســترش 
همکاری های اقتصادی مورد تاکید است 
و اجلاس ســازمان همــکاری اقتصادی 
)اکو( فرصتــی مهم برای تبــادل نظر در 

این خصوص است.
ســید عباس عراقچی در بیست و هشتمین 
اجــلاس شــورای وزیــران امــور خارجه 
کشــورهای عضو اکــو در مشــهد افزود: 
جمهوری اسلامی ایران در یک سال گذشته 
ریاســت دوره ای ســازمان اکو را عهده دار 
بوده و با جدیت اهتمام خود را بر پیشــبرد 
اهداف مهم این سازمان بزرگ منطقه ای در 
راستای توسعه وفاق و تعالی مردم منطقه و 

اکو معطوف داشته است.
وی اضافه کرد: این نشســت فرصتی است 
تا بــا همتایان خــود از کشــورهای عضو و 
دبیرکل اکــو آخرین تحولات ســازمان را 

مورد تبادل نظر قرار دهیم.
وزیر امور خارجــه ایران گفت: خراســان 
رضوی علاوه بر جاذبه هــای طبیعی دارای 
ظرفیت های فــراوان اقتصــادی، تجاری، 
گردشــگری، کشــاورزی، ملــی و منطقه 
ای است و امید اســت وزیران امور خارجه 
کشــورهای عضو اکو در مــدت اقامت در 

مشــهد شــاهد بخشــی از این ظرفیت ها 
باشند.

عراقچی افزود: همسایگی خراسان رضوی 
با ترکمنستان و افغانســتان و نقش کلیدی 
در اتصال کشــورهای محصور در خشــکی 
آسیای مرکزی با آب های آزادی در جنوب 

ایران بر اهمیت این استان افزوده است.
وی ادامــه داد: این اجــلاس فرصتی برای 
رایزنی در خصــوص تحــولات منطقه ای 
و جهانی اســت، بیش از یک ســال اســت 
در منطقه و جهان شــاهد جنایات افســار 
گســیخته و وحشــیانه رژیم صهیونیستی 
علیه مردم غزه و لبنان هستیم و در روزهای 
اخیر و پس از آتش بس در لبنان نیز شــاهد 
تحرکات گروه هــای تکفیری بــا حمایت 
آمریکا و رژیم صهیونیســتی هســتیم که 
نیازمند هوشــیاری کشــورهای منطقه و 

واکنش موثر و فوری جهانی است.
وزیر امــور خارجه گفت: امروز در نشســت 
اصلی وزیران امور خارجــه اکو در خصوص 
راه های تقویت بیشتر سازمان اکو و تقویت 
همکاری های اقتصــادی نیز تبادل نظر می 

شود.
عراقچی ضمن ابلاغ سلام رییس جمهوری 
به مهمانان این اجلاس، از تولیت آســتان 

قدس رضوی و اســتاندار خراســان رضوی 
و سایر مقامات اســتانی برای میزبانی این 

اجلاس تشکر کرد.
 در نشســت نهایی دومین روز این اجلاس 
»ســیدعباس عراقچی« وزیر امور خارجه 
کشورمان، دبیرکل اکو و وزیران امور خارجه 
کشورهای ترکیه، ترکمنستان، قزاقستان، 
قرقیزســتان،  ازبکســتان،  پاکســتان، 
جمهوری آذربایجان و تاجیکستان حضور 

دارند.
دیروز در نخستین روز این اجلاس سفیران، 
معاونان وزیــر امور خارجه و کارشناســان 
کشورهای عضو اکو در نشســتی که تا بعد 
از ظهر به طول انجامید، پیش نویس اسناد 
همکاری در حوزه هــای مختلف اقتصادی، 
فرهنگــی و اجتماعی را تنظیــم کردند تا 
در نشســت امروز مورد بررســی و تصویب 

وزیران امور خارجه قرار گیرد.
همچنین قرار اســت امروز درخواست های 
مشــهد در حوزه های مختلف در این شورا 
بررســی و به تصویــب رســیده و در قالب 
»بیانیه مشــهد« در حاشیه این شورا قرائت 

شود.
زیارت حرم مطهر رضوی، بازدید از آرامگاه 
حکیم ابوالقاسم فردوسی، برپایی نمایشگاه 

محصولات هایتک و دانش بنیان خراســان 
رضوی در محل اســتقرار وزیــران و هیات 
های خارجی از برنامه های جنبی بیســت 
و هشــتمین اجلاس وزیران امــور خارجه 

کشورهای عضو اکو بود.
برگزاری بیست و هشتمین نشست وزیران 
امــور خارجه کشــورهای عضو ســازمان 
همکاری اقتصادی )اکو( در مشــهد، برای 
روزهــای ۱۲ و ۱۳ آذر با حضــور ۲۰ هیات 

خارجی برنامه ریزی شده است.

اکو یک سازمان منطقه ای دولتی محسوب 
می شود که ســال ۱۹۶۴ از ســوی ایران، 
پاکستان و ترکیه با هدف پیشبرد همکاری 
های اقتصادی و فرهنگی میان کشــورهای 
عضو تاسیس شد و از سال ۱۹۹۲ با پذیرش 
هفت کشــور جدید شــامل افغانســتان، 
قزاقســتان،  آذربایجــان،  جمهــوری 
قرقیزستان، تاجیکســتان، ترکمنستان و 
ازبکستان، شــمار اعضای آن به ۱۰ کشور 

افزایش یافت.

رئیسجمهورووزیرانبهدستیارهوشمصنوعیمجهزمیشوند

خریدار  رئیــس جمهور گفــت: اگر می 
خواهیم حکومت اســلامی باشد و مردم به 
آرامش برسند باید انصاف و عدالت را رعایت 

کنیم.
مسعود پزشکیان روز سه شــنبه در سی و 
یکمین همایش ملی و دوازدهمین همایش 
بین المللی بیمه و توســعه در مرکز همایش 
های برج میلاد، گفت: همه باید در اعمال و 
رفتارمان به گونه ای عمل کنیم که بهترین 
ذخیره زندگی ما رضایت مردم باشــد، ما در 
تمام شئون، مقررات و قوانین، انصاف را می 

خواهیم.
رئیس جمهور بــا تاکید بر اینکــه وظیفه 
حاکمیت این است که به کسی که صدایش 
به جایی نمی رسد خدمت کند، گفت: نباید 
اجازه دهیم کســانی که ضعیــف و ناتوان 

هستند نابود شوند.
پزشــکیان با بیان اینکه در حوزه بهداشت و 
ســلامت، خطر فقرا و درماندگان را تهدید 
می کند، گفــت: بیمه بهداشــت و درمان 
براســاس قانون یعنی اینکه مــردم و افراد 
تحت پوشــش، در هر نقطه از کشــور، یک 
خدمت مشــخص با یک قیمت مشــخص 
بگیرند امــا در بیمه هــای تکمیلی اینگونه 
نیســت و پرداختی ها و هزینه ها رقم های 

متفاوتی دارد.
رئیس جمهور تصریح کرد: برای هر مشکلی 
درمانی وجود دارد که بایــد درمان را انجام 
دهیم اما ابتدا باید درباره آن با مردم صحبت 
کنیم و اجازه ندهیم اقدامات ما و اصلاح امور 
به اقشار ضعیف آســیب وارد کند، اعتقاد و 
باور ما در دولت این است که انصاف را رعایت 
کنیم و تلاش کرده ایم این راه را طی کنیم و 

تا امروز هم همین کار را انجام داده ایم.
پزشــکیان با اشــاره به اینکه اگــر قوانین، 
دســتورالعمل ها و رهنمودها را درســت 
اجرا کنیم اصولا نبایــد در جامعه نارضایتی 
و مشکل وجود داشته باشد، گفت: حضرت 
علی )ع( به مالــک می فرمایند: دلیل اینکه 
تو درست هستی یا غلط این است که مردم 
پشت ســر تو چه می گویند. کاری بکن که 
بهترین ذخیره زندگی  و رفتارت عمل صالح 

باشد یعنی رضایت مردم.
رئیس جمهــور در بیان ضــرورت رعایت 
انصاف در جامعــه عنوان کرد: در دســتور 
حضرت علی )ع( خطــاب به مالک می توان 
رعایت انصاف را دید، آنجا که ایشــان خدا و 

مردم را در یک طرف می گذارد و مالک و دار 
و دســته و نزدیکان و اقوامش را طرف دیگر 
قرار می دهد و می فرماید هر چیزی که برای 
خودت و قوم و خویش خود خواســتی برای 
خدا و مردم هم همین را بخواه و اگر نکردی 

ظلم کرده ای.
پزشکیان ادامه داد: کسی که به بندگان خدا 
ظلم کند عــلاوه بر اینکه بنــدگان خدا با او 
دشمن خواهند بود خداوند نیز با او دشمنی 
خواهد کــرد و دلیــل و برهانــش را ضایع 
خواهد کرد و هیچ چیزی بالاتر از این نیست 

که خداوند عذابش را به سرعت نازل کند.
رئیس جمهور عنوان کــرد: اگر ما همین را 
در حکومــت  و رفتارمــان در اداره و جامعه 
پیاده کنیم و آن چیزی کــه برای خودمان 
می خواهم بــرای دیگــران نیز همــان را 
بخواهم آیا مردم از ما ناراضی می شوند؟ آیا 

مردم مشکل پیدا می کنند.
پزشکیان در ادامه ســخنان خود به موضوع 
بیمه اشــاره کرد و گفت: در حوزه بهداشت 
و درمان در ارتباط با بیمــه چالش فراوانی 
داریــم و روندی را هــم که شــما امروز در 
سخنان خود در ارتباط با بیمه های تکمیلی 
عنوان می کنید به همیــن موضوع انصاف 

برمی گردد.
وی گفــت: در ارتباط با بیمه هــا چه تامین 
اجتماعی و چــه خدمات درمانــی در همه 

جای کشــور مردم باید خدمات یکســان 
دریافــت کننــد و اینگونه نباشــد که در 
تهران خدمات خوب ارائه شــود اما در یک 
شهرستان دورافتاده مردم با مشکل مواجه 
باشــند وقتی هم حرفی می زنیم می گویند 

سرانه و بیمه داده ایم.
رئیس جمهور درمــورد بیمه های تکمیلی 
بیان کــرد: چیزی بــه نام بیمــه تکمیلی 
درســت کرده ایم کــه از نظر علمــی و آن 
چیزی که من می فهمم معنایش زیرمیزی 
یا رومیزی اســت، بیمه تکمیلی بیمه پایه 
نیســت اما همان چیزی کــه در بیمه پایه 
است را به اســم بیمه تکمیلی گذاشته ایم 
و مثلا عمل جراحی را که ما در بیمارســتان 
دولتی با تعرفه ۱۰ تومــان انجام می دهیم، 
در بیمارســتان خصوصی می گوییم ۱۰۰ 
تومان است و همان عمل را در بیمه تکمیلی 

با مبلغ ۱۰۰ تومان قرارداد می بندیم.
پزشــکیان با بیان اینکه نتیجه این عملکرد 
این است که ساختار کشــور را در ارتباط با 
ارائه خدمت در حوزه بهداشت و سلامت به 
هم می ریزیم، گفت: ایــن یعنی بی انصافی 
و بــی عدالتی زیــرا وقتی تناســب نبود و 
مکانیزم پرداخت به هم ریخت، کســی که 
در بیمارستان دولتی درست کار می کند با 
کســی که بیرون می آید و خارج از آن تعرفه 
در بیمارســتان خصوصی پــول می گیرد و 

بیمه تکمیلی هــم آن را پرداخت می کند 
برابر نیســت و در نتیجه روند کار با مشکل 

مواجه می شود.
رئیس جمهور تصریح کرد: در بخش دولتی 
هم زیرمیزی می گیرند، ســکه می گیرند تا 
عمل کنند این موضــوع به نگاه مدیریتی ما 
برمی گردد. آنچه که در قانون نوشته شده و 
باید به آن عمل شــود این است که براساس 
بیمه ای که در بهداشت و درمان است همه 
باید یک بسته خدمتی مشــخص دریافت 
کنند نه اینکه من در تبریز زندگی می کنم با 
کیفیت مناسب بسته مناسب بگیرم و کسی 
که در منطقه محروم زندگی می کند نتواند 
هیچ کدام از این خدمت ها را بگیرد و پول او 

را به من بدهند که در تبریز مصرف کنم .
پزشکیان با بیان اینکه ما در مناطق محروم 
چنین خدماتــی ارائه نمی دهیم، کســی 
که صدایش بلندتر اســت بیشتر می گیرد 
و کســی که صدا ندارد به او خدمت درست 
ارائــه نمی دهیم، گفــت: وظیفه حاکمیت 
این است که به داد کســی که صدایش بلند 
نیســت و نمی تواند فریاد بکشــد برسد. در 
حقیقت بیمه مدیریت ریســک است یعنی 
مدیریت کنیم کسی که در حال افتادن و به 
زیر خط فقر رفتن و نابود شــدن است، نابود 

نشود.
رئیس جمهور ادامــه داد: از بیمه پایه برمی 

داریم و به بیمه تکمیلی می دهیم، یعنی از 
سهم آن افرادی که باید ببینیم و نمی بینیم، 
بخشــی را در مراکــز به نــام پایــه هزینه 
می کنیم، بخشــی را هم به اســم تکمیلی 
جای دیگری هزینه می کنیم! اینجا هم باید 

انصاف را رعایت کنیم.
پزشکیان با بیان اینکه بیمه علم و عدد و رقم 
است و با عدد و رقم نمی شــود دعوا کرد، به 
موضوع ناترازی ها اشاره و تصریح کرد: نمی 
شود با مسکّن ادامه داد، باید نسخه درست 
برای درمان مشکلات نوشت. همه از ناترازی 
حرف می زنیم، اما می گوییم به چیزی دست 
نزنیم چون ممکن اســت مشــکل به وجود 
بیاید، با این شــرایط روز بــه روز وضعیت 
ناترازی ها بدتر می شود. باید این ناترازی را 
درست کنیم. اینکه فکر کنیم به قله رسیده 
ایم همان جاســت که ما اشــتباه کرده ایم. 
وقتی فکر کنیــم ما بهترینیــم دیگر برای 

رفتن به جلو راهی وجود ندارد.
رئیس جمهور با درخواســت از کارشناسان 
و مدیــران بــرای کمــک به حل مشــکل 
ناترازی هــا، افزود: نمی تــوان مملکت را به 
نحــوی اداره کرد که حــدود ۱۵۰ میلیارد 
یارانه پنهان پرداخت کنیــم اما عده ای نان 
شب نداشته باشــند و عده ای از این رانت ها 
اســتفاده کنند. ایــن نه عدالت اســت، نه 

انصاف و نه مدیریت.
وی با بیان این که هــر بیماری  درمان خاص 
خودش را دارد، تصریح کرد: باید مشــکل را 
بپذیریــم و بعد برای درمان بــا مردم حرف 
بزنیم و مطمئن باشیم اقشــار آسیب پذیر 
صدمــه نخواهند دید. تــورم روزگار فقرا را 
بدتر می کند و پولدارها را پولدارتر می کند، 

تورم شکاف را عمیق تر می کند.
رئیــس جمهــور در پایان از کارشناســان 
خواســت برای ایجاد رضایتمندی مردم راه 
حل ارائه بدهند و قول داد در دولت با آنها با 

انصاف برخورد کند.
ســی و یکمین همایش ملی و دوازدهمین 
همایــش بین المللــی بیمــه و توســعه با 
محوریت »رضایت منــدی و اعتماد مردم 
به صنعت بیمه« امروز )سه شنبه( با حضور 
رئیس جمهوری اســلامی ایران، وزیر امور 
اقتصــادی و دارایی، برخــی از نمایندگان 
مجلس، جمعــی از مســئولان اقتصادی، 
مدیران و فعــالان صنعت بیمه در ســالن 

همایش های برج میلاد برگزار شد.
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گسترشهمکاریکشورهایمنطقهغربآسیا
برایمقابلهبابیابانزایی

وزیر جهادکشــاورزی در دیــدار با همتای عربســتانی بر گســترش 
همکاری  کشورهای منطقه غرب آسیا و حوزه خلیج فارس برای مقابله 

با چالش بیابان زایی تاکید کرد.
غلامرضا نــوری قزلجه که بــرای شــرکت در کنوانســیون مقابله با 
بیابان زایی ملل متحد به ریاض ســفر کرده اســت، با عبدالرحمن بن 

عبدالمحسن الفضلی وزیر کشاورزی عربستان دیدار کرد.
وی اظهار امیــدواری کرد: با همکاری و هماهنگی کشــورهای منطقه 
غرب آســیا و حوزه خلیج فارس در یک برنامه هدفمنــد، برای مقابله با 

چالش بیابان زایی در این منطقه، اقدامات اثربخش انجام شود.
نوری قزلجه همچنین در این دیدار از برگزاری نشســت کنوانســیون 

مقابله با بیابان زایی ملل متحد )COP۱۶( در ریاض تشکر کرد.
گفتنی اســت؛ نشســت کنوانســیون مقابله با بیابان زایی ملل متحد 
)COP۱۶( با دستور کار مبارزه با بیابان زایی، تسریع اقدامات در زمین 
و تاب آوری خشکســالی از طریق یک رویکرد مردم محور صبح روز ۱۲ 

آذر در ریاض پایتخت عربستان آغاز به کار کرده است.

سودسهامعدالتچهزمانیپرداخت
میشود؟

دارندگان ســهام عدالت می توانند با ورود به سامانه ســهام عدالت به 
نشانی sahamedalat.ir ارزش سهام عدالت و گزارش سود پرداختی 

خود را مشاهده کنند.
دارندگان ســهام عدالت می توانند با ورود به سامانه ســهام عدالت به 
نشانی sahamedalat.ir ارزش سهام عدالت و گزارش سود پرداختی 
خود را مشاهده کنند و همچنین اگر اطلاعات بانکی آنها دارای مشکل 
اســت آن را اصلاح کنند تا در مرحله آتی واریز ســود ســهام عدالت 

مشکلی از بابت دریافت سود نداشته باشند.
در حالی که زمزمه هایی مبنی بر واریز مرحله ســوم سود سهام عدالت 
سال ۱۴۰۱ تا پایان آذر ۱۴۰۳ شنیده می شــود، سامانه سهام عدالت 

دوباره در دسترس دارندگان سهام عدالت قرار گرفته است.
دارندگان ســهام عدالت می توانند با ورود به سامانه ســهام عدالت به 
نشانی sahamedalat.ir، ارزش سهام عدالت و گزارش سود پرداختی 
خود را مشاهده کنند و همچنین اگر اطلاعات بانکی آنها دارای مشکل 
اســت آن را اصلاح کنند تا در مرحله آتی واریز ســود ســهام عدالت 

مشکلی از بابت دریافت سود نداشته باشند.
در بخش مربوط به سود پرداختی می توان مشاهده کرد که یک دارنده 

سهام عدالت در هر دوره چقدر سود دریافت کرده است.

مشاور امور بین الملل سازمان توسعه تجارت:
تجارتایرانبااوراسیابه۵میلیارددلاررسید

مشاور امور بین الملل و توافق های تجاری سازمان توسعه تجارت گفت: 
مجموع تجارت ایران و پنج کشور اوراســیا قبل از اجرای موافقت نامه 
تجاری نزدیک به ۲ میلیــارد دلار بود که اکنون به پنــج میلیارد دلار 

رسیده است.

به گزارش ســازمان توســعه تجارت ایران، »میر هادی ســیدی« در 
این باره اظهار داشــت: در موافقت نامه تجــارت آزاد بیش از ۸۷ درصد 
کالاها تحت پوشش موافقت نامه قرار گرفته و تعرفه گمرکی این کالاها 
با اجرای آن به صفر می رسد.وی خاطرنشــان کرد: انتظار داریم اجرای 
این موافقت نامه بتواند تاثیر بسیار زیادی در افزایش حجم تجارت بین 
دو طرف به جا بگذارد.سیدی افزود: در ســال نخست اجرای توافق نامه 
اوراســیا از پنجم آبان ۹۸ تا پنجم آبان ۹۹ در خصــوص اقلامی که از 
اوراســیا امتیاز گرفته بودیم، با افزایش ۸۲ درصــدی صادرات مواجه 

شدیم که باعث گسترش تجارت ایران با آن کشورها شد.
وی بیان داشــت: برآیند بررســی های سال نخست نشــان داد که این 
موافقتنامه بســیار مثبت بوده  اســت و همین امر باعث شــد که از ۱۲ 
آبان ۹۹ مذاکرات خود را با اتحادیه اقتصادی اوراســیا برای تبدیل این 

موافقت نامه به موافقت نامه تجارت آزاد آغاز کنیم.
مشــاور اموربین الملل و توافق های تجاری ســازمان توســعه تجارت 
ادامه داد: این مذاکرات در مجموع بیش از ســه ســال به طول انجامید 
و سر انجام در چهارم دی ماه سال ۱۴۰۲ در ســنت پترزبورگ روسیه 

نتایج مذاکرات در قالب موافقتنامه تجارت آزاد به امضاء رسید.
وی گفت: تاکنون در کشــور موافقتنامه ای کــه تعرفه گمرکی بیش از 

۸۰ درصد اقلام را تحت پوشش قرار دهد و به صفر برساند، نداشته ایم.
ســیدی ادامه داد: این موافقتنامه گرچه یک توافق محسوب می شود 
اما در عمل ما با پنج کشــور توافق کرده ایم و در واقع می توان گفت پنج 

توافق تجارت آزاد با پنج کشور خواهیم داشت.
وی خاطرنشان کرد: بازار اوراســیا یک بازار بسیار بزرگ با بیش از ۱۶۰ 
میلیون جمعیت و با نیازهای بسیار گسترده وارداتی است و ما می توانیم 
با این کشورها به واســطه این موافقتنامه تجارت خود را تسهیل کنیم. 
با اجرایی شدن توافقنامه تجارت آزاد اوراســیا، یک قدم موثر در جهت 

تسهیل تجارت با بخشی از جهان برمی داریم.
مشاور اموربین الملل و توافق های تجاری سازمان توسعه تجارت با بیان 
اینکه بخش نسبتا زیادی از تجارت دنیا در دل توافق های تجاری انجام 
می شود، گفت: بر اساس آمار سازمان جهانی تجارت )WTO( بیش از 
نصف صادرات جهان راهی کشوری می شود که کشور صادرکننده قبلا 
با آن توافق تجاری منعقد کرده است.وی اظهار داشت: بخشی از کارکرد 
موافقتنامه هــای تجاری کاهش موانــع تجارت از جملــه تعرفه های 
گمرکی و تســهیل امور گمرکی و حمل و نقل و ســایر موانع موجود در 
برابر تجارت مثل استانداردهاست تا بر اساس آن تجارت روان تر شکل 

بگیرد.
ســیدی افزود: برای بیش از نصف تجارت جهان قبلا یک جاده ای صاف 
شده که نام این جاده، موافقت نامه های تجاری یا اتحادیه های گمرکی 
یا اتحادیه های اقتصادی است؛ در این موافقت نامه ها دو یا چند کشور با 
عقد و اجرای موافقت نامه هایی مسیر تجارت را برای خود هموار کرده و 

موانع را حتی المقدور حذف یا کاهش داده اند.
وی بیان داشت: ما اگر چنین جاده ای را در برابر تجارت خود باز نکنیم، 
نسبت به میانگین جهانی وضعیت خوبی نخواهیم داشت و این به شکل 

ضعف اقتصادی در کشور بروز خواهد کرد.
مشاور اموربین الملل و توافق های تجاری سازمان توسعه تجارت یادآور 
شــد: قرار بر این بود که موافقتنامه تجارت ترجیحی یک سال اجرایی 
شود و بعد از یک سال مذاکرات برای تبدیل به موافقت نامه تجارت آزاد 
را آغاز کنیم. خوشــبختانه در سال نخســت در اقلامی که ما از اوراسیا 
امتیاز گرفته بودیم، ۸۲ درصد صــادرات ایران افزایش پیدا کرد و باعث 

گسترش تجارت با آن کشورها شد.

بازار

معاون امور صنایــع وزارت صنعت، معــدن و تجارت 
گفت: برای توسعه صنایع در وزارت صمت برنامه رشد 
زمستانی طراحی کردیم تا بتوانیم عقب افتادگی هایی 
که در ۹ ماهه امسال در حوزه تولید صنعتی داشتیم را 

جبران کنیم.
 »ابراهیم شــیخ« در بیســت و چهارمین نمایشــگاه 
بین  المللی رنگ، رزین، پوشــش  هــای صنعتی، مواد 
کامپوزیت و صنعت آبکاری اظهار داشــت: بخشــی از 
مشــکلات صنایع، تامین مالی و تخصیص ارز است که 
این مباحث را در برنامه رشــد زمســتانی پیگیری می 

کنیم.
وی افــزود: امروز در خصــوص با تامیــن منابع مالی 
بنگاه های صنعتی و همچنین مســاله تخصیص ارز با 

یکی از بانک های عامل جلسه برگزار خواهیم کرد.

معاون امور صنایــع وزارت صنعت، معدن و 
تجارت ادامه داد: اکنون در مقایســه با نیمه 
نخست امسال، ســرعت تخصیص ارز بسیار 
بیشتر شده اســت و امیدواریم که بتوانیم با 
سرعت بیشتر نسبت به واردات ماشین آلات 

و مواد اولیه اقدام کنیم.
وی با اشاره به مساله انرژی در صنایع، گفت: 

ناترازی انرژی مشــکلات بزرگی را برای تولید صنایع 
ایجاد کرده اســت و برنامه  ما این اســت کــه حداقل 
قطعی های برق و گاز را داشته باشیم و حداکثر فرصت 

را برای توسعه صنایع به وجود بیاوریم.
شیخ با اشاره به برگزاری همزمان نمایشگاهی در چین 
در حوزه صنعت، گفت: تصور می کردم که با نمایشگاه 
خیلی پررونقی مواجه نباشیم، اما همه چیز فوق العاده 

منظم بود و بــا اینکه نخســتین روز و اولین 
ساعات برگزاری نمایشگاه اســت صنایع با 
انرژی زیاد حضور یافتنــد و فضایی حرفه ای 

بر نمایشگاه حاکم است.
معاون امــور صنایــع وزارت صنعت، معدن 
و تجارت بیان داشــت: برنامــه خاصی برای 
دانــش بنیان هــا در ارتقای صنایــع داریم 
و مهمترین کار ما این اســت تا دانش بنیــان ها را در 
زنجیره تولید و ارزش آفرینی شــرکت های بزرگ قرار 
بدهیم؛ از این طریق هم شرکت های بزرگ را تقویت و 

هم زنجیره را توسعه می دهیم.
وی با بیان اینکه صنعت پیشــرفت های خیلی خوبی 
داشته است، ابراز امیدواری کرد که در سال های آینده 
برنامه ریزی های خوبی برای دســتیابی به مواد اولیه و 

دانش در صنعت رنگ باشــیم و بتوانیم کشور را بی نیاز 
کنیم.

شــیخ گفت: هم اکنون هرچند صادرات نسبتاً خوبی 
به کشــورهای اطراف در این صنعت داریم، اما راضی 
کننده نیســت و بایــد برنامه ریزی هــای لازم را برای 

توسعه صادرات در این زمینه داشته باشیم.
 بیست و چهارمین دوره نمایشــگاه بین  المللی رنگ، 
رزین، پوشش  های صنعتی، مواد کامپوزیت و صنعت 
آبکاری ازروز )سه شنبه، ۱۳ آذر( با حضور ۳۰۰ شرکت 
داخلی و خارجی در محل دائمی نمایشــگاه های بین 

المللی تهران آغاز به کار کرد.
در این دوره از نمایشــگاه، نمایندگانی از کشــورهای 
چین، آلمان، سوئیس، ایتالیا، فرانسه، روسیه، امارات، 

هند، ژاپن، کره جنوبی، تایوان و مالزی شرکت دارند.

صمت

ســمیه رســولی  نماینــدگان مجلس 
در جلســه علنی بــا کاهــش ۵ درصدی 
مالیات تولید موافقت کردنــد که به اعتقاد 
کارشناســان این امر می توانــد تا حدودی 
موجب افزایش حاشیه سود تولیدکنندگان 

شود.
با مطالعه گزارش های مربــوط به وضعیت 
تولیدکنندگان به دو دغدغه مشترک برای 
حفظ و توســعه تولید می رســیم: »کمبود 
نقدینگــی« و »فشــار مالیاتــی«. به نظر 
می رســد اصلاح نظام مالیاتی کلید حل هر 

دو مشکل باشد.
با توجه به مشــکلات و موانع بســیارِ تولید 
در کشور که در ســال های اخیر افزایش نیز 
داشته اســت، فعالیت تولیدی با بازگشت 
سرمایه و سود چندانی همراه نیست. همین 
سود کم هم به دلیل شفافیت و در دسترس 
بودن بیشتر به نســبت بخش های دیگر، با 
اخذ مالیات های متنوعی چــون مالیات بر 
درآمد شــرکت ها و مالیات بر ارزش افزوده، 

تحت فشار زیادی قرار دارد.
این در شــرایطی اســت کــه فعالیت های 
غیرمولد ماننــد ســوداگری در بازارهای 
املاک، خــودرو، ســکه و ارز، بــه انحای 
مختلف از زیر چتر مالیاتی فــرار می کنند 
و ســرمایه گذاری در این فعالیت ها، سودی 
بادآورده و کم ریسک نسبت به بخش مولد 
به همراه دارد. از طــرف دیگر معافیت های 
غیرهدفمند باعث شــده بخــش بزرگی از 
اقتصاد کشــور از دامنه ی شــمول مالیاتی 
خارج شوند و بیشترین تمرکز دولت، کسب 

درآمد مالیاتی از بخش تولید باشد.

کاهش چهار باره مالیات تولید
با توجه به اینکــه مالیات یکی از چالش های 
عمده بخش تولید اســت، طی ســه سال 
متوالــی رخ مالیات فعالیت هــای تولیدی 
در کشــور به ترتیب دو درصــد، ۵ درصد و 
۷ درصد کاهش پیدا کرد. حال برای ســال 
آینده نیــز نمایندگان مجلــس پیش بینی 

کردند که مالیات تولید مجدد کاهش یابد.
وکلای ملت در ادامه رســیدگی به جزئیات 
لایحه بودجه ســال آتی در جلســه علنی 
نوبــت دوم مجلــس و در جریان بررســی 
بخش درآمدی لایحه بودجه ســال ۱۴۰۴ 
کل کشور، با بند )و( تبصره )۱( ماده واحده 
این لایحه که درباره نرخ مالیات بخش های 
تولیدی است، با اکثریت آرا موافقت کردند؛ 

بر همین اســاس در بخش درآمدی بند )و( 
تبصره یک لایحه بودجه ۱۴۰۴ آمده است: 
در راســتای تحقق سیاســت های حمایت 
از تولید، نرخ مالیات موضــوع ماده )۱۰۵( 
قانون مالیات های مستقیم اشخاص حقوقی 
دارای پروانه بهره بــرداری از وزارتخانه های 
ذی ربط در فعالیت های تولیدی در ســال 
۱۴۰۳ پنــج واحــد درصــد )۵%( کاهش 
می یابــد. این بخشــودگی علاوه بر ســایر 
معافیت ها و بخشــودگی ها و مشــوق های 

قانونی اشخاص مذکور است.
مصطفی طاهری، عضو کمیســیون صنایع 
و معادن مجلــس در این خصــوص تاکید 
دارد: کاهش نرخ مالیات بــر بخش تولید از 
۲۵ درصد به ۲۰ درصد، نشان دهنده توجه 
به جایگاه مهم تولیدکنندگان در توســعه 
اقتصادی کشور اســت. در واقع کاهش نرخ 
مالیات که بــا هدف کاهش فشــار مالیاتی 
بر واحدهای تولیدی اتخاذ شــده اســت، 
می تواند تأثیرات مثبتــی در افزایش توان 
تولید، اشتغال زایی و تقویت بنیه اقتصادی 

کشور داشته باشد.

ضرورت حمایت از بخش های مولد
 در شرایط سخت

در این رابطه مهدی احمدوند کارشــناس 
اقتصادی  با بیان اینکــه مالیات یک عنصر 
و ابزار اقتصادی تلقی می شــود که در ایجاد 

انگیــزه و تصمیم گیری فعــالان اقتصادی 
اثرگذار است، گفت: سیاست گذار اقتصادی 
می تواند بــا اســتفاده از ابــزار مالیات در 
رفتار عاملان اقتصادی تغییــر ایجاد کند. 
اصطلاحی که در این زمینــه رواج دارد آن 
اســت که با اعمال مالیات یا پرداخت یارانه، 
سیاست گذار می تواند در بازار اختلال ایجاد 
کند و رفتار فعالین اقتصادی را به ســمت و 
ســویی که تمایل دارد، حرکت دهد. از آن 
جایی که بخش مهمی از رفــاه اقتصادی به 
رشد اقتصادی و تولید بســتگی دارد، باید 
تلاش کرد تا استفاده از ابزار مهم مالیات در 
جهت افزایش تولید و حمایت از آن باشــد 
و مانع رونــق و شــکل گیری فعالیت های 
تولیدی نشــود. در این زمینــه مالیات در 

کشور ما نیز می تواند اثر گذار باشد.
این کارشــناس اقتصادی افزود: متأسفانه 
در نظام مالیاتی کشــور بخش های شفاف 
اقتصاد مالیات بیشتری می پردازند، عموماً 
هم این بخش های شفاف همان بخش های 
مولد اقتصادی هســتند. ایــن موضوع یک 
عامل کاهش انگیزه برای تولید اســت. باید 
تلاش شود نرخ مالیات بر تولید کاهش یابد 
و از طرفی مالیات بر فعالیت های غیرمولد و 
رقیب تولید افزایش پیدا کند. در کشورهای 
دیگر نرخ مالیات بر تولید و فعالیت اقتصادی 
نســبت به مالیات بر اشــخاص )مجموعه 
درآمــد و ثروتشــان( کمتر اســت و برای 

مالیات بر اشخاص نرخ بالاتر مالیاتی لحاظ 
می شــود. در ایران نیز باید چنین سیاستی 
اعمال شود تا تولید در کشــور رونق گیرد و 
انگیزه ی تولید کنندگان برای تولید بیشتر 

افزایش یابد.
وی بیــان کرد: به منظور تحقق بخشــیدن 
به افزایش مشــارکت مردم در اقتصاد باید 
اقداماتی صــورت گیرد کــه مهم ترین آن، 
این است که شــرایط به نحوی هموار شود 
که ســودآوری فعالیت های تولیدی نسبت 
بــه فعالیت های غیر تولیدی و ســوداگرانه 
بیشتر باشد. افزایش سودآوری فعالیت های 
تولیدی در مقابل فعالیت هــای غیرمولد با 
مالیات بر عایدی ســرمایه بــر فعالیت های 
غیرمولد امــکان پذیر خواهد بــود و از این 
مسیر می توان جذابیت تولید را افزایش داد. 
مشوق ها و معافیت های مالیاتی در اقتصاد 
کشور بسیار زیاد است و این موضوع کمک 
زیادی به تولیــد نکرده، ما بایــد با توجه به 
سیاســت های مورد نظر و هدف های پیش 
رو مشــوق ها و معافیت هــای مالیاتــی را 
هدفمند و به گونه ای طراحــی کنیم که به 
نفع فعالیت های تولیدی و اقشــار ضعیف و 

کمتر برخوردار باشد.
احمدوند تصریــح کرد: نکتــه قابل توجه 
آنکه کاهش نرخ مالیــات به تولیدکنندگان 
امکان می دهد تا بخشــی از نقدینگی خود 
را که پیش تر بــه عنوان مالیــات پرداخت 

می شد، در مسیر ســرمایه گذاری و توسعه 
فعالیت هــای خود صــرف و بــا اطمینان 
بیشتری برای آینده کاری خود برنامه ریزی 
کنند.مصطفی پوردهقان عضو کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس نیز در این خصوص 
گفته اســت: کاهش نرخ مالیات، به ویژه در 
شــرایط اقتصــادی کنونی که فشــارهای 
ناشی از تحریم ها و نوسانات نرخ ارز بر تولید 
ســایه انداخته اند، می توانــد به عنوان یکی 
از ابزارهای مؤثر بــرای کاهش هزینه های 
تولید عمل کند. این کاهش به طور مستقیم 
موجب افزایش حاشیه سود تولیدکنندگان 
می شود و به آن ها امکان می دهد که بخشی 
از این ســود را برای ســرمایه گذاری های 
مجــدد و گســترش فعالیت هــای خــود 

اختصاص دهند.
به گفته وی، چنین چرخه ای نه تنها رشــد 
تولید و اشــتغال را به همــراه دارد، بلکه در 
بلندمدت بــه افزایش درآمدهــای پایدار 
مالیاتی نیز منجر خواهد شد. بنابراین، این 
تصمیم را می توان به نوعی ســرمایه گذاری 
دولت بــرای آینده اقتصادی کشــور تعبیر 

کرد.
پوردهقان افزود: تحریم هــای بین المللی، 
نوســانات اقتصادی، و هزینه هــای بالای 
تأمین مواد اولیه، از جمله موانعی هســتند 
که فشــارهای زیادی بر بخــش تولید وارد 
کرده اند. در چنیــن فضایی، کاهش مالیات 
بر تولید نه تنهــا یک اقــدام حمایتی بلکه 
ضرورتــی اجتناب ناپذیــر بــرای تقویت 
اقتصاد ملی اســت. ایــن تصمیم همچنین 
به تقویت اعتماد عمومی به سیاســت های 
حمایتی دولت و مجلس منجر خواهد شــد 
و ســرمایه گذاران جدید را بــه فعالیت در 
بخش های مولد اقتصاد ترغیب خواهد کرد.

وی تاکیــد کرد: با وجود کاهــش احتمالی 
در درآمدهــای کوتاه مدت دولــت، اثرات 
بلندمدت این سیاســت بر اقتصاد ملی قابل 
توجه اســت. افزایش تولید، علاوه بر تأمین 
نیازهای داخلــی، می توانــد فرصت های 
بیشــتری برای صــادرات و ارزآوری فراهم 
کند. همچنین، کاهــش مالیات به افزایش 
رقابت پذیــری تولیدکننــدگان داخلی در 
برابر محصــولات خارجی کمــک خواهد 
کرد و زمینه ســاز تقویت تولید ملی خواهد 
شــد. این موضوع به ویژه در حوزه کالاهای 
اســتراتژیک و صادرات محــور اهمیتــی 

دوچندان پیدا می کند.

معاونوزیرصمت:برنامهرشدزمستانیتوسعهصنایعطراحیشد

وزیر اقتصاد:

وقتاصلاحناترازیهارسیدهاست
خریدار  وزیر اقتصاد با اشاره به اینکه دیگر 
وقت اصلاحات رســیده است و یک بار برای 
همیشــه باید به ســمت اصلاح ناترازی ها 
برویم گفت:هیچ منطقی قبــول نمی کند 
 این حجم  قاچاق وحشــتناک بنزین داشته 

باشیم.
 عبدالناصر همتــی، وزیر اقتصاد در ســی 
و یکمیــن همایش بین المللــی روز بیمه با 
بیان اینکه تا زمانی که وزیــر اقتصاد دولت 
پزشــکیان و دولت چهاردهم باشــم اجازه 
رانت و قاچاق را به کسی و گروهی نمی دهم، 
اظهار داشت: مشــکل اصلی اقتصاد کشور 
ناترازی ها اســت و دنبال این هســتیم که 

ناترازی و ریشه تورم را از بین ببریم.
وی ادامه داد: چند نرخی بودن ارز مشــکل 
افتاد اســت و در حال حاضر یارانه ها بدون 
هدف توزیــع می شــوند و وقتــی هم که 
می گوئیم می خواهیم ریشه ناترازی را حل 
کنیم عده ای ســریع می گویند قرار اســت 
گرانی راه بیفتد. اما اینجا می گویم مردم ما 

نمی خواهیم چیزی را گران کنیم.
وزیر اقتصاد تاکید کرد: ســال گذشــته از 
محل چند نرخی بودن ارز و اختلاف نرخ ها 
۱۷۰۰ همت رانت برای عده ای ایجاد شــد 
و کســری بودجه عملیاتی کشور به ۱۰۰۰ 

همت رسید.
همتی گفت: امروز کســری بودجه ریشــه 

اصلی تورم و چاپ پول در کشــور است و در 
این باره شک نداشته باشــید. سال گذشته 
که نرخ ارز نیمایی ســرکوب می شــد نرخ 
تورم ۵۲ درصد بود امســال با کاهش فاصله 
نرخ ارز نیمایی و ارز بــازار آزاد نرخ تورم ۳۲ 

درصد است.
وزیر اقتصاد ادامه داد: امروز به دلیل همین 
ناترازی ها به سمت صنعت بیمه دست دراز 

می کنند تا از این صنعت هم پول بردارند.
وی با بیان اینکه دهک های کم درآمد تحت 
تأثیر تورم قرار می گیرند، اظهار داشت: اگر 
دولت پولی دارند بایــد آن را به دهک های 
کم درآمد بدهد امــا الان به دلیــل توزیع 
رانت دســت دولت تنگ شــده و نمی تواند 
یارانه دهک های کم درآمــد را بپردازد و ما 
می خواهیم در دولت چهاردهم جلوی رانت 

را بگیریم.
همتــی با بیــان اینکه تــا دربــاره اصلاح 
ناتــرازی بنزین حرف می زنیــم می گویند 
که می خواهند بنزیــن را گران کنند، تاکید 
کرد: امروز قاچاق بنزین وحشــتناک است 
و از ســوی دیگر مجبور بــه واردات بنزین 
هستیم و هیچ منطقی این را قبول نمی کند 
و تازمانی که وزیر دولت چهاردهم هســتم 
تــلاش می کنم جلــوی قاچــاق و رانت را 

بگیرم.
وی ادامه داد: قطعاً مُســکن کوتاه مدت را 

ترجیح نمی دهــم و اصطلاحات بلند مدت، 
۴۰ ســال اســت که در این کشــور درباره 
اقتصــاد درس می دهــم و در ســمت های 
مختلف حضور دارم و معتقدم باید ریشــه 
اصلی تــورم را حل کنیم و جلــوی رانت را 

بگیریم.
وزیر اقتصاد گفت: در شرایط تورمی پولدار، 
پولدارتر و فقیر فقیرتر می شود و تورم بر قشر 
کم درآمد متمرکز خواهد شد و امروز دهک 
متوسط هم در حال فقیر شــدن هستند و 
ما اجازه نمی دهیم دهک های متوســط هم 

فقیر شوند.
همتی با بیان اینکه ۳۰ ســال گذشــته که 
در چنیــن روزی برگزاری ایــن همایش را 
پایه گذاری کردم انگار همیــن دیروز بود و 
فکر نمی کردم بعد از ۳۰ ســال در مقام وزیر 
اقتصاد در این همایش حضور داشته باشم، 
اظهار داشــت: بیمه فعال ترین صنعت مالی 
کشور اســت که بدون منت به مردم خدمت 
می کند و قرار اســت در دولت چهاردهم با 
قدرت بیشــتری خدمت صادقانه به مردم 

ارائه دهد.
وی با اشــاره به عنوان ایــن همایش مبنی 
برجلــب رضایــت و اعتماد مــردم گفت: 
شــرکت های بیمه تنها با پرداخت درست 
و به موقع می تواننــد اعتماد و رضایت مردم 
را جلــب کننــد و در غیر این صــورت اگر 

پرداخت خســارت به موقع نباشــد یعنی 
وضع آن شرکت خوب نیست.

وزیر اقتصــاد تاکید کرد: موضــوع مهم در 
شــرکت های بیمه ای ارائه نرخ فنی اســت 
البته به غیــر از موضوع شــخص ثالث که 
البته اجازه هم نمی دهیــم که از بحث بیمه 
شــخص ثالث زیانی به صنعت وارد شود اما 
سایر بخش ها و خدمات در برعهده مدیریت 
شــرکت بیمه اســت و توانگری شرکت ها 
باید افزایــش پیدا کند در غیــر این صورت 
به تدریج قدرت تحلیل مالی شــرکت افت 

می کند.

وی ادامه داد: امروز ۲۵۰ هزار نفر در صنعت 
بیمه مشــغول به کار هســتند و با پرداخت 
حجم بالایی از خســارت نقش قابل توجهی 

در اقتصاد و جامعه دارند.
وزیر اقتصاد با بیان اینکه چــاره ای جز این 
نداریم که بیمه های زندگی را در دستور کار 
قرار دهیم، گفت: هــر کاری کنیم هم بدون 
بیمه های زندگی ضریب نفوذ بیمه از ۲ تا ۳ 
درصد بالاتر نمی رود و در سایر کشورها هم 
آنچیزی که باعث شده ضریب نفوذ بیمه دو 
الی ۳ برابر افزایش پیدا کند، رشد بیمه های 

زندگی است.
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رییس پلیس پایتخت:
صنوفیکهازاتباعغیرمجازاستفادهکنند

پلمبمیشوند
 رییس پلیس پایتخت با بیــان اینکه بکارگیری اتبــاع غیرمجاز جرم 
اســت، گفت: هر واحد صنفی که از اتباع غیرمجاز به عنوان نیروی کار 

استفاده کند، با دستور قضایی پلمب می شود.
 سردار عباســعلی محمدیان روز سه شــنبه در مرکز نظارت همگانی 
فراجا ۱۹۷ در جمع خبرنــگاران افزود: برخی از شــهروندان امروز به 
مرکز ۱۹۷ مراجعه کرده و درخواست داشتند تا واحد صنفی شان که به 

دلیل به کارگیری اتباع غیرمجاز بسته شده، فک پلمب شود.
وی با اشــاره به طرح جمع آوری اتباع غیرمجاز بیگانه گفت: با توجه به 
اینکه اتباع غیرمجاز بیگانه به کشورشــان طرد می شوند و پلیس طرح 
ویژه ای برای این افراد در نظر دارد اصنافــی که این اتباع را به کارگیری 
کردند با آنها برخورد و مغازه هایشــان پلمب می شود.سردار محمدیان 
اظهار کــرد: اصناف بداننــد که به کارگیــری اتباع بیگانــه غیرمجاز 
جرم اســت و اگر هم قرار اســت اتباعی را به ویژه در اغذیه فروشی ها، 
سوپرمارکت ها و رستوارن ها به کارگیری کنند باید از افراد دارای مجوز 

استفاده کرده و حتما مراحل آزمایشی و بهداشتی برای آنها طی شود.

تردد موتورسیکلت سنگین در شهر غیرقانونی است
رییس پلیس تهران بزرگ به یکــی از پرونده های قتــل که مربوط به 
تردد غیرمجــاز موتورســنگین در پایتخت بود نیز اشــاره کرد و ادامه 
داد: دارندگان موتورسیکلت های ســنگین بدانند که تردد آنها در شهر 
غیرقانونی است و حتی موتورهای ســنگین برای رفتن به پیست باید 
با یدک کش حمل شوند.ســردار محمدیان اضافه کرد: در اغلب موارد 
ماموران پلیس از تعقیب و گریز موتور ســنگین پرهیز می کنند چرا که 
اغلب رانندگان این موتورسیکلت ها هنگامی که می خواهند فرار کنند 
دچار آسیب شده و خدای ناکرده شــاید این تعقیب و گریز به مرگ آنها 
ختم شــود.به گفته وی، بنابراین ماموران پلیس ســعی می کنند تا در 
ترافیک موتورسوارانی که موتورسیکلت آنها ســنگین است را توقیف 

کنند تا از ایجاد آسیب برای  آنها جلوگیری کنند.

این مقام ارشد انتظامی پایتخت در پاسخ به ســوالی مبنی براینکه آیا 
فیلم محل سرقت و یا درگیری یک حادثه را شهروند باید از دوربین های 
مداربســته اســتخراج کند یا مســتندات مامور پلیس گفت: توصیه 
می شود که ماموران پلیس همراه با شهروندان به محل حادثه مراجعه و 

فیلم های دوربین مداربسته را استخراج کنند.
ســردار محمدیان با اشــاره به افتتاح چهار کلانتــری در هفته فراجا 
اظهار کرد: قرار اســت تا ۱۷ کلانتری در تهران ایجاد شــود و ۲۰ الی 
۲۲ کلانتری دیگر هم تا ۵ سال آینده در تهران ســاخته شود بنابراین 
می توان گفت تا ۵ سال آینده تعداد کلانتری هایی که پایتخت نیاز دارد 

مرتفع می شود.

۳۰هزارشاکیپروندههای»رمزارز«
دردادسرایتهران

رئیس کل دادگستری استان تهران گفت: در حال حاضر تعداد شکات 
پرونده های رمزارز در مرحله تعقیب متهمان و اجرای حکم حدوداً ۳۰ 

هزار نفر است.
 علی القاصــی رئیس کل دادگســتری اســتان تهران با بیــان اینکه 
پرونده های مرتبط با حوزه رمز ارز در حال حاضــر حدود ۲۰ درصد از 
پرونده های وارده به دادســرای تهران را تشــکیل می دهند، گفت: این 
پرونده ها عموماً تحت عناوین اتهامی اخلال در نظام اقتصادی کشــور، 
کلاهبرداری و تحصیــل مال از طریق نامشــروع مــورد تعقیب قرار 

می گیرند.
رئیس کل دادگستری اســتان تهران در خصوص تعداد شکات مربوط 
به پرونده های مرتبــط با حوزه رمــزارز اظهار کرد: با توجــه به اینکه 
پرونده های رمزارز معمولاً کثیرالشــاکی محســوب می شوند، در حال 
حاضر تعداد شــکات این نــوع پرونده ها در مرحله تعقیــب متهمان و 

اجرای حکم حدوداً ۳۰ هزار نفر است.
وی در پاســخ به ســوالی در خصوص تمهیدات دادگستری کل استان 
تهران به منظور تســریع در رســیدگی به پرونده های رمزارزی گفت: 
توقیف اموال، شناســایی کیــف پول های مجازی، صــدور قرار تأمین 
متناسب برای متهمان و تعیین میزان دقیق مال مورد ادعای شکات به 

عنوان اقدامات اولیه تعقیبی در این نوع از پرونده ها محسوب می شود.
القاصی گفت: در پرونده هایی که در دادگســتری در حال رســیدگی 
هستند مشاهده می شود که بسیاری از ارزها غیر واقعی و بدون پشتوانه 
هســتند و افرادی مبالغ شــان را در قالب دلار و یا ارز دیگری پرداخت 
کرده اند و افراد ســودجو از این طریق اقدام به کلاهبرداری کرده و در 
جریان رسیدگی مشخص می شود اموال زیادی از افراد کلاهبردار برای 
پرداخت وجوه مالباختگان شناســایی نمی شــود و یا اموال شناسایی 

شده، کفاف حقوق مالباختگان را نمی دهد.

وی با اشاره به این نکته که امروزه در پرونده های رمزارز با سیل عظیمی 
از جمعیت مالباختگان روبه رو هســتیم به مردم توصیه کرد: به راحتی 
افراد اطلاعاتشان را در اختیار دیگران و افراد سودجو قرار ندهند چرا که 
دستگیری آنها، به دلیل پول شویی و یا اینکه اموالشان را به نام دیگران 

می زنند سخت و زمان بر است.
القاصی در پایان در خصوص اقدامات صورت گرفته به منظور پیشگیری 
از وقوع جرم در حوزه رمزارزها بیان کرد: اقدامــات مختلفی به منظور 
پیشــگیری از وقوع جرم در خصوص رمزارزها در دستور کار قرار گرفته 
که می توان به آموزش عمومی از طریق ارســال پیامــک به حدود ۹۰ 
میلیون مخاطــب از طریق معاونت پیشــگیری از وقوع جرم اســتان 
تهران، آموزش عمومی از طریق برنامه ســازی برای بیش از ۲۰ میلیون 
دنبال کننده، توجیه صرافی های رمز ارز در جهت رعایت موازین قانونی 
در تعامل با پلیس فتا، وزارت اطلاعات و اطلاعات سپاه و مشارکت فعال 
در تدوین قانــون جدید بانک مرکزی و همچنیــن لایحه اصلاح قانون 

جرایم رایانه ای، از جمله اقداماتی است که می توان به آن ها اشاره کرد.

دیوار

مدیرعامل شــهر فرودگاهی امــام خمینی)ره( ضمن 
تشریح عملکرد هشت ماهه این شرکت از آمادگی ۳۰ 
پروژه به ارزش بیش از یک هــزار و ۵۶۰ میلیارد تومان 
برای افتتاح و بهره برداری و ۱۲ پروژه  ســرمایه گذاری 
و عمرانی به ارزشــی افزون بر ۲۷ هزار میلیارد تومان 

برای کلنگ زنی در شهر فرودگاهی خبر داد.
به گزارش وزارت راه و شهرســازی، »سعید چلندری« 
افزود: در هشت ماهه سال ۱۴۰۳، بیش از پنج میلیون 
و ۷۳۳ هزار مســافر با ۳۵ هزار و ۹۱۷ پرواز مســافری 
جابه جا شــده اند که نســبت به مدت مشــابه پارسال 
هشــت درصد رشد مســافر و ۶.۸ درصد رشــد پرواز 

مسافری داشته است.

وی گفت: تعــداد پروازهای بــاری و وزن بار 
تجاری در شهر فرودگاهی نیز نسبت به سال 
گذشــته به ترتیب ۵۶.۸ درصد و ۳۵ درصد 

رشد داشته است.
مدیر عامل شــرکت شــهر فرودگاهی امام 
خمینــی )ره( با بیــان اینکه تا پایــان آبان 
ماه بیــش از ۲۶۰ پرواز و ۵۵ هــزار زائر حج 

عمره اعــزام و پذیرش شــده اند، ادامه داد: در ســال 
۱۴۰۳ عملیــات اربعین و حج تمتع بــا رضایت مندی 

۱۰۰درصدی زائرین از ترمینال »سلام« انجام شد.
چلندری در خصوص اهم اقدامات و پروژه های عمرانی 
انجام شــده در این مدت به تکمیل فاز نخست هسته 

پیشــران، اتمام ســاختمان امنیــت پرواز، 
تکمیل سالن آمفی تئاتر ساختمان مرکزی، 
اصلاح اســتریپ باندهای پــروازی، جمع 
آوری روکش باند اصلی و آسفالت مجدد آن 
به طول ۲ هــزار متر و عرض ۶۰ متر اشــاره 

کرد.
وی در ادامــه بــه ارتقای زیرســاخت های 
فرودگاهی به اصلاح signing ســطوح پــروازی، بر 
اساس استانداردهای هوانوردی، اورهال چهار دستگاه 
پل تلســکوپی، راه اندازی چهار دســتگاه آسانســور 
۳۵ نفــره در ترمینال هــا و نصب ILS اشــاره کرد و 
اضافه کرد: راه اندازی اتاق فلزات گران بها و ورود روزانه 

۷۰۰ کیلوگرم شــمش طلا و ورود و ترخیص خودرو از 
گمرک منطقه آزاد به عنوان گمرک تخصصی ترخیص 
خودروهــای وارداتی از جملــه ظرفیت های جدید در 

شهر فرودگاهی امام خمینی )ره( است.
رئیس هیــات مدیره شــرکت شــهر فرودگاهی امام 
خمینی )ره( خاطرنشان کرد: علاوه بر پروژه های آماده 
افتتاح و بهره بــرداری و پروژه های ســرمایه گذاری و 
عمرانی به ارزش آماده کلنگ زنی یاد شــده، پنج هزار 
و ۴۰۰ میلیارد تومان پروژه نیز در دست اجرا قرار دارد.

وی یادآور شــد: ساخت و پیشــبرد پروژه های مذکور 
موجب اشتغالزایی روزانه بیش از یک هزار نفر در شهر 

فرودگاهی شده است.

یک وکیل دادگســتری گفت: مطابق مــاده ۱۸ قانون 
جرایم رایانه ای، هرکس به قصد اضرار به غیر یا تشویش 
اذهان عمومی مطالب خلاف واقــع را از طریق فضای 

مجازی منتشر کند، مرتکب جرم شده است.
شــهرام مختاری وکیل دادگســتری در خصوص نشر 
اکاذیب در فضای مجازی بیان کرد: گســترش فضای 
مجازی و تأثیر عمیق آن بر زندگــی اجتماعی، نه تنها 
فرصت هایی بی بدیل برای ارتباطات ســریع و اشتراک 
اطلاعات فراهم کرده، بلکه بستری برای بروز رفتارهای 
غیرمســئولانه و حتی مجرمانه ایجاد کرده است. یکی 
از پدیده های نگران کننده در این حوزه، نشــر اکاذیب 
اســت که می تواند به اعتماد عمومی آسیب رسانده و 
موجب تخریب اعتبار افراد یا نهادها شــود. قانون گذار 
با پیش بینی مجازات هایی برای این رفتار، تلاش کرده 

است از پیامدهای منفی آن جلوگیری کند.

وی ادامه داد: مطابق مــاده ۱۸ قانون جرایم 
رایانه ای، هرکــس به قصد اضرار بــه غیر یا 
تشــویش اذهان عمومی یــا تأثیرگذاری بر 
مقامات رســمی، مطالب خــلاف واقع را از 
طریق ســامانه های رایانه ای یــا مخابراتی 
منتشــر کند، مرتکب جرم شــده اســت. 
مجازات پیش بینی شــده برای ایــن رفتار، 

حبس از ۹۱ روز تا ۲ ســال یا جزای نقدی از ۵ میلیون 
ریال تا ۴۰ میلیون ریال یا هر دو اســت. علاوه بر این، 
مرتکب موظف به جبران خســارات مــادی و معنوی 
وارد شــده به قربانی خواهــد بود. چنیــن رویکردی 
نشــان می دهد که قانون گذار علاوه بر جنبه کیفری، 
به اهمیت حمایت از حقــوق قربانیان نیز توجه ویژه ای 

داشته است.
این وکیل دادگســتری گفت: با این حال، نشر اکاذیب 

نباید با هتک حیثیت اشــتباه گرفته شود، 
گرچه ممکن اســت در برخی موارد این دو 
جرم هم پوشانی داشــته باشند. نشر اکاذیب 
به انتشار اطلاعات نادرست با هدف اضرار به 
غیر یا تأثیرگذاری بر افــکار عمومی اطلاق 
می شــود و عمدتاً جنبه اجتماعــی دارد. اما 
هتک حیثیت، به معنای تخریب شــخصیت 
و آبروی افراد است که از طریق اقداماتی مانند توهین، 
افترا یا انتشــار اطلاعات خصوصی انجام می شــود. در 
حالی که نشــر اکاذیب تحت مــاده ۱۸ قانون جرایم 
رایانه ای جرم انگاری شــده، هتک حیثیــت در ماده 
۱۷ همین قانون و همچنین مــواد ۶۰۸ و ۶۰۹ قانون 
مجازات اسلامی )تعزیرات( تعریف شده و مورد پیگرد 

قرار می گیرد.
وی افزود: فرایند شکایت و پیگیری موارد نشر اکاذیب 

نیز در چارچوب مشــخصی انجام می شــود. فردی که 
قربانی این رفتار شــده است، باید شــکایت خود را به 
دادســرای عمومی )ویژه جرایم رایانــه ای( ارائه دهد 
و مدارکــی مانند اسکرین شــات ها یــا لینک مطالب 
منتشرشــده را ضمیمه کنــد. پس از ثبت شــکایت، 
موضوع توسط کارشناسان بررســی و در صورت احراز 
وقوع جرم، پرونده جهت رســیدگی به دادگاه ارسال 
می شــود. در نهایت، دادگاه با بررســی ادله و شنیدن 

دفاعیات، رأی نهایی را صادر خواهد کرد.
مختاری اظهار کرد: نکته ای که در این میان باید مورد 
توجه قرار گیرد، ماهیت مســتمر جرم نشــر اکاذیب 
اســت. تا زمانی که محتوای نادرست در فضای مجازی 
در دسترس باشــد، جرم نیز ادامه خواهد داشت و این 
امر می تواند خســارت های مادی و معنوی بیشتری به 

قربانی وارد کند. 

فرودگاه

حقوق

خریدار   وزیر آموزش و پرورش با اشــاره 
به آســیب های روانی و عاطفی مصوبه تأثیر 
قطعی معدل در کنکور گفت: بنا بود در نظام 
تعلیم و تربیت بر رویکرد کاهش اســترس 
دانش آموزان و خانواده هــای آن ها تمرکز 
کنیم نــه آنکه دانش آمــوزان و اولیــا را با 

مشکلات جدی و استرس زا مواجه کنیم.
علیرضا کاظمی در جلســه شــورای عالی 
آموزش پرورش اظهار داشت: مصوبه تأثیر 
قطعی معدل در کنکور، نظام آموزشــی را 

تک ساحتی و آموزش زده کرده است.
وی با اشــاره به آســیب های مصوبه تأثیر 
قطعی ســوابق تحصیلی افزود: هدف غایی 
ســند تحول، پرداختن به چندین ساحت 
بوده است و این مصوبه تنها به ساحت علمی 
معطوف است و باقی موارد را به حاشیه رانده 
اســت.وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: بنا 
بود در نظام تعلیم و تربیت بر رویکرد کاهش 
اســترس دانش آموزان و خانواده های آن ها 
تمرکز کنیم نه آنکه دانش آموزان و اولیاء را 

با مشکلات جدی و استرس زا مواجه کنیم.
کاظمی کاهــش شــرکت در المپیادهای 
علمــی را از دیگر مشــکلات ایــن مصوبه 
دانســت و با تأکید بر تحلیــل فرآیندهای 
آموزشــی به صــورت یک دوره ۱۰ ســاله 
گفت: باید به همه متغیرها جهت بررســی 

فرآیندهای علمی توجه داشت.
وی ریشه مشــکلات در آموزش و پرورش را 
بی توجهی، کم توجهــی و کوچک انگاری 

به نظام تعلیم و تربیت دانســت و گفت: چرا 
هیچ گاه شــورای عالی انقــلاب فرهنگی 
ماده واحده ای جهت رشــد بودجه آموزش 
و پرورش بــا ۱۶ میلیــون دانــش آموز را 
نمی دهــد؟ در حالی که ســهم بودجه این 
وزارتخانه از دولت ۱۰ درصد است و در سال 
۹۲ نیز با ۱۲ میلیون دانش آموز ســهم مان 

روی همین عدد بوده است.
وزیر آموزش و پرورش با انتقاد از اینکه چرا 

در رتبه بندی دســتگاه ها، وزارت آموزش و 
پرورش، رتبه هشــتاد را در پرداخت حقوق 
دارد، یادآورشــد: با این رویکــرد هیچ گاه 

آموزش و پرورش رشد نخواهد کرد.
کاظمی با تأکید بــر اینکه ایــن مصوبه به 
ابعاد تربیتــی توجهی نــدارد، اضافه کرد: 
در ســند تحول به دنبال تربیت هستیم. در 
حالی که این مصوبه، نظام آموزشــی را تک 
ســاحتی و آموزش زده کرده است و تفاوت 

ماهوی با سند تحول دارد.وی با بیان اینکه 
آموزش و پرورش در وسط میدان تنهاست 
و پشتیبانی ها اندک اســت در حالی که ما 
نیازمند حمایت های میدانی هستیم وگرنه 
در اجرا تضعیف خواهیم شــد، ادامه داد: در 
نهایت تابع تصمیمات شورای عالی انقلاب 
فرهنگی هســتیم و بــه دلیــل نگرانی ها و 
مطالبــه عمومــی به ایــن موضــوع ورود 

کرده ایم.

پرداختن صرف به کنکور، عدالت 
آموزشی را زیر سوال می برد

غلامعلی حــداد عادل عضو شــورای عالی 
آموزش و پــرورش نیز دربــاره لغو مصوبه 
تاثیر قطعی معدل در کنکور گفت: منتفعان 
از کنکور بــر لغو این مصوبــه تأکید دارند و 
برخی با غوغا سالاری ســبب می شوند که 
مصوبات شــورای انقلاب فرهنگی بر زمین 

بماند.
وی ادامه داد: اگر مدرســه تأثیــرش را در 
پذیرفتن آموزش عالی بیشتر کند به عدالت 

آموزشی نزدیک تر خواهیم شد.
حداد عادل با اشــاره به این که نباید اقدامی 
شود که تأثیر کنکور بر موفقیت دانشگاهی 
موثرتر واقع شود، افزود: پرداختن صرف به 
کنکور، عدالت آموزشــی را زیر ســوال می 
برد. بهتر است با توســعه مدارس و کیفیت 
بخشــی به آن در پی کوتاه کردن دســت 

منتفعان از کنکور باشیم.
وی ادامه داد: مشــکل وضع فعلی این است 
که تســت زنی به دانش آموز قــدرت تفکر 
نمی دهد بنابراین نبایــد تأثیر قطعی را لغو 
کرد زیرا نمی توان تأثیر لغــو این مصوبه را 
بر سایر متغیرها و ســاحت های سند تحول 

موثر دانست.
حداد عادل پیشــنهاد کــرد در این زمینه 
کارگروه تخصصی تشــکیل شــود تا با کار 
کارشناسی مســیرهای متفاوت در اجرای 

هر چه بهتر این مصوبه بررسی شود.

خریدار  معاون آموزشی وزارت بهداشت 
گفــت: نــگاه وزیر بهداشــت بــه منظور 
دســتیابی به اهــداف رشــد ۲۰ درصدی 
افزایش ظرفیت دانشجویی طی چهار سال، 
کاهش یا توقف این طرح است، زیرا در کنار 

افزایش، امکانات دیده نشد.
به نقــل از معاونت فرهنگی و دانشــجویی 
وزارت بهداشت، دکتر سید جلیل حسینی 
در نشست سراسری دبیران شورای صنفی 
دانشــجویان علوم پزشکی کشــور یادآور 
شــد: در این مدت در کنار افزایش ظرفیت، 
امکانات آموزشــی و خوابگاهــی ازجمله 
فضای آموزشی و وســایل کمک آموزشی 
برای دانشجویان دیده نشده است که تلاش 
داریم تا بتوانیم در این مسیر بودجه لازم را 

جذب کنیم.
معاون آموزشــی وزارت بهداشــت با بیان 
این که من لیسانســم را در رشــته شیمی و 
تخصص خود را در رشــته پزشکی عمومی 
گرفتم، گفت: من دوره آموزشــی فلوشیپی 
را در خارج از کشور گذراندم و ۲۰ سال است 
در حوزه معاونت آموزشــی در قسمت های 
مختلف مشــغول بــه خدمت هســتم. در 
خصوص موضوع افزایش ظرفیت مصوبه ای 
انجام شــده است که توانســته ظرف چهار 
سال به اهداف ۵ ســاله خود دست پیدا کند 

و در این مدت تقریباً تعداد دانشــجویان دو 
برابر شده است.

وی با بیان این کــه نگاه وزیر بهداشــت 
با توجه به دســتیابی به اهداف رشد ۲۰ 
درصدی افزایش ظرفیت دانشجویی طی 
چهار سال گذشــته، کاهش یا توقف این 
طرح است، یادآور شــد: در این مدت در 
کنار افزایش ظرفیت، امکانات آموزشــی 
و خوابگاهــی ازجمله فضای آموزشــی و 
وسایل کمک آموزشی برای دانشجویان 
دیده نشــده اســت که تــلاش داریم تا 
بتوانیم در این مسیر بودجه لازم را جذب 

کنیم.
حســینی گفت: بر این اســاس در روزهای 
گذشــته به دنبــال موضوعــات بودجه ای 
در این خصوص بوده ایم و از شــما به عنوان 
نمایندگان دانشــجویان انتظار داریم تا از 
طریق ارتباطات خود با نمایندگان مجلس 
در حوزه جذب بودجه کمــک لازم را به ما 

داشته باشید.
وی با بیان این که در این مســیر با کمیته و 
رئیس کمیســیون آموزش مجلس صحبت 
کرده ایم کــه در صورت تداوم این شــرایط 
انتظار داشتن دانشجویانی با علم بالا مشکل 
خواهد بــود، تصریــح کرد: دانشــجویان 
جذب شده هفت سال در دانشگاه تحصیل 

خواهند کــرد و در کنار امکانات آموزشــی 
نیازمنــد امکانات تغذیــه ای، خوابگاهی و 

تفریحی هستند.
معاون وزیر بهداشت گفت: برگزاری کلاس 
در پشــت بام، در پارکینگ یا در کلاسی که 
دانشجویان انتهای کلاس نمی تواند استاد 
خود را ببیند در شــأن آموزش نیست. باید 
مطالبه جدی شما دانشجویان در این حوزه 

رفع این مشکلات باشد. 
شــما در دانشــگاه ها ایرادات سیســتم را 
شناسایی و اســتخراج کنید و به ما گزارش 
دهیــد، این کــه کلاس ها چگونــه برگزار 
می شــود، خوابگاه هــا چند نفره اســت و 

کمبودهای ما چیست.
معاون آموزشی وزارت بهداشت در خصوص 
وجود اساتید بی انگیزه در دانشگاه های علوم 
پزشــکی، ابراز داشــت: وجود هیأت علمی 
بی انگیزه را قبــول دارم که در این خصوص 
مشکل اصلی ما اقتصاد کشور است که امید 
داریم با طرحی که رئیس جمهور دارند این 
مشــکلات رفع شــود، اما به عنوان معاونت 
آموزشی وزارت بهداشت همه تلاش ما این 
است که اساتید انگیزه لازم را برای تدریس 
داشــته باشــند و انگیزه های خود را در این 

مسیر از دست ندهند.
وی افــزود: وزیر بهداشــت نیز بــر این امر 

تاکید دارنــد به نحوی کــه در بازدیدی که 
در مراســم معارفه ۳ دانشگاه علوم پزشکی 
داشتیم اولین جلسه ای که دکتر ظفرقندی 
بعد از بازدید گذاشــت، نشســت با اساتید 

دانشگاه ها بوده است. 
در ایــن نشســت ها از اســاتید و اعضــای 
هیــأت علمی خواســته ایم نقطــه نظرات 
و پیشــنهادات خود را ارائه دهنــد تا مورد 
استفاده قرار گیرد. اگر استاد از انگیزه کافی 
برخوردار باشــد، تبدیل به خانواده دانشجو 
می شود و دانشــجویان ما مبنای حمایتی 

پیدا خواهند کرد.
حســینی اظهار کرد: تلاش داریم اعتبارات 
را برای ســال آینده، از جملــه برای حقوق 
دســتیاران افزایش دهیم بر همین اساس 
در این شش ماه حقوق دستیاران تخصصی 
از ۱۲ بــه ۱۷ میلیــون تومان، دســتیاران 
تخصصــی متأهــل از ۱۵ بــه ۲۳ میلیون 
تومان، حقوق دستیاران فوق تخصص از ۱۵ 
به ۱۹ میلیون تومان و حقوق دستیاران فوق 
تخصص متأهــل از ۱۷ به ۲۵ اضافه شــده 

است.

۲۸.۵همتپروژهدرشهرفرودگاهیامامآمادهافتتاحوکلنگزنیاست
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فراخوانسومینجشنوارهملیموسیقی
»نوایمهر«منتشرشد

ســومین جشــنواره  ملی موســیقی نوای مهر با هدف افزایش تولید 
آثار فاخر در حوزه هنر موســیقی و بازشناســی محورهای جریان ساز 
در حوزه های شعر، ترانه، موسیقی، ســرود و آواز جمعی اسفند ۱۴۰۳ 

برگزار می شود.
به نقل از ســتاد خبری سومین جشــنواره ملی موســیقی نوای مهر، 
فراخوان ســومین جشــنواره ملی موســیقی نوای مهر از رویدادهای 

وابسته به بنیاد شهید و امور ایثارگران منتشر شد.
»ایثار«، »مهربانی«، »از خودگذشتگی«، »هم دلی«، »اتحاد«، »ایران 
ســربلند« و»ایران مقتدر« اولویت های موضوعی این دوره از جشنواره 
اســت که در بخش های »آوازجمعی« شــامل گروه کُر و گروه سرود، 
»مسابقه آهنگســازی«، »صدای نو« و »تولیدات اســتان ها« برگزار 

می شود.
تشویق، ترغیب و حمایت از آفرینش گران موسیقی بر اساس موضوعات 
جشــنواره، ایجاد بســتر و فضای مناســب برای تعامــل و همکاری 
هنرمندان فعال موســیقی در راســتای ترویج موضوعات جشــنواره، 
گســترش زمینه های فکری و فرهنگــی در جهت تولید آثــار فاخر و 
ارزشمند هنری با هدف ارتقای بینش و آگاهی جامعه به عنوان مخاطب 
اصلی این گونه آثار هنری و ایجاد جریان ســازی و گفتمان فرهنگی و 
اجتماعی در این زمینه، توجه به ترانه و تصنیف به عنوان میراثی ملی و 
ایجاد انگیزه برای فعالیت نســل نو، و نمونه آفرینی در مسیر تولید آثار 
فاخر و ارزشــمند هنری با هدف ارتقای بینش و آگاهی جامعه از جمله 

اهداف این جشنواره ذکر شده است.
شــرکت کنندگان می توانند فرم مشــخصات اعضای گروه را تکمیل 
نموده، قطعات اجرایی گروه خود را به صورت تصویری ضبط و به همراه 
متن شعر یا ترانه به صورت یک جا از طریق پست الکترونیکی جشنواره 
به آدرس navayemehrfestival@gmail.com یا در پیام رســان 
بله و ایتا به شــماره  ۰۹۰۲۵۴۹۲۷۵۷ به دبیرخانه ی جشنواره ارسال 
کنند.آخرین مهلت ارســال آثار به این جشــنواره تا پانزدهم دی ماه 
۱۴۰۳ بوده و آثار منتخب نیز در بهمن سال جاری نیز معرفی می شوند. 
این در حالی اســت که مراسم اختتامیه جشــنواره نیز اسفند ماه سال 

جاری برگزار می شود.
متقاضیان شرکت در جشــنواره می توانند فراخوان کامل و فرم ارسال 
اثر به این جشــنواره را از وبســایت www.navideshahed.com و 

www.isaar.ir دریافت کنند.

»دیفنهیدرامین«راازتئاترشهرتهیهکنید
نمایش »دیفن هیدرامیــن« به کارگردانی علیرضــا معروفی در قالب 
جشــنواره تئاتر مقاومت و اجرای عمومی در مجموعه تئاتر شــهر به 
صحنه می رود. علیرضا معروفی نویسنده و کارگردان تئاتر این روزها در 
حال تمرین و آماده ســازی نمایش »دیفن هیدرامین« برای حضور در 
بخش مسابقه صحنه ای نوزدهمین جشنواره بین المللی تئاتر مقاومت 
اســت. تمرین های این نمایش به صورت فشــرده در حال انجام است.

نمایش »دیفن هیدرامین« قرار اســت دی ماه سال جاری در مجموعه 
تئاترشهر به اجرای عمومی برود.در خلاصه داستان »دیفن هیدرامین« 
آمده است: »ســیاوش پس از هفت سال برگشــته ولی نمی تواند غذا 
بخورد، مادر او در تلاش اســت که به او غذا بدهد ولی ســیاوش تحت 
هیچ شــرایطی حاضر نیســت غذا بخورد. جنگ بزرگی بین سیاوش و 
مادرش بر سر غذا خوردن و نخوردن او شــکل می گیرد.در این نمایش 
الهه زحمتی، مهدی جاوید، لیلا میناوند، جواد موسوی، ستاره مبینی 

و محمود مجیدی به ایفای نقش می پردازند.

شبموسیقیآذریتالاروحدت
باوحیداسداللهی

کنسرت گروه موسیقی آذربایجانی به سرپرســتی وحید اسداللهی از 
هنرمندان پیشکسوت موســیقی منطقه آذربایجان بیستم آذر در تالار 
وحدت برگزار می شــود. به نقل از روابط عمومی بنیاد رودکی، کنسرت 
گروه موســیقی آذربایجانی به سرپرستی وحید اسداللهی و خوانندگی 
حسین جعفری و مهدی حمزه زاده بیســتم آذر در تالار وحدت برگزار 
می شــود.این گروه با ترکیبی از ســازهای ایرانی و محلی آذربایجانی 
قطعاتی از موســیقی آذربایجان را از ســاعت ۲۱:۳۰ شامگاه سه شنبه 
۲۰ آذر، پیش روی مخاطبان قرار می دهد. این درحالی اســت که گروه 
حرکت اوتلار نیز بــا اجرای حرکات فرم آذربایجانــی گروه را همراهی 
می کند.در این اجرا وحید اسدالهی )سرپرســت گروه و نوازنده ناغارا(، 
مراد اســدالهی )نوازنده گارمون و تنظیم کننده(، رضا اسدالهی )ناغارا 
و ســازهای کوبه ای(، حســین جعفری )خواننده(، مهدی حمزه زاده 
)خواننده(، سویل اقدسی )تار(، تارا موسویان )سازهای کوبه ای(، علی 
سیدزاده )عود و تارباس(، محمد آذرسوی )بالابان(، صدرا شاهمرادی 
)پیانو(، علی پورسیفی )سرپرست گروه حرکت اوتلار( اعضای گروه را 

تشکیل می دهند.
»آذربایجان مارالــی«، »باغچمیزا«، »نییه یوخ دییرســن، عزیزیم«، 
»منی آتین آتشه«، »آمان اوچی«، »ســاوالان«، »کوچلره« و »ساری 
گلین« از موســیقی فولکلور آذربایجــان، »تللریــن« و »گل گل« با 
همراهی رقص در دستگاه ماهور، تک نوازی گارمون و دونوازی گارمون 

و پرکاشن قطعاتی هستند که برای این کنسرت در نظر گرفته شده اند.
در بخشی از این کنسرت نیز حرکات فرم آذربایجانی اجرا می شود.

علاقه مندان می توانند برای تهیه بلیت کنسرت گروه وحید اسداللهی 
به سایت ایران کنسرت مراجعه کنند.

تماشاخانههامون»بازسازی«میشود!
نمایش »بازســازی« بــه کارگردانی علــی محمــودی از ۲۵ آذر در 
تماشــاخانه هامــون روی صحنــه می رود.نمایش »بازســازی« به 
نویســندگی ســیدمحمد مســاوات و با کارگردانی علی محمودی از 
۲۵ آذر در تماشــاخانه هامون روی صحنه می رود. در این اثر نمایشی 
علی محمودی، امیرپارسا فاضل و ســیدامیر ذوالجلالی به ایفای نقش 
می پردازند.علی محمودی اولیــن کارگردانی خود را با »بازســازی« 
تجریه می کند. وی پیش از این به عنــوان بازیگر در نمایش هایی چون 
»ارتش میرزا ملکم خانه خانبلوکی«، »بازیخانه قیاس الدین مع الفارق 
و »خانــه وا ده« به کارگردانی ســیدمحمد مســاوات و نمایش »ورق 
الخیال« به کارگردانی اسماعیل گرجی حضور داشته است.دیگر عوامل 
این اثر نمایشی عبارتند از دســتیار کارگردان: امیرپارسا فاضل، منشی 
صحنه: سوگند مطلب زاده، مدیر صحنه: مهشید ریاضی، نوازنده: امیر 

علی آبادی، طراحی پوستر و گرافیک: سید محمد مساوات.

قاب

یکی از مدرسان و نوازندگان موسیقی ایرانی در تشریح 
تازه ترین فعالیت های موســیقایی خود از همکاری با 
سامی یوسف در یک فستیوال بین المللی موسیقی به 

میزبانی کشور امارات و چند پروژه دیگر خبر داد.
پویا ســرایی مدرس، پژوهشــگر و نوازنده ســنتور 
ضمن تشــریح تازه ترین فعالیت های خود در عرصه 
موســیقی بیان کرد: طبق برنامه ریــزی هایی که از 
پس فعالیت های برون مرزی خود داشــتم، به تازگی 
در فســتیوال موســیقی »تنویر« امــارات با حضور 
هنرمندانی از کشــورهای مختلف شــرکت کردم. 
در این اجراها که با استقبال بســیار خوب مخاطبان 
هم مواجه شد، سامی یوســف خواننده شناخته شده 
موســیقی آیینی با آنسامبلی متشــکل از نوازندگان 
کشورهای مختلف از جمله انگلستان، هلند، فرانسه، 

اســپانیا، هند، ترکیه، آذربایجان، امارات، 
ســوریه، فلســطین، عمان با همخوانی و 
همراهی سازهای چون قانون، عود، بالابان، 
ســرنا باغلاما، ســازهای کوبه ای، گیتار و 
ســنتور به اجرای آثار عرفانی پرداخت. که 
من نیز در این اجرا با نوازندگی سنتور گروه 

را همراهی می کردم.
وی که طی روزهای گذشته تک آهنگ »دردانه« را با 
همراهی همایون شــجریان در فضای مجازی منتشر 
کرده اســت، به حضور در یک پروژه بین المللی دیگر 
اشــاره کرد و توضیــح داد: پرفورمنس»رنج و رنگ« 
هم عنوان یکی دیگــر از پروژه های بیــن المللی من 
با مدیریت هنری پیروز ارجمنــد و عاطفه خاص بود 
که که قرار اســت طی روزهــای آینده با بــازی آنالی 

راینولدی، میزار گیوستی و فرانچسکا لونگو 
و طراحی لباس شــهرزاد لطفــی در میلان 
ایتالیا رونمایی شــود. در این پــروژه دانیال 
طهماســبی نوازنــده پیانــو، آزاد میرزاپور 
نوازنده تار، رضا دربندی نوازنده دف، علیرضا 
دریایی نوازنــده کمانچه، پیــروز ارجمند 
آهنگساز و نوازنده ســه تار و بنده به عنوان 

نوازنده سنتور حضور داشتیم.
این مدرس و پژوهشگر موسیقی ایرانی در پایان درباره 
دیگر فعالیت های خود بیان کرد: آهنگســازی نمایش 
»شب خوک« به کارگردانی آرش سنجابی هم از دیگر 
فعالیت های من طی روزهای اخیر محسوب می شود. 
موسیقی این پروژه نمایشی که در مجموعه تئاتر شهر 
روی صحنه خواهد رفت در ساختاری ارکسترال تولید 

شــده و دربرگیرنده ویژگی هایی است که برای خودم 
هم تجربه جالب توجهی به شمار می رود.

پویا ســرایی در هفته های گذشــته به مدت سه شب 
در پروژه بین المللی اجرای منتخب موســیقی »ارباب 
حلقه ها« ساخته ماندگار هاوارد شُر در شهر استانبول 

ترکیه به عنوان تک نواز سنتور حضور داشت.
وی عضو هیئت علمی گروه موســیقی دانشگاه هنر و 
همزمان استاد سنتور و مدرس آهنگسازی در دانشگاه 
هنر و نیز عضو گروه نقد و نظریه هنر در فرهنگســتان 
هنر است. ســرایی که دارای نشــان درجه یک هنری 
)معادل دکتری( در موسیقی ایرانی است در سال های 
اخیر به عنوان داور در بخش های آهنگسازی، آفرینش 
و سنتور جشــنواره های مختلف موسیقایی نیز حضور 

داشته است.

از  کــه  تلویزیــون  و  ســینما  بازیگــر   
نقش آفرینی های بارز او می توان به »ابراهیم 
خلیل الله« و »جانان« اشــاره کرد، به کست 
بازیگران »بــه خاطر یک مشــت آجیل« به 
تهیه کنندگی و کارگردانی علیرضا خرســند 

پیوست.
به خاطر یک مشــت آجیل به تهیه کنندگی 
علیرضا خرســند و کارگردانی مشــترک با 
سیاوش قاسمی در ۱۳ قسمت ویژه نوروز در 

دست ساخت قرار دارد.
در این مجموعــه تلویزیونی به ویژه به قشــر 
متوســط و ضعیف جامعه برای تامین مخارج 
شــب عید پرداخته می شــود. این ســریال، 
یک خانواده از ســطح متوســط جامعه است 

که دغدغه های زیــادی بــرای تامین لباس 
و خورد و خوراک شــب عید خــود دارند که 
این دغدغه ها، خانــواده را دچار چالش های 

بسیاری می کند.
به گفتــه علیرضا خرســند، این ســریال با 
فیلمنامــه ای نوشــته شــهیار ضیائی، ۳۴ 
کاراکتر دارد که سعی شــده در کنار چهره ها، 
از بازیگران تئاتر برای معرفی به عرصه تصویر 

استفاده کنیم.
این ســریال اولیــن تجربه سریال ســازی 
علیرضا خرسند و ســیاوش قاسمی پس از 
فیلم های ســینمایی »شکســتن«، »بازی 
اجباری«، »چادر ســفید« و »دوســت من 

باچان« است.

پیشــتر  مجموعــه  ایــن  فیلمبــرداری 
قرار بود در گیــلان و تهران انجام شــود 
که بــا تغییــر شــرایط و موقعیــت مکانی 
لوکیشــن های فیلمبرداری فقط در تهران 

خواهد بود.
چنگیز وثوقی پیشــه بازیگری در ســینما را 
درسال ۱۳۵۱ با بازی نقش کوتاهی در بلوچ، 
ساخته مســعود کیمیایی آغاز کرد و آخرین 
نقش آفرینــی او به فیلم ســینمایی جانان به 
کارگردانی کامران قدکچیان در سال ۱۳۹۷ 

برمی گردد.
پیشــتر بازیگرانی چون اکبــر عبدی، گیتی 
قاسمی، هادی کاظمی و امیرحسین رستمی 

به این سریال پیوسته اند.

موسیقی

چهره

خریدار  خشایار موحدیان تدوینگر فیلم 
ســینمایی »صبحانه با زرافه ها« با اشاره به 
شناختی که از جهان ذهنی سروش صحت 
دارد، عنوان کرد قصد نداشتند پایان فیلم را 

تغییر دهند.
خشایار موحدیان تدوینگر فیلم سینمایی 
»صبحانه با زرافه ها« درباره تجربه طولانی 
همکاری با ســروش صحت گفت: معمولاً 
اکثر کارگردان هــا، تدوینگــر ثابتی برای 
کارهایشــان دارند به این دلیل که از جهان 
ذهنی همدیگر شناخت کافی داشته باشند. 
من و سروش هم به دلیل ارتباطات شخصی 
و رابطه برادری که داریم به شــناخت کافی 
از احوالات ذهنی یکدیگر دست پیدا کرده 
ایم درنتیجه برای تدوین یک فیلم راحت تر 
می توانیم با هم به نتیجه درســت برســیم. 
هر چند فیلــم »صبحانه بــا زرافه ها« کار 
مشــترک من به همراه الهه ایــزدی بود که 
بسیار به ســلیقه هم نزدیک هستیم و فکر 
می کنم نتیجه خوبی هم از این همکاری به 

دست آوردیم.
وی درباره اینکه در تدوین چقدر براســاس 
فیلمنامــه کار پیش رفته انــد، عنوان کرد: 
تدوین هرگز دقیقاً بــا چیزی که روی کاغذ 
نوشــته شــده اســت یا دکوپاژ کارگردان 
مطابق نیســت اما گاهی تدویــن می تواند 
به نــگاه کارگردان نزدیک تر باشــد. هنگام 
تدوین، حذف هر سکانس و یا پلان با تحلیل 
و همفکری کارگــردان و نویســنده انجام 
می شود با این هدف که سکانس های پیش 
برنده فیلم را تقویــت کنیم و برای روایت به 

ریتم درستی برسیم.
تدوینگــر »آرایش غلیظ« تاکیــد کرد: در 
فیلم »صبحانه با زرافه ها« نیز هنگام تدوین 
برخی پلان ها و ســکانس ها را حذف کردیم 
که البته زیاد نبودند. سلیقه و ریتم انتخابی 
من و سروش خیلی به هم نزدیک است و اگر 
پلان یا سکانســی در تدوین حذف می شد، 

این کار کاملًا با تحلیــل انجام می گرفت. به 
طور مثال سکانســی در فیلم وجود داشت 
که مربوط به بعــد از به هــوش آمدن رضا 
)پژمان جمشــیدی( و فلش بکی از لحظه 
افتادن بــود کــه در تدوین حذف شــد. یا 
سکانســی از شــاهین )بیژن بنفشه خواه( 
داشتیم که درباره مرگ فرزند دکتر )هادی 
حجازی فر( و بخشــش دکتر در ماشــین 
مجدد صحبت می کردند کــه در تدوین با 
مشــورت تیم ما آن ســکانس را هم حذف 

کردیم.
وی در پاســخ به این پرســش که چرا ریتم 
اوایل فیلم کندتر اســت، توضیح داد: ریتم 
»صبحانه با زرافه ها« ریتمی متناسب با نوع 
گفتگو و مدل بازی شــخصیت ها است و هر 
چه التهاب قصه بیشــتر می شود به تناسب، 
ریتم تدوین هم تندتر می شــود. به هرحال 
ریتم تدوین باید با ریتــم پلان های گرفته 

شده و قصه متناسب باشد.

 پایان »صبحانه با زرافه ها«
 را دوست دارم

خشــایار موحدیان درباره انتقادات نسبت 
به پایان فیلم »صبحانه بــا زرافه ها« گفت: 
من پایان فیلم را دوســت دارم و احســاس 
می کنم که حرف درســتی می زند. شــاید 
پایان فیلــم می خواهد به مــا بگوید که اگر 
اتفاقات کوچک یک جور دیگر رقم بخورند، 
بخشــش و حال خوب هــم می تواند اتفاق 
بیافتد! البته من حــق می دهم که برخی از 
مخاطبان با پایان واضح تــر، ارتباط بهتری 
برقرار می کنند اما این نوع پایان بندی نگاه 
سروش صحت و ایمان صفایی است که من 

هم آن را بسیار دوست دارم.
وی در پاسخ به اینکه پس از جشنواره فیلم 
فجر به فکر تدوین مجدد و تغییر پایان فیلم 

بوده اند یا خیر، عنوان کــرد: بعد از اکران در 
جشــنواره فیلم فجر فرصت شد که با فاصله 
دوباره به ریتم و تدوین فیلم دست بزنیم اما 

تغییر خاصی در فیلم رقم نخورد.
ایــن تدوینگــر دربــاره اصلاحــات فیلم 
»صبحانه بــا زرافه ها« در اکــران عمومی 
گفت: اصلاحات ارشاد برای اکران این فیلم 
بســیار اندک و در حد چند جمله کوتاه بود 

که به هیچ وجه به روند قصه آسیب نزد.

 سروش صحت فیلم »خماری« 
را ندیده بود

موحدیان درباره شــباهت های »صبحانه 
با زرافه ها« با فیلــم »خماری« تصریح کرد: 
سروش صحت فیلم »خماری« را ندیده بود 
و فکر می کنم هنوز هم ندیده باشــد ولی به 
نظرم همه قصه های جهان بــه نوعی گفته 
یا نوشته شــده اند، درنتیجه تفاوت در مدل 

نــگاه و پرداخت قصه می توانــد وجه تمایز 
آثار با یکدیگر باشد. با این تفاسیر مدل نگاه 
ســروش با فیلم »خماری« کاملًا متفاوت 
اســت.تدوینگر »جهــان با مــن برقص« 
عنوان کرد: من و ســروش برادر هستیم و با 
هم زیســت کرده ایم درنتیجــه فیلم هایی 
را کــه باهم کار کرده ایم بســیار دوســت 
دارم. اما به عقیده من ســروش صحت پس 
از موفقیــت فیلم »جهان با مــن برقص« با 
چالش بیشتری توانست فیلم دوم خودش 
را بســازد که هم احوال خوبی داشته باشد 
و هــم مخاطب ارتبــاط خوبی بــا فیلمش 
بگیرد. این موضوع نشــان دهنده خلاقیت 
کارگردان و تیم خوبی اســت که مجدد به او 
اعتماد کرده اند و با انرژی خوب در فیلمش 
حضور داشتند.وی افزود: در فیلم هایی که 
من تدوین کرده ام »جهــان با من برقص«، 
»آرایش غلیــظ«، »قســم« و »صبحانه با 

زرافه ها« را خیلی دوست دارم.
موحدیان با اشــاره به اولویت خــود برای 
انتخاب یک پروژه گفــت: انتخاب من برای 
بســتن قرارداد تدوین فیلم و سریال در این 
زمانه، آدم ها هســتند زیرا آدم های خلاق و 
با کیفیت حتماً قصه خوبی برای فیلمشــان 
انتخاب می کنند و مدت طولانی تدوین در 
کنارشــان باعث حال خوب و رشد و پویایی 
آدم می شــود.این تدوینگر در پایان درباره 
فعالیت های اخیر خود بیــان کرد: درحال 
حاضر مشغول تدوین سریال »پایتخت ۷« 
هستم و فیلم »صیاد« را هم برای جشنواره 

فیلم فجر تدوین کرده ام.
فیلم »صبحانه با زرافه ها« بــه کارگردانی 
تهیه کنندگــی  و  صحــت  ســروش 
ســیدمصطفی احمــدی ســاخته شــده 
اســت. هوتن شــکیبا، بهرام رادان، پژمان 
جمشــیدی، بیــژن بنفشــه خواه و هادی 
حجازی فــر بازیگــران فیلــم »صبحانه با 

زرافه ها« هستند.
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چنگیزوثوقیبایکمشتآجیلمهماننوروزیایرانیهامیشود

مستندهایجایزهشهیدآوینی»سینماحقیقت«معرفیشدند

رویــداد  در  مســتند   ۲۶ خریــدار  
هجدهمیــن  آوینــی  شــهید  جایــزه 
جشــنواره بین المللی فیلم مســتند ایران 

»سینماحقیقت« رقابت می کنند.
 بــه نقــل از روابــط عمومــی مرکــز 
گسترش ســینمای مســتند، تجربی 
و پویانمایــی، مســتندهای حاضر در 

بخش جایزه شــهید آوینی هجدهمین 
جشــنواره »ســینماحقیقت« معرفی 

شدند.
اسامی مستندها به شرح زیر است:

و  کارگردانــی  بــه  »آســتیگمات« 
تهیه کنندگی مهدی آگاه منش

»آلبوم خانوادگــی من« بــه کارگردانی و 

تهیه کنندگی محمدرضا نوروزبیگی
»آن رزمنــده همدانی« بــه کارگردانی و 

تهیه کنندگی بهمن ابراهیمی
»آن روز که ســنگ بارید« بــه کارگردانی 
سعید صادقی ســرارودی و تهیه کنندگی 

احمد شفیعی
»آن ســوی دیوار« بــه کارگردانی علیرضا 
حســنی و تهیه کنندگی امیر مهریزدان و 

محمدتقی بستجانی
»بمب هــا می آیند« بــه کارگردانی مهدی 

ملکی و تهیه کنندگی محمد نجفی
»بهشــت کوچــک مــا« بــه کارگردانی 
محسن اســلام زاده و تهیه کنندگی محسن 

اسلام زاده و رضا ابراهیم پور
»پــدر« بــه کارگردانــی و تهیه کنندگی 

حسین همایونفر
»تفســیر و تفنگ« بــه کارگردانی ســید 
حســین امام جمعه و رضا ایروانی الداغی و 

تهیه کنندگی رضا ایروانی الداغی
»تو به کوچ عادت داشــتی« به کارگردانی و 

تهیه کنندگی امیر عسگری
»جمال« بــه کارگردانی محمــد منصور و 

تهیه کنندگی مرتضی شعبانی
»خط القعر« به کارگردانی فرشاد اکتسابی 
و تهیه کنندگی فرشــاد اکتســابی و حمید 

مهندسی
»خون، حنا، پاروت« بــه کارگردانی محمد 
فــرج صالحــی و تهیه  کنندگــی مرتضی 

شعبانی
»رســم دریاداری« به کارگردانی شــهرام 

درخشان و تهیه کنندگی سعید دادگر
»روزگار احمــد« به کارگردانی محســن 
اردستانی رســتمی و تهیه کنندگی ساسان 

فلاح فر
»ســنگر هفت تپــه« بــه کارگردانی علی 
محمدرضــا  تهیه کنندگــی  و  زهیــری 

کریمی راد
»صور صعده« به کارگردانی امیرحســین 
و  شــعاعی  محمدمهــدی  و  رضایــی 

تهیه کنندگی محمد نجفی
و  کارگردانــی  بــه  قهرمــان«  »ضــد 

تهیه کنندگی عارف افشار
»عاتقه« بــه کارگردانــی و تهیه کنندگی 

مسعود دهنوی

»مامان« به کارگردانی و تهیه کنندگی علی 
محمد صادقی

بــه کارگردانــی و  ایرانــی«  »محمــد 
ملاحســینی  مصطفــی  تهیه کنندگــی 

اردکانی
»نبرد نجف« به کارگردانــی محمدهادی 
نعمتی و احسان شــادمانی و تهیه کنندگی 

عبدالرزاق حسین الکنانی
»نبردهــای فانتــوم« بــه کارگردانــی و 

تهیه کنندگی سالار بی باک
»نجواهای شکســته« بــه کارگردانی امیر 

اطهر سهیلی و تهیه کنندگی مهدی مطهر
»هــدف اکبــر« بــه کارگردانی حســین 
نژادموســی و تهیه کنندگی مجتبی خیاط 

احسانی و هاشم مسعودی
»یــک وجــب خــاک« بــه کارگردانی و 

تهیه کنندگی نیما مهدیان
هجدهمین جشــنواره بین المللی فیلم 
مســتند ایران »ســینماحقیقت« ۱۸ تا 
۲۵ آذرماه بــه دبیری محمــد حمیدی 
مقــدم در پردیــس چارســو برگــزار 

می شود.
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میدان

خریدار  پرسپولیس در مصاف با الشرطه 
به برد مهمی دســت پیدا کرد اما در دل این 
پیروزی شــاهد نکات مثبت و منفی زیادی 

بودیم.
 کم تر کســی توقع داشت ســناریوی بازی 
پرسپولیس و الشــرطه به این ترتیب نوشته 
شده باشــد و این قدر تحت تاثیر درام قرار 

بگیرد. 
سرخ پوشان تهرانی اما هرطور بود در هفته 
ششم به نخســتین برد خود دست یافتند 
و بازگشــت جذابی بــه جدول داشــتند و 
امیدهای خود را برای صعود افزایش دادند. 
با ایــن وجود نمایــش تیم تحــت هدایت 
خوان کارلوس گاریدو به هیچ وجه شــبیه 

کامبکی که زدند، نبود.

نکات مثبت
جلوگیری از ورود به بحران

اگر پرســپولیس در این دیدار نمی توانست 
صاحب سه امتیاز شــود، به صورت رسمی 
وارد بحران می شــد و گاریــدو در تیررس 

انتقادات قرار می گرفت. 
آن هــا پس از ۵ دیــدار بدون بــرد در لیگ 
نخبگان، مقابل ضعیف تریــن حریف خود 
که گل های زیــادی دریافت کــرده بود تا 
یک قدمی باخت پیــش رفتند و نزدیک بود 
نخستین پیروزی یک تیم عراقی مقابل یک 

تیم ایرانی را شاهد باشیم.
 اگرچه شــاگردان مرد اســپانیایی به بازی 
برگشــتند و با کســب اولین پیــروزی، از 
ورود به بحران فــرار کردند و حالا با آرامش 
بیش تــری روی مســابقات داخلی تمرکز 

خواهند کرد.

بازگشت مصدومان و مطرودان
یکــی از دلایل اصلی بازگشــت شــیرین 
پرســپولیس، تعویض هایی بود که گاریدو 
انجام داد. او پس از ســه بازی به ســروش 
رفیعی دوبــاره رجوع کــرد و از این هافبک 
باتجربه و مطرود بــازی گرفت که نتیجه آن 
پیشرفت قابل توجهی بود که در بازی سازی 

سرخ پوشان حادث شد.
 سروش با تجربه فراوانش از نظر روحی نیز 

کمک حال دیگر بازیکنــان بود و از عناصر 
اصلی مســابقه شب گذشــته نام گرفت. 
به جز او باید از اوســتون اورونوف هم یاد 

کنیم. 
ستاره ازبکســتانی پس از گذراندن دوران 
نقاهت به میدان فرســتاده شــد و توانست 
روی نبوغ فردی اش گل اول را به ثمر برساند 
و مقدمه ساز بازگشــت هیجان انگیز تیمش 

باشد.
 بدون شــک اگر این بازیکنان شرایط بازی 
نداشــتند، کار پرســپولیس بــرای فرار از 

شکست سخت و دشوار می شد.

شانس صعود بالا رفت
پرســپولیس با دشــت اولین برد به اندازه 
مجموع ۵ دیــدار قبلــش اش در یک بازی 
امتیاز گرفــت و حالا با ۶ امتیــاز در جایگاه 

ششم ایستاده است.
 آن ها بعــد از مدت هــا در موقعیت صعود 
قرار گرفتنــد و زمان کافی بــرای ۲ دیدار 
بعدی خود خواهند داشــت تــا بتوانند به 
اوضاع شــان سروســامان بدهند. فراموش 

نکنیم که ۲ دیدار بعدی مردان گاریدو برابر 
۲ غول عربستانی یعنی الهلال و النصر است. 
شــاید تا بهمن ماه دوباره امتیــاز میزبانی 
به نمایندگان ایرانی برگشــته باشــد و این 
بهترین اتفــاق برای پرســپولیس خواهد 
بود؛ چرا که می توانند در هفته پایانی مقابل 
دیدگان هــواداران خودی پذیــرای النصر 

باشند.

اولین کامبک آسیایی زده شد
یکی از مهم ترین نقاط ضعف پرسپولیس در 
این فصل از لیگ نخبگان این بود که هرگاه 
گل اول را دریافت می کرد، نمی توانست به 

بازی برگردد و شکست می خورد. 
اتفاقی کــه در مصاف بــا الاهلی و الســد 
شاهدش بودیم اما برابر الشرطه تکرار نشد. 
فینالیست ســال های ۲۰۱۸ و ۲۰۲۰ لیگ 
قهرمانان آسیا باخت را با برد ۲ بر یک عوض 
کرد و ایــن قضیه می توانــد از نظر روحی و 
روانی بسیار حائز اهمیت باشــد و تیم را از 
نظر اعتماد به نفس در موقعیت بهتری قرار 

خواهد داد.

نکات منفی
همچنان بدون کلین شیت آسیایی

پرســپولیس هرچه قدر در لیگ می تواند به 
خوبی از دروازه خود مراقبت کند و گل های 
کمی دریافت کند، در لیــگ نخبگان هنوز 
موفق به ثبت کلین شــیت نشــده اســت. 
آن ها در هــر ۶ دیداری که داشــته اند یک 
گل خورده اند و الکســیس گندوز علی رغم 
نمایش خوب و تلاش فراوانی که انجام داده، 
نتوانسته دروازه اش از گزند رقبا در امان نگه 
دارد. باید دید این طلسم چه زمانی شکسته 
خواهد شد. آخرین بار سرخپوشان در هفته 
پنجم دور گروهی لیگ قهرمانان آسیا ۲۴-
۲۰۲۳ موفق شدند در مصاف بیرون از خانه 
با النصر به تســاوی بدون گل دست یابند و 

کلین شیت کنند.

اشتباهات فردی در بالاترین حد
عجیــب و نگران کننــده بــود امــا میزان 
اشــتباهات فردی در مصاف با الشــرطه به 
اوج خود رســیده بود و بازیکنان کم اشتباه 
پرســپولیس همانند گیورگی گولســیانی 

و محمدحســین کنعانی زادگان نیز دچار 
آن شــدند که یکی از این خطاهــا منجر به 
دریافت گل شــد. در دیگر نقــاط زمین نیز 
شاهد اشــتباهات فراوانی از سوی بازیکنان 
در تصمیم گیری ها و همچنیــن به هنگام 
زدن ضربات نهایی شــان بودیــم که باعث 
شد تیم حسابی به دردســر بیفتد. قطعا در 
جدال با یک تیــم بزرگ تر، فرصت چندانی 
برای جبران خطاهای فردی وجود نخواهد 

داشت.

کاهش ملموس انسجام تیمی
یکی از نواقص ملموس پرســپولیسِ گاریدو در 
این روزها عدم انســجام تیمی است. تا پیش از 
ورود سروش رفیعی شاهد یک ازهم گسیختگی 
حیرت انگیز بودیــم و تیم هارمونــی خود را از 

دست داده بود. 
فاصلــه بین خطــوط افزایش پیــدا کرده 
بود، بازیکنان به خوبــی از یکدیگر حمایت 
نمی کردنــد و فردگرایــی در اوج خود بود. 
چیزهایی که هرکــدام می تواند بلای جان 
هر تیم و گروهی باشــد. با حضور ســروش 
کمی به شــکل تیم نظم داده شد اما مشکل 
مذکور فراتر از این حرف هاســت و اگر به آن 
رسیدگی نشــود می تواند در بلندمدت کار 

دست مرد اسپانیایی بدهد.

مهاجمان همچنان گل نمی زنند
مهاجمان پرســپولیس گل نمی زنند و این 
اتفــاق در وضعیتی رخ می دهــد که آن ها 
تمام تلاش خــود را می کننــد و به صورت 
غیرمســتقیم روی گل ها تاثیــر دارند. به 
جز اولین گل این فصل که به وســیله علی 
علیپور در دیدار با پاختاکور زده شــد، چهار 
دیگر توســط مدافعان و هافبک ها زده شده 

است.
 با نکته کنایه آمیزی مواجه خواهیم شد اما 
سهم مدافعان ســه گل بوده)۲ گل فرشاد 
فرجی و یــک گل گیورگی گولســیانی( و 
گل دیگر را اوستون اورونوف به ثمر رسانده 
اســت. باید دید چه زمانی طلســم نفراتی 
چون لــوکاس ژوآئــو و عیســی آل کثیر 

شکسته خواهد شد.

کریمیاندستیارجدیدکارتوندرسپاهانشد
بازیکن سابق تیم فوتبال ســپاهان به عنوان دســتیار جدید پاتریس 

کارترون انتخاب شد.
پاتریس کارترون که به تازگی به عنوان ســرمربی تیم فوتبال سپاهان 
انتخاب شده است ۳ دستیار خارجی به نام های فرناندو ریبیرو از پرتغال 
دســتیار و مربی بدنســاز، روژیرو مانوئل از پرتغال مربی دروازه بان ها و 
احمد حافظ از مصر را به عنوان آنالیزور را بــه کادر فنی این تیم اضافه 

کرده است.
پیش از این امید جلالیان نیز به عنوان دســتیار ایرانی کارترون انتخاب 
شــده بود. او که با ژوزه مورایس سرمربی ســابق زردپوشان هم سابقه 
همکاری داشته، حالا فرصت این را دارد تا در کنار کارترون به سپاهان 

کمک کند.
در همین حال و با پیشنهاد مدیران باشگاه سپاهان به کارترون، مهدی 
کریمیان بازیکن سابق زردپوشان نیز به عنوان مربی به جمع کادر فنی 

این تیم اضافه خواهد شد. 
کریمیان که به عنوان ســرمربی تیم ایرانجوان بوشهر فعالیت می کرد 
با جدایی از این باشــگاه با عقد قراردادی به عنوان مربی جدید سپاهان 

انتخاب شده است.
تیم فوتبال سپاهان روز سه شــنبه ۱۳ آذر در دیداری حساس از مرحله 
گروهی لیگ قهرمانان آســیا ۲ رو در روی اســتقلال تاجیکستان قرار 
می گیرد که سپاهانی ها برای زنده نگه داشتن شانس صعود خود به دور 
حذفی محکوم به پیروزی در این بازی هستند. پس از انجام این بازی و 
بازگشت کاروان ســپاهان به اصفهان، کریمیان به تمرینات زردپوشان 

اضافه خواهد شد.

شریعتمداری:
اگراتفاقاتداورینبوداستقلالنتیجهبهتری

برابرالاهلیکسبمیکرد
مدیرعامل جدید هلدینگ خلیج فارس اعتقاد دارد اگر اتفاقات داوری 
نبود اســتقلال در دیدار برابر الاهلی عربستان نتیجه بهتری کسب می 

کرد.
پس از تساوی استقلال برابر الاهلی صدرنشــین لیگ نخبگان آسیا در 
زمین این تیم، محمد شــریعتمداری مدیرعامل هلدینگ خلیج فارس 
طی تماسی تصویری با دو کاپیتان اســتقلال، سید حسین حسینی و 
روزبه چشــمی و مسئولین باشگاه اســتقلال، ضمن خداقوت و خسته 

نباشید، با آن ها دقایقی به صحبت پرداخت.
شــریعتمداری با اشاره به نتیجه خوب اســتقلال در آسیا گفت: تیم پر 
افتخار استقلال به عنوان نماینده ایران  با تمام وجود در این دیدار بازی 

کرد. 
هرچنــد تحلیل هایی بــود که نتیجه دیگــری رقم خواهــد خورد اما 
مجموعه تیم استقلال به تأسی از بزرگان تاریخ این باشگاه مانند مرحوم 
ناصر حجازی، علی جباری و مرحوم منصور پورحیدری با همه وجود و 
غیرتمندانه ومتفکرانه تلاش کردند و اگــر اتفاقات داوری نبود، نتیجه 

بهتری رقم می خورد.

وی ادامه داد: بازگشــت مجدد به بازی و هــم رقابت های لیگ نخبگان 
خوب بود و من از همه شما عزیزان تشکر می کنم. شما دل مردم ایران و 
هواداران بزرگ استقلال را با تلاش هایتان شاد کردید و این تلاش شما، 

هدیه ای بود که به هواداران عزیز استقلال دادید.

واکنشمحمدرضاداورزنیبهانتخابشبهعنوان
معاونقهرمانیوزارتورزش

رئیس سابق فدراســیون والیبال به خبر حضورش در معاونت قهرمانی 
وزارت ورزش و جوانان واکنش نشان داد.

 محمدرضا داورزنــی در مجمع عمومی کمیته ملــی المپیک در جمع 
خبرنگاران گفت: من به عنوان مشــاور در کنار وزیــر ورزش و جوانان 
هســتم و اصلًا قرار نبوده برای معاونت قهرمانی من انتخاب شوم. اسم 
من هم شــما اصحاب رســانه برای معاونت قهرمانی مطرح می کنید و 

اصلًا این طور نیست.
وی در پاسخ به خبرنگار مهر مبنی بر اینکه او در تمام نشست ها حضور 
دارد، عنوان کرد: من تنها به عنوان مشاور در کنار وزیر ورزش و جوانان 
هستم. بالاخره من ۴۰ ســاله تجربه دارم و الان در کنار آن چیزی که به 

ذهنم می رسد را عنوان می کنم.
داورزنی در پاســخ به این ســوال که آیا برکناری وحید مرادی از نایب 
رئیسی فدراسیون والیبال قانونی بوده یا خیر، گفت: این موضوع را رها 

کنید. راجع به والیبال از من سوال نپرسید.
وی در واکنش به این ســوال که از تقوی دلخور اســت، عنوان کرد: نه 
اصلًا. همه ما باید به آقای تقوی کمک کنیم تا والیبال به روزهای خوش 
خودش برگردد و حس خوب مردم به والیبال همچون گذشــته تکرار 

شود. 
همه ما باید به فدراســیون و والیبال کشــور کمک کنیم. الان هم آقای 
تقوی رئیس فدراسیون هســتند همه باید به او کمک کنیم تا بتواند به 
وعده ها و قول هایی که داده عمل کند و کســب سهمیه المپیک و تکرار 
قهرمانی در بازی های آســیایی تحقق پیدا کند و همه وظیفه دارم به او 

کمک کنیم.

بازی های آسیایی ناشنوایان - مالزی 
لوییمقدم:جودوکارانآمادهافتخارآفرینی

برایورزشناشنوایانایرانهستند
سرمربی تیم ملی جودوی ناشــنوایان ایران گفت: با وجود این که امیر 
دفتری یکی از امیدهای کســب مدال طلا را در اختیار نداریم اما سایر 

ملی پوشان برای افتخارآفرینی آماده هستند.
محمدرضا لویی مقدم، ســرمربی تیم ملی جودوی ناشنوایان، درباره 
برنامه های تیم ملی در مســابقات پیش رو اظهار کرد: فردا جلسه فنی 
برگزار می شود و وزن کشی سه وزن اول را خواهیم داشت که شامل ۶۰، 
۶۶ و ۷۳ کیلوگرم است. متأسفانه امیر دفتری، یکی از امیدهای ما برای 
کسب مدال طلا، به دلیل آســیب دیدگی قادر به شرکت در این دوره از 

مسابقات نیست.
وی افزود: وزن کشــی چهار وزن دیگر شــامل ۸۱ - کیلوگرم، منهای 
۹۰ - کیلوگــرم، منهــای ۱۰۰ - کیلوگــرم و ۱۰۰ + کیلوگرم هم روز 

چهارشنبه انجام خواهد شد. 
ما برای ایــن ۶ وزن برنامه ریزی کرده ایم و امیدواریم ورزشــکارانمان 

روی سکو بروند.
مقدم در پایان خاطرنشــان کرد: تمام تلاش ما بر این اســت که در این 
دوره از مسابقات بهترین مدال ها را کسب کنیم و افتخاری بزرگ برای 

کاروان ورزش کشورمان و به  ویژه ناشنوایان رقم بزنیم.

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین و تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شناسه آگهی: 1826496 م الف: 112951
برابر رای شماره 140360331012010573  - 1403/8/7 قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ساوجبلاغ تصرفات مالکانه بلا معارض 
آقای امیرحسین معظمی گودرزی به شناسنامه شماره 1587 کد ملی 0323419127 صادره فرزند 
درویش عباس نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه باغچه با کاربری باغ به مساحت 700 
متر مربع از مالکیت و سهمی آقای عبداله کاوئی موضوع تقسیم نامه شماره 5079  - 1346/7/12 
دفتر خانه 9 کرج از پلاک شماره 95 فرعی از 336 اصلی واقع در باغبانکلا حوزه ثبت ساوجبلاغ با 
توجه به نامه شماره 21/2/03/1518- جهاد کشاورزی ساوجبلاغ مورخ 1403/2/9 که اعلام نموده 
صدور سند ششدانگ به صورت عرصه و اعیان )بدون درج ساختمان و دیوار کشی( با ذکر عبارت 
کاربری اراضی موضوع این سند کشاورزی بوده و هر گونه تغییر کاربری و نقل و انتقال بدون مجوز از 
مدیریت جهاد کشاورزی ممنوع میباشد لذا بمنظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی میشود در صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل 
نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند بدیهی است در صورت انقضا 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات و پس از طی تشریفات قانونی سند مالکیت صادر 
خواهد شد. در ضمن از طرف شعبه بایگانی برای مورد تقاضا پلاک 170 فرعی منظور گردیده است.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/8/29
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/14

بشیر نعیم زاده
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ساوجبلاغ

  آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین و تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

شناسه آگهی: 1826484 م الف: 11250
برابر رای شماره 2-140360331012010078  - 1403/8/2 قانون تعیین و تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ساوجبلاغ تصرفات مالکانه بلا معارض 
آقای سالار یعقوبی مرام به شناسنامه شماره 0310723183 کد ملی 0310723183 صادره فرزند 
جعفر نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه باغچه با کاربری باغ به مساحت 700 متر مربع 
از مالکیت و سهمی آقای عبداله کاوئی موضوع تقسیم نامه شماره 5079  -1346/7/12 دفتر خانه 9 
کرج از پلاک شماره 95 فرعی از 336 اصلی واقع در باغبانکلا حوزه ثبت ساوجبلاغ با توجه به نامه 
شماره 21/2/03/1518- جهاد کشاورزی ساوجبلاغ مورخ 1403/2/9 که اعلام نموده صدور سند 
ششدانگ به صورت عرصه و اعیان )بدون درج ساختمان و دیوار کشی( با ذکر عبارت کاربری اراضی 
موضوع این سند کشاورزی بوده و هر گونه تغییر کاربری و نقل و انتقال بدون مجوز از مدیریت جهاد 
کشاورزی ممنوع میباشد لذا بمنظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
در صورتیکه اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نمایند و گواهی 
تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل نمایند بدیهی است در صورت انقضا مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات و پس از طی تشریفات قانونی سند مالکیت صادر خواهد شد. در 

ضمن از طرف شعبه بایگانی برای مورد تقاضا پلاک 170 فرعی منظور گردیده است.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/8/29

تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/09/14
بشیر نعیم زاده
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ساوجبلاغ

))حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو(( 
 آگهی تحدید  حدود املاک واقع در حوزه ثبتی اداره ثبت اسناد و املاک 

ناحیه ۲کرمانشاه 
 باستناد مواد 14 و 15 قانون ثبت اسناد و املاک کشور تحدید حدود املاک مشروحه ذیل واقع در حوزه 
ناحیه دو شهرستان کرمانشاه که آگهی نوبتی آنها قبلا منتشر شده در تاریخ مندرج در این آگهی و در محل 
وقوع ملک به عمل خواهد آمد   1(خانم الهام آزادی چروریش فرزند علی شماره شناسنامه 2303 صادره 
از کرمانشاه و کد ملی 3257471378 در ششدانگ یکباب ساختمان پلاک ثبتی 5229_اصلی واقع در 
بخش سه شهر کرمانشاه به مساحت 75/27 متر مربع بخش سه حومه کرمانشاه به آدرس کرمانشاه _پایین 
تر از میدان جمهوری اسلامی _پشت حوزه نظام وظیفه سابق_کوچه اطلس یک پلاک 16 با کد پستی 
671876494 عملیات تحدید حدود ملک راس ساعت 10 صبح مورخ روز 1403/10/08  در محل وقوع 
ملک به آدرس فوق الذکر بعمل خواهد آمد لذا برابر ماده 14 قانون ثبت اسناد و املاک کشور بدینوسیله به 
کلیه مالکین املاک فوق  و مجاورین و افرادی که در املاک فوق حقی برای خود قائلند توسط این آگهی 
دعوت می شود  که در تاریخ مندرج در این آگهی در موعد مقرر در محل وقوع ملک حضور به هم رسانند  
و چنانچه نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی اعتراضی در پلاک های زیاد شده دارند  در موقع تحدید حدود 
مراتب اعتراض خود را کتباً  به نماینده ثبت ارائه نمایند در صورتیکه هر کدام از صاحبان املاک یا قائم مقام 
قانونی آنها در موقع تحدید حدود حضور نداشته باشند مطابق ماده 15 قانون ثبت تحدید حدود با حدود 
اظهار شده توسط مجاورین به عمل خواهد آمد مضافاً طبق طبق ماده 86 اعتراض باید کتبی و مستقیماً  
به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان کرمانشاه ناحیه 2 تسلیم و معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست خود را به مرجع ذیصلاح قضایی تقدیم در غیر اینصورت متقاضی 
می تواند با ارائه گواهی عدم دادخواست خواهان پیگیری پرونده گردد و اداره ثبت اسناد بدون توجه به 

اعتراض عملیات ثبتی را ادامه دهد .
فرشاد نادری 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو 

 تاریخ انتشار  اگهی: 1403/09/14 تاریخ تحدید حدود :1403/10/08   م الف/4251

آگهی ابلاغ ارایه سند به شماره پلاک ۲۶۳۰ فرعی از ۹۱۵ اصلی ملکی 
وراث مرحوم شیرزاد مقاتلی 

در اجرای نامه شماره 140339990002493792 مورخ 1403/3/30 شعبه اول دادگاه عمومی حقوقی شهرستان 
گناوه در اجرای دادنامه شماره 92099777162010050 مورخه 1392/9/16 شعبه اول دادگاه گناوه و دادنامه 
شماره 9309977740201407 مورخه 1392/12/3 شعبه دوم دادگاه تجدید نظر استان بوشهر مقرر است ضلع 
جنوب پلاک 2630 فرعی از 915 اصلی با مالکیت مرحوم شیرزاد مقاتلی که طبق سند مالکیت ضلع جنوبی به 
خیابان تعریف شده است به پلاک 917 اصلاح شودبا حفظ طول ابعاد و مساحت مندرج در سند مالکیت صادره به 
نحویکه باعث تعارض در حقوق ناشی از صدور سند مالکیت قطعه زمین مجاور مفروزی از پلاک 917 محکوم له 
دادنامه های صادره له حسین نظری و شرکاء نباشد. لذا به موجب این ابلاغ به شما اخطار میگردد ظرف مهلت 10 
- ده روز از انتشار این آگهی نسبت به تحویل سند مالکیت پلاک 915/2630 جهت اصلاح مندرجات سند مالکیت 

در حد جنوبی را به این اداره تحویل نمایند. م الف 744
محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی ابلاغ ارایه سند به شماره پلاک ۲۶۳۰ فرعی از ۹۱۵ اصلی ملکی 
وراث مرحوم شیرزاد مقاتلی 

در اجرای نامه شماره 140339990002493792 مورخ 1403/3/30 شعبه اول دادگاه عمومی حقوقی شهرستان 
گناوه در اجرای دادنامه شماره 92099777162010050 مورخه 1392/9/16 شعبه اول دادگاه گناوه و دادنامه 
شماره 9309977740201407 مورخه 1392/12/3 شعبه دوم دادگاه تجدید نظر استان بوشهر مقرر است ضلع 
جنوب پلاک 2630 فرعی از 915 اصلی با مالکیت مرحوم شیرزاد مقاتلی که طبق سند مالکیت ضلع جنوبی به 
خیابان تعریف شده است به پلاک 917 اصلاح شودبا حفظ طول ابعاد و مساحت مندرج در سند مالکیت صادره به 
نحویکه باعث تعارض در حقوق ناشی از صدور سند مالکیت قطعه زمین مجاور مفروزی از پلاک 917 محکوم له 
دادنامه های صادره له حسین نظری و شرکاء نباشد. لذا به موجب این ابلاغ به شما اخطار میگردد ظرف مهلت 10 
- ده روز از انتشار این آگهی نسبت به تحویل سند مالکیت پلاک 915/2630 جهت اصلاح مندرجات سند مالکیت 

در حد جنوبی را به این اداره تحویل نمایند. م الف 744
محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه 

آگهی ابلاغ ارایه سند به شماره پلاک ۲۶۳۰ فرعی از ۹۱۵ اصلی ملکی 
وراث مرحوم شیرزاد مقاتلی 

در اجرای نامه شماره 140339990002493792 مورخ 1403/3/30 شعبه اول دادگاه عمومی حقوقی شهرستان 
گناوه در اجرای دادنامه شماره 92099777162010050 مورخه 1392/9/16 شعبه اول دادگاه گناوه و دادنامه 
شماره 9309977740201407 مورخه 1392/12/3 شعبه دوم دادگاه تجدید نظر استان بوشهر مقرر است ضلع 
جنوب پلاک 2630 فرعی از 915 اصلی با مالکیت مرحوم شیرزاد مقاتلی که طبق سند مالکیت ضلع جنوبی به 
خیابان تعریف شده است به پلاک 917 اصلاح شودبا حفظ طول ابعاد و مساحت مندرج در سند مالکیت صادره به 
نحویکه باعث تعارض در حقوق ناشی از صدور سند مالکیت قطعه زمین مجاور مفروزی از پلاک 917 محکوم له 
دادنامه های صادره له حسین نظری و شرکاء نباشد. لذا به موجب این ابلاغ به شما اخطار میگردد ظرف مهلت 10 
- ده روز از انتشار این آگهی نسبت به تحویل سند مالکیت پلاک 915/2630 جهت اصلاح مندرجات سند مالکیت 

در حد جنوبی را به این اداره تحویل نمایند. م الف 744
محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه 

آگهی تحدید حدود اختصاصی
نظر به اینکه هیئت اختلاف مستقر در ثبت گناوه مالکیت به تصرفات مفروزی و مالکانه آقای کرم اله دارابی را نسبت 
به شش دانگ عرصه و اعیان یک باب خانه به مساحت 270 متر مربع قسمتی از پلاک 917 واقع در امام زاده گناوه 
بخش 6 بوشهر که جهت آن پلاک 10947 /917 منظور گردیده برابر رای شماره 140360324001003405 
مورخ 27 /1403/6تایید نموده و آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیین نامه ی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی و قانون ثبت نیز منتشر گردیده لذا آگهی تحدید حدود اختصاصی آن به 
استناد مادتین 14 و 15 قانون ثبت و تبصره ذیل ماده 13 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان فاقد 
سند رسمی جهت قسمت مورد تصرف آقای کرم اله دارابی منتشر و به اطلاع متصرف نامبرده و مجاورین و صاحبان 
حقوق ارتفاقی می رساند که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 12/10/1403 در محل شروع به عمل خواهد آمد.
لذا بدینوسیله از متصرف نامبرده و مجاورین دعوت می شود در وقت تعیین شده فوق در محل وقوع ملک حضور 
یابند واخواهی نسبت به حدود ارتفاعی برابر ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت جلسه تحدید حدود به 
مدت 30 روز پذیرفته میشود معترضین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی مکلفن مطابق تبصره . ماده ی 86 آیین 
نامه قانون ثبت و تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده معترضین ثبتی مصوب 25/03/73 ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواست به مراجع قضائی محل وقوع ملک تسلیم و تصدیق 
گواهی به جریان دعوی را به جهت ضبط در پرونده از دادگاه مربوط به اخذ و به ثبت تسلیم نمایند و الا حق آنان 

ساقط می شود. م الف 743 
 تاریخ انتشار: 14/9/1403

محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
نظر به اینکه هیئت اختلاف مستقر در ثبت گناوه مالکیت به تصرفات مفروزی و مالکانه خانم فاطمه محمدی  را نسبت 
به شش دانگ عرصه و اعیان یک باب خانه به مساحت 298/80 متر مربع قسمتی از پلاک 917 واقع در امام زاده 
گناوه بخش 6 بوشهر که جهت آن پلاک 917/10945  منظور گردیده برابر رای شماره 140360324001001280 
مورخ 1403/3/26تایید نموده و آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیین نامه ی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی و قانون ثبت نیز منتشر گردیده لذا آگهی تحدید حدود اختصاصی آن به استناد 
مادتین 14 و 15 قانون ثبت و تبصره ذیل ماده 13 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان فاقد سند 
رسمی جهت قسمت مورد تصرف خانم فاطمه محمدی  منتشر و به اطلاع متصرف نامبرده و مجاورین و صاحبان 
حقوق ارتفاقی می رساند که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 1403/10/12  در محل شروع به عمل خواهد آمد.

لذا بدینوسیله از متصرف نامبرده و مجاورین دعوت می شود در وقت تعیین شده فوق در محل وقوع ملک حضور 
یابند واخواهی نسبت به حدود ارتفاعی برابر ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت جلسه تحدید حدود به 
مدت 30 روز پذیرفته میشود معترضین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی مکلفن مطابق تبصره . ماده ی 86 آیین 
نامه قانون ثبت و تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده معترضین ثبتی مصوب 73/3/25 ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواست به مراجع قضائی محل وقوع ملک تسلیم و تصدیق 
گواهی به جریان دعوی را به جهت ضبط در پرونده از دادگاه مربوط به اخذ و به ثبت تسلیم نمایند و الا حق آنان 

ساقط می شود. م الف 738 
 تاریخ انتشار: 14/9/1403

محمد چهابدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
نظر به اینکه هیئت اختلاف مستقر در ثبت گناوه؛ مالکیت به تصرفات مفروزی و مالکانه خانم فاطمه محمدی را 
نسبت به شش دانگ عرصه و اعیان یک باب خانه به مساحت 220 متر مربع قسمتی از پلاک 917 واقع در امام زاده 
گناوه بخش 6 بوشهر که جهت آن پلاک 917/10946  منظور گردیده برابر رای شماره 140360324001003560 
مورخ 1403/7/8 تایید نموده و آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیین نامه ی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی و قانون نبت نیز منتشر گردیده لذا آگهی تحدید حدود اختصاصی آن به استناد 
مادتین 14 و 15 قانون ثبت و تبصره ذیل ماده 13 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان فاقد سند 
رسمی جهت قسمت مورد تصرف خانم فاطمه محمدی منتشر و به اطلاع متصرف نامبرده و مجاورین و صاحبان 
حقوق ارتفاقی می رساند که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 1403/10/12 در محل شروع به عمل خواهد آمد. لذا 
بدینوسیله از متصرف نامبرده و مجاورین دعوت می شود در وقت تعیین شده فوق در محل وقوع ملک حضور یابند 
واخواهی نسبت به حدود ارتفاعی برابر ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت جلسه تحدید حدود به مدت 30 
روز پذیرفته میشود. معترضین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی مکلفن مطابق تبصره ماده ی 86 آیین نامه قانون 
ثبت و تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف برونده معترضین ثبتی مصوب 25/03/73 ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم از دادگاه مربوط به اخذ و به ثبت تسلیم نمایند و الا حق آنان ساقط می شود. اعتراض کتبی به اداره ثبت 
دادخواست به مراجع قضائی محل وقوع ملک تسلیم و تصدیق گواهی به جریان دعوی را به جهت ضبط در پرونده 

ازدادگاه مربوط به اخذ وبه ثبت تسلیم نمایندوالاحق انان ساقط می شود . م الف 740
تاریخ انتشار 1403/9/14

محمد چهابدار  رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
نظر به اینکه هیئت اختلاف مستقر در ثبت گناوه؛ مالکیت به تصرفات مفروزی و مالکانه خانم فاطمه محمدی 
را نسبت به شش دانگ عرصه و اعیان یک باب خانه به مساحت 279/12 متر مربع قسمتی از پلاک 917 واقع 
رای شماره 3561  برابر  گردیده  منظور  پلاک 917/10944  آن  که جهت  بوشهر  بخش 6  گناوه  زاده  امام  در 
14036032400100 مورخ 1403/7/8 تایید نموده و آگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیین نامه ی قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی و قانون ثبت نیز منتشر گردیده لذا آگهی تحدید حدود 
اختصاصی آن به استناد مادتین 14 و 15 قانون ثبت و تبصره ذیل ماده 13 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
ساختمان فاقد سند رسمی جهت قسمت مورد تصرف خانم فاطمه محمدی منتشر و به اطلاع متصرف نامبرده و 
مجاورین و صاحبان حقوق ارتفاقی می رساند که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 1403/10/12 در محل شروع به 
عمل خواهد آمد. لذا بدینوسیله از متصرف نامبرده و مجاورین دعوت می شود در وقت تعیین شده فوق در محل وقوع 
ملک حضور یابند واخواهی نسبت به حدود ارتفاعی برابر ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت جلسه تحدید 
حدود به مدت 30 روز پذیرفته می.شود معترضین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی مکلفن مطابق تبصره ماده ی 
86 آیین نامه قانون ثبت و تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده معترضین ثبتی مصوب 73/3/25ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواست به مراجع قضائی محل وقوع ملک تسلیم و 
تصدیق گواهی به جریان دعوی را به جهت ضبط در پرونده از دادگاه مربوط به اخذ و به ثبت تسلیم نمایند و الا 

حق آنان ساقط می شود . م الف 739 
 تاریخ انتشار 1403/9/14

محمد چها بدار   رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی تحدید حدود اختصاصی
نظر به اینکه هیئت اختلاف مستقر در ثبت گناوه مالکیت به تصرفات مفروزی و مالکانه آقای عبد علی حسنی را 
نسبت به شش دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین کشاورزی محصور به مساحت 5499 متر مربع قسمتی از پلاک 
1368 واقع در چاهبردی گناوه بخش 6 بوشهر که جهت آن پلاک 917/10777 منظور گردیده برابر رای شماره 
3312 14036032400100 مورخ 1403/6/21 تایید نموده وآگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 آیین نامه ی قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی و قانون ثبت نیز منتشر گردیده لذا آگهی تحدید 
حدود اختصاصی آن به استناد مادتین 14 و 15 قانون ثبت و تبصره ذیل ماده 13 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی ساختمان فاقد سند رسمی جهت قسمت مورد تصرف آقای عبد علی حسنی تشر و به اطلاع متصرف نامبرده 
و مجاورین و صاحبان حقوق ارتفاقی میرساند که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 1403/10/12 در محل شروع 
به عمل خواهد آمد. لذا بدینوسیله از متصرف نامبرده و مجاورین دعوت میشود در وقت تعیین شده فوق در محل 
وقوع ملک حضور یابند واخواهی نسبت به حدود ارتفاعی برابر ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت جلسه 
تحدید حدود به مدت 30 روز پذیرفته میشود معترضین نسبت به حدود و حقوق ارتفاقی مكلفن مطابق تبصره ماده 
ی 86 آیین نامه قانون ثبت و تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده معترضین ثبتی مصوب 25/03/73 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواست به مراجع قضائی محل وقوع ملک تسلیم 
و تصدیق گواهی به جریان دعوی را به جهت ضبط در پرونده از دادگاه مربوط به اخذ و به ثبت تسلیم نمایند و الا 

حق آنان ساقط می شود. م الف 741 
تاریخ انتشار: 1403/9/14

 محمد چها بدار رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

بازی های آسیایی ناشنوایان - مالزی

تیمملیشطرنجورزشناشنوایانایرانراطلاییکرد
تیم ملی شطرنج چهار نفره ایران نخستین مدال طلای کاروان ورزش ایران در 

دهمین دوره بازیهای آسیایی ناشنوایان را به گردن آویخت.
 در ادامــه رقابت های ورزشــکاران ایــران در دهمین دوره بازیهای آســیایی 
ناشنوایان، ظهر امروز سه شنبه مسابقات شطرنج برگزار شد که طی آن تیم ملی 

چهار نفره ایران به عنوان قهرمانی و مدال طلا رسید.
نیر گلی زاده ، زینب گلشــنی، آرمین رحمت پور و پوریــا جمالی اعضای تیم 
ملی شطرنج ایران هستند که توانستند نخســتین مدال طلای کاروان ورزش 

کشورمان در این دوره از بازیها را به ارمغان بیاورند.
پیش از این کاروان ورزش ایران توســط آرمین رحمت پور در شطرنج، علیرضا 
کرمانی در بولینگ، مریــم خدابنده در تکواندو و تیم پومســه تکواندو به چهار 

مدال برنز دست پیدا کرده بودند.



شهردار کرج و جمعی از  کرج-ترنم مظفری
معاونین و مدیران شهری به مناسبت هفته بسیج 
با فرماندهی سپاه امام حسن مجتبی )ع( استان 

البرز دیدار و گفتگو کردند.
مهرداد کیانی در این دیــدار ضمن تبریک هفته 
بسیج به سردار پاسدار حیدرنیا فرماندهی سپاه 
اســتان، یاد و خاطره شــهیدان والامقام انقلاب 
اســلامی، دوران دفاع مقــدس و مدافعان حرم 
اهل بیت سلام الله علیها را گرامی داشت و صدور 
فرمان تاریخی امام خمینی )ره( مبنی بر تشکیل 

بسیج را نقطه عطفی در انقلاب اسلامی دانست.  
 وی با بیــان اینکــه »بســیج نهــادی پرُثمر و 
افتخارآفرین اســت که از لاله زار انقلاب اسلامی 
و دفاع مقدس روییده است.« گفت: بسیجیان در 
عمرِ پرُبرکت انقلاب اسلامی و در روزهای سخت 
و دشــوار و بزنگاه های مختلف بــا روحیه ایثار و 
فداکاری ســپر دفاعی و عامل نجات کشور بوده 
اند و بسیاری از فتوحات و دستاوردها و افتخاراتِ 

کشور مرهون و مدیون حضور ممتاز این نیرو در 
صف مقدم خدمات رسانی به مردم است.  

کیانی با اشاره به همکاری های مستمر سپاهِ امام 
حسن مجتبی )ع( استان و ناحیه مقاومت بسیج 
امام حسین )ع( کرج با مدیریت شهری در زمینه 
های فرهنگی و عمرانی و حمایت از روند توســعه 
و آبادانی این کلانشــهر، عنوان کرد: ما با تکیه بر 
تفکر بسیجی و با کارِ جهادی به صورت همزمان 
در چندین جبهه کاری در حال تکمیل طرح های 
زیربنایی هستیم و خودِ پروژه ها گزارش عملکرد 
مصــور اقدامات دوره ششــم مدیریت شــهری 

هستند.  
سردار علیرضا حیدرنیا فرمانده سپاه استان نیز در 
دیدار ضمن قدردانی از حضور شهردار و معاونین 
وی، هفته بســیج را متعلق به عموم ملت دانست 
و گفت: بســیجی نه صرفأ دارنده کارت شناسایی 
بسیج و سپاه بلکه بسیج یک مکتب، تفکر و روحیه 
متعالی اســت که همه افراد با مجهز شدن به آن و 

آمادگی برای دفاع از انقلاب و اســلام و فداکاری 
در راه میهن و ملت می توانند مزین به این عنوان 
شوند. تجربه ثابت کرده هر کجا که آثاری از بسیج 
و تفکرِ بســیجی مشاهده شده، دســتاوردهای 
شگرف و موفقیت های چشــمگیری نیز حاصل 

شده است.  
 وی ضمــن قدردانی از اقدامــات و خدمات دوره 
ششــم مدیریت شــهری کرج در حــوزه های 
مختلف عمرانی، خدماتی، فرهنگی و زیربنایی، 
تصریح کــرد: کارهای بزرگی صــورت پذیرفته 
و مردم نیز شــاهد آن بوده و هســتند؛ اقداماتی 
همچون راه اندازی قطار شهری و تکمیل آزادراه 
شــمالی به یادگار خواهند ماند و مجموعه بسیج 
و ســپاه نیز از اقداماتی که منجر بــه تقویت رفاه 
حال مردم و حل مشکلات شود، حمایت کامل و 
قاطع دارد.   یادآور می شــود شــهردار کرج را در 
این بازدید علی ســلطانی مقدم معــاون مالی و 
اقتصادی، منوچهر غفاری معــاون برنامه ریزی 

و توسعه سرمایه انســانی، علیرضا اشتری معاون 
فرهنگی، حسین دقیقیان معاون محیط زیست 
و خدمات شــهری، حسین شــیزرپور مدیرکل 

بازرســی، احداله احمدی پرگو مشاور و مدیرکل 
حوزه شهردار و محمدجلال سبزی مدیرکل امور 

ارتباطات و بین الملل همراهی کردند

کرمانشاه-حسنافخارزاده اســتاندار کرمانشاه، ایــن 
استان را  کلکســیونی از پتانســیل ها و ظرفیت ها دانست و، 
گفت: همه  در کنار هم تلاش کنیم تا شــاخص های توسعه 

استان ارتقاء یابد.
 دکتر منوچهر حبیبی، در مراسم معارفه اش در سالن شهدای 
دولت استانداری که با حضور اسکندر مومنی » وزیر کشور«، 

و همراهانشــان، نمایندگان مجلس، اعضای شورای تامین، 
مدیران ارشــد ادارات، ائمه جمعه و خبرنگاران برگزار شد، 
اظهار داشت؛ کرمانشــاه در عرصه های حساس مختلف دین 
خود را به نظام ادا کرده اســت و امروز همه مــا وظیفه داریم 
دین خود را نسبت به کرمانشــاه و مردمان غیور و با فرهنگ 

این دیار ادا کنیم.

تمام تلاشــم را خواهم کرد که دینم را به مردم کرمانشاه ادا 
کنم

حبیبــی در ادامه، گفــت: خدا را شــاکرم که مســئولیت 
خدمتگزاری به مردم کرمانشاه را نصیبم کرد و تمام تلاشم را 

خواهم کرد که دینم را به مردم کرمانشاه ادا کنم.
اســتاندار با اشــاره به بیش از ۳۷۱ کیلومتر مرز مشترک با 
کشــور عراق، ۹۰۰ هزار هکتــار اراضی کشــاورزی، حدود 
۴۰۰۰ اثر تاریخی، منابع نفت، معادن ارزشــمند و ســرمایه 
انسانی را از ظرفیت های استان کرمانشاه، گفت: بر مبنای این 
ظرفیت ها برنامه هایی را برای توسعه استان با همراهی دولت 
و نمایندگان، دارم  اجرایی کنیم تا وضعیت استان بهبود یابد.

 # مزیت های رقابتی استان باید هوشمند شود
 حبیبی معتقد بود؛ امروزه چاره ای جز استفاده از تکنولوژی 
و فناوری هــای نوین نداریم، مزیت های رقابتی اســتان باید 
هوشمند شــود، باید به سمت کشــاورزی هوشمند حرکت 

کنیم تا از ظرفیت های این بخش بهره بهتری بگیریم.
به گفته استاندار کرمانشــاه: رونق اســتان و ایجاد اشتغال 
بجز با ســرمایه گذاری و حمایت از ســرمایه گذاران حاصل 
نمی شود، رونق سرمایه گذاری داخلی و خارجی را با جدیت 
دنبال خواهیم کرد و شــرایط لازم را برای حضور ســرمایه 

گذاران در استان فراهم می کنم.
حبیبی بر لزوم مهار آب های مرزی تاکید کرد و گفت: با مهار 

آب های مرزی  حداقــل ۲۰۰ هزار هکتــار از اراضی زراعی 
استان می تواند آبی شود، 

حبیبی در ادامه سخنانش به شبکه حمل و نقل زمینی، ریلی 
و هوایی استان، اشــاره کرد و به افزایش پروازها، تکمیل راه 

آهن و تکمیل و توسعه راه های زمینی تاکید کرد.
استاندار  با توجه به شرایط آب و هوایی مناسب استان، گفت؛ 
بســتر برای رونق بوم گردی در تعداد زیادی از روســتاهای 
اســتان را فراهم خواهم کرد و باید از این ظرفیت اســتفاده 
کنیم و از ظرفیت اربعین و کاروان هــای راهیان نور نیز برای 
معرفی اســتان و  برای رونق و توســعه اقتصادی استان بهره 

بگیریم.
حبیبی  نــرخ بیکاری اســتان را با وجــود تلاش های خوب 
مدیران قبلی بالاســت دانســت و افزود:  نرخ بالای بیکاری 

زیبنده استانی با این همه ظرفیت نیست.
وی به پیگیری جدی مصوبات ســفر مقام معظم رهبری به 
استان و به نتیجه رســاندن کامل آنها نیز تأکید کرد و افزود؛  
کرمانشــاه رنگین کمانی از پیروان مذاهب مختلف است که 
در کمال وحدت در کنار هم زندگی می کنند از ظرفیت همه 
افراد برای توسعه استان استفاده خواهم کرد. باید همه دست 
به دســت هم بدهیم و کمک کنیم که شرایط و شاخص های 
توسعه استان بهبود یابد،کرمانشاه ظرفیت های لازم را برای 

این کار دارد.

ســنندج-فاطمه ملایی رئیس کل دادگستری استان 
کردستان گفت: در آبان ماه سال جاری ، بیش از ۱6۴ هکتار از 

اراضی ملی و منابع طبیعی استان رفع تصرف شد. 
 حجت الاسلام والمسلمین سید حسین حسینی  با بیان اینکه 
برخورد با دست اندازی به اراضی ملی، منابع طبیعی، ساخت و 
ساز های غیرمجاز و جلوگیری از تغییر کاربری های غیرمجاز 

از راهبردهای مهم دادگستری کردستان است، بیان داشت: 
با افرادی که به صورت غیر قانونی و بدون هرگونه دلیل اثبات 

مالکیت، نسبت به تصرفات غیرمجاز اقدام کنند ، برخورد و از 
تصرفات غیر قانونی آن ها جلوگیری می شود. 

وی تصریح کــرد : از این میزان اراضی رفع تصرف شــده ، ۴۰ 
هکتار مربوط به شهرســتان ســنندج ،۳5 هکتار مربوط به 
شهرســتان بیجار ، ۲۷ هکتار مربوط به شهرستان دیواندره 
، ۱۹ هکتارمربوط به شهرســتان بانه ،۱۳ هکتــار مربوط به 
شهرســتان مریوان و مابقی مربوط به ســایر شهرستانهای 

استان می باشد.

مشهد-یاســروطن پور مدیر عالی حرم مطهر رضوی 
گفت: کار اصلی بازرسی، حفظ امنیت حرم رضوی در بالاترین 
ســطح اســت به گونه ای که زائر آن را حس نکنــد و بتواند با 

آسایش خیال به اعمال عبادی خود بپردازد.
 رضا خوراکیان در دیدار با مدیران بازرسی و امنیت حرم مطهر 
رضوی به مناسبت بزرگداشت هفته بسیج تاکید کرد: ما باید 
نقش خود را به عنوان بــازرس در حریم رضوی به گونه ای ایفا 

کنیم تا زائر اذیت نشود.
وی ادامه داد: ابتکارات و برخی اقدامات صورت گرفته در این 
حوزه ارزشمند اســت اگر چه همچنان نیازمند توجه و دقت 
بیشتر است اما کار اصلی ما حفظ امنیت زائر و مجاور در حرم 
مطهر رضوی است و در شــرایط خاص، این ماموریت بسیار 
سنگین، سخت و حساس است و نیازمند تعامل و همکاری با 
بخش های مختلف است تا این امنیت به بهترین شکل ممکن 

فراهم شود.
وی در بخش دیگری از ســخنانش با اشــاره به اهمیت نقش 
بســیجیان در حفــظ امنیت این مــرز و بوم افــزود: همه ما 
افتخارمان این اســت که خود را بســیجی بدانیــم و بتوانیم 
رفتار و اخلاق بســیجی را در خود نهادینه کنیم. امروزه ما در 
عرصه های مختلف نیازمند نگاه و روحیه بســیجی هستیم تا 

کار به بهترین شکل ممکن همراه با خلوص نیت اجرا شود.

وی در ادامه با اشــاره به جنایات وحشیانه رژیم صهیونیستی 
در غزه و لبنان بیان کرد: در این جنگ تمامی مستکبران عالم 
از جمله آمریکا و اروپا با اسرائیل همدست هستند و از تمامی 
امکانات نگی برای پیشــبرد اهداف جنایتکارانه خود استفاده 
می کنند. دشمن از نظر امکانات غنی است اما اینکه چرا هنوز 
نتوانســته مقابل حزب الله لبنان پیروز شــود بخاطر روحیه 

بسیجی نیروهای مقاومت است.
وی خاطر نشان کرد: بسیجی با امکاناتی فراتر از آنچه دشمن 
دارد در این جنگ به مبارزه می پردازد و آن اعتقادات و اهداف 

مقدسی است که آنان را شکست ناپذیر کرده است.
خوراکیان ابراز کرد: امروز ما به عنوان خادمان علی بن موسی 
الرضا)ع( حامل رسالت و پرچمی هستیم که باید آن را حفظ 
کنیم. ایفای وظیفه و نقش در فرهنگ بسیحی به امکانات گره 
نمی خورد بلکه با اعتقادات و اهداف مقدسی که در ذهن و روح 

وجود دارد پیش می رود.
مدیر عالی حرم مطهــر رضوی تاکید کــرد: تفاوت فرهنگ 

بسیجی با دیگر نظامیان دنیا و دشــمن در همین نگاه است و 
ما باید بتوانیم این فرهنگ را در جای جای حرم مطهر رضوی 

ایجاد کنیم.
ســرهنگ حســن صالح فرمانده یگان حفاظت حرم مطهر 
رضوی نیز در این دیدار گفت: مســئولیت خطیــر امنیت و 
صیانت از زائران در حرم مطهر رضوی نیز به ســپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی خراســان رضوی و مجموعه یگان حفاظت 
حرم مطهر رضوی واگذار شده اســت که همراهی و حمایت 
آســتان قدس رضوی همیشــه همراهمان بوده تا زائران در 

صحت و امنیت به زیارت بپردازند.
وی با اشــاره به فرموده امام خمینی)ره( که فرمودند “بسیج 
شجره طیبه اســت” افزود: امروز بعد از گذشــت ۴۴ سال از 
تشکیل بسیج به دست امام راحل)ره( به ارزش این جمله پی 
می بریم که بســیج چه نقش و جایگاهی برای پیشبرد اهداف 
انقلاب اسلامی ایران داشته اســت و می توان به اهمیت تفکر 
امام راحل درباره ماهیت بســیج پی برد کــه در رثای آن نیز 

کتاب نوشته شده است.
وی تصریــح کرد: ماموریت حفــظ و امنیت زائــران علی بن 
موســی الرضا)ع( و حریم مطهــر رضوی افتخاری بســیار 
ارزشــمند اســت که به بســیجیان محول شــده و ما تلاش 
می کنیم این وظیفــه خطیر را به بهترین شــکل ممکن ایفا 
کنیم. در این دیدار که با هماهنگی و پیگیری فرمانده بســیج 
آســتان قدس رضوی  صورت گرفت، از عنایــت تولیت معزز 
آســتان قدس رضوی به یگان حفاظت حرم و بحث امنیت و 

خرید تجهیزات لازم قدردانی شد.

کرمانشاه

کردستان

خراسان رضوی

استاندار :

همه در کنار هم تلاش کنیم تا شاخص های توسعه کرمانشاه ارتقاء یابد

رئیس کل دادگستری استان : 
164 هکتار از اراضی ملی و منابع طبیعی در کردستان رفع تصرف شد 

مدیر عالی حرم مطهر رضوی مطرح کرد:

تکریم زائر با برقراری امنیت و صیانت در حرم مطهر رضوی

خرم اباد-فرزانــه هداوند شــهردار خرم آبــاد  از 
اختصاص دو هزار و 6۰۰ تن قیر رایگان برای ادامه نهضت 

آسفالت در این شهر خبرداد.
داریوش بارانــی بیرانوند گفــت: دو هــزار و 6۰۰ تن قیر 
رایگان به شــهرداری خرم آباد اختصاص پیــدا کرده که 

فرآیند جذب آن آغاز شده است.
وی افزود: سرانه فضای سبز استان حدود ۹ متر مربع برای 
هر نفر است که در نتیجه احداث بوستان 6۲ هکتاری خرم 
آباد به نام پارک ملل، این ســرانه دو متــر افزایش خواهد 

یافت.

شــهردار خرم آباد همچنیــن از خرید چندین دســتگاه 
ماشین آلات شهرداری خبرداد و گفت: در چند روز آینده 
از ۱۳ دستگاه ماشین آلات شامل بیل بکهو، بالابر، بلدوزر 
و عمرانی رونمایی خواهد شــد. بارانی بیرانوند در خصوص 
استخدام در این سازمان نیز گفت: هیچ گونه استخدام غیر 
قانونی نداشــتیم و معدود افرادی هم که جذب شده اند به 
واسطه قانون ایثارگری از ســوی دیوان عدالت اداری بوده 
است. وی با اشــاره به آزمون اســتخدام ۴۷ آتش نشان در 
شــهرداری خرم آباد گفت: این افراد در سه مرحله جذب 

خواهند شد.

گرگان-مهناز محمدزمانی شــهردار گرگان از کسب 
رتبه برتر و صعود به مرحله نهایی تیم آتش نشــانی گرگان در 
مسابقات منطقه ای آمادگی جسمانی ویژه آتش نشانان خبر 
داد. محمدرضا سیدالنگی اظهار کرد: مسابقات ملی آمادگی 
جسمانی ویژه آتش نشانان در قالب دومین دوره المپیاد فرهنگی 
ورزشی شهید باکری صبح امروز به میزبانی شهرداری گرگان 
برگزار شد.سیدالنگی افزود: در پایان تیم آتش نشانی شهرداری 
گرگان با کسب امتیاز ۱۹۳6.۴۹ در رتبه نخست قرار گرفت و 
مجوز حضور در مرحله نهایی مســابقات را به دست آورد.وی 
ادامه داد: تیم آتش نشانی شهرداری مشهد نیز با کسب امتیاز 

۱۷۹۷.6 رتبه دوم را به دست آورد.به گفته سیدالنگی، تیم هایی 
از استان های خراسان رضوی )شــهرداری مشهد(، خراسان 
شمالی )شهرداری بجنورد(، سمنان )شــهرداری سمنان( و 
گلستان )شهرداری گرگان( در این مسابقات شرکت کردند و در 
آیتم های بارفیکس، دراز نشست، طناب، اسکات، جامپ باکس 
و آمادگی جسمانی با یکدیگر به رقابت پرداختند. لازم به ذکر 
است، تیم آتش نشانی شهرداری گرگان سال گذشته در مرحله 
نهایی اولین دوره المپیاد فرهنگی ورزشی سردار شهید مهدی 
باکری در رشته آمادگی جسمانی آتش نشانان شهرداری های 

کشور رتبه دوم را به دست آورده است.

لرستان گلستان

 اختصاص ۲۶۰۰ قیر رایگان
 به شهرداری خرم آباد

 رتبه نخست آتش نشانی شهرداری گرگان 
در مسابقات آمادگی جسمانی آتش نشانان

شهردار کرج: 

بسیج خط مقدم خدمات رسانی به مردم است

شهردار یزد خبر داد :

 مناسب سازی 44 دستگاه اتوبوس شهر یزد
 برای معلولان

یزد-ســمیه شــرف دینی شــهردار یزد با اشــاره به اقداماتی که برای 
مناسب سازی عمومی سطح شهر برای معلولان انجام گرفته است، گفت: حدود 
۴۴ دستگاه اتوبوس درون شهری یزد در حال حاضر به رمپ معلولان مجهز شده 

است.
ابوالقاســم محی الدینی در خصوص مناسب ســازی شــهر یزد برای معلولان 
اظهارداشــت: یکی از دســتگاه هایی که در خصوص مناسب ســازی عمومی 
در سطح شــهر وظایفی را به عهده دارد شــهرداری اســت که در همین راستا 
اقدامات متعددی در حوزه های مختلف حمل و نقل، ســاخت و ســاز و فضاها و 

ساختمان های عمومی انجام داده است.
وی افزود: شــهرداری یزد در حوزه حمل و نقل در دو ســال گذشته حدود ۴۰۰ 
ایستگاه اتوبوس در سطح شهر یزد را مناسب ســازی کرده که معلول به راحتی 
بتواند با ویلچر وارد ایستگاه شود و زیر ســرپناه قرار بگیرد؛ همچنین حدود ۴۴ 
دســتگاه اتوبوس نیز در حال حاضر به رمپ معلولان مجهز شده است که طریقه 
برخورد با معلولان و استفاده از این اتوبوس ها نیز به رانندگان آموزش داده شده 

است.
محی الدینی تصریح کرد: یک دســتگاه ون مناسب سازی شــده نیز امسال به 
انجمن ضایع نخاعی برای اســتفاده معلولان تحت پوشــش این انجمن تحویل 
داده شد و در سال های گذشته نیز دو دستگاه ون به این انجمن تحویل داده شده 
که هزینه نگهداری این ون ها به عهده شهرداری است، دو دستگاه ون نیز آموزش 
و پرورش اســتثنایی در اختیار دارد که که هزینه راننده و پشتیبانی آن به عهده 

شهرداری است.
شهردار یکی دیگر از خدمات شــهرداری یزد به معلولان را اســتفاده رایگان از 
اتوبوس های ناوگان حمل و نقل درون شهری یزد برشمرد و افزود: بر این اساس، 
معلولانی که دارای معلولیت شدید و خیلی شــدید هستند می توانند به صورت 

رایگان از اتوبوس های درون شهری یزد استفاده کنند.
وی با اشاره به اقداماتی که در حوزه شهرسازی برای معلولان انجام گرفته است، 
گفت: در این حوزه چک لیست های مناسب سازی وزارت کشور را به مناطق ابلاغ 
کردیم که در زمان صدور پروانه ســازندگان مؤظف به رعایت این چک لیست ها 
هســتند و در صورت مغایرت ساخت و ســاز با این چک لیســت ها پروانه صادر 

نمی شود.
محی الدینی خاطر نشــان ســاخت: در زمان پایــان کار نیز مجــدداً اگر موارد 
چک لیست مناسب سازی رعایت نشده باشــد پایان کار صادر نمی شود و ملزم 
به رعایت این موارد خواهند شــد البته برخی ســاختمان های عمومی قدیمی 
مناسب سازی نشــده بودند و اخطارها و تذکرات داده می شــود تا اصلاح شود و 

بتواند مورد استفاده معلولان قرار گیرد.
وی تصریح کــرد: در بودجه شــهرداری نیز یــک در هزار بودجــه به موضوع 
مناسب ســازی تعلق می گیرد که این غیر از بودجه ای اســت که در مناطق در 

شهرسازی مانند پیاده روسازی و موارد دیگر مورد استفاده قرار می دهند.
شــهردار ادامه داد : پنج ناظر از جامعه معلولان در پنج منطقه شــهرداری یزد 
انتخاب کردیم و به صورت افتخاری با شهرداری همکاری می کنند و پروژه های 
هر منطقه برای تحویل موقت و قطعی از نظر مناسب ســازی الــزام دارند که به 

تأیید ناظر معلول در آن منطقه برسند.
محی الدینی گفت: چک لیســتی نیــز تهیه شــده و در اختیــار همه مناطق 
و ســازمان ها که فعالیت عمرانی دارند قرار گرفته اســت و آن ها ملزم به رعایت 
این چک لیســت در پیاده روســازی در معابر و محل های عبور عابران پیاده و در 

بوستان های سطح شهر هستند.

 رئیس جهاد کشاورزی استان خبرداد:

اختصاص هزار و 530 میلیارد تومان اعتبار برای 
اجرای آبیاری نوین در آذربایجان غربی

ارومیه-رحیــم جباردخت رئیس جهــاد کشــاورزی آذربایجان غربی 
گفت: امســال ۱5۳۰ میلیارد تومان اعتبار برای اجرای طرح های آبیاری نوین 

کشاورزی استان اختصاص یافته است،
 الیاس گندمی - رئیس سازمان جهاد کشــاورزی آذربایجان غربی  از اختصاص 
یک هزار و 5۳۰ میلیارد تومــان اعتبار برای اجرای طرح هــای آبیاری نوین در 
بخش اراضی کشــاورزی شــمال و جنوب اســتان خبر داد و گفت: با تکمیل 
طرح های در دست اجرا، 6۱ هزار و 5۷۰ هکتار از اراضی کشاورزی استان به طرح 

آبیاری نوین مجهز می شوند.
خسرو شهبازی ادامه داد: اجرای طرح آبیاری نوین اراضی کشاورزی استان، در 

مراحل پایانی قرار دارد و پیش بینی می شود تا سال آینده به پایان برسد.
وی ادامه داد:  فراهم کردن زمینه های جلب مشــارکت بهره بــرداران در قالب 
نظام های بهره برداری، تقویت و تحکیم بر رویکرد توسعه پایدار با اولویت حفظ 
منابع آب و خاک و جلوگیری از روند تخریب آنهــا در قالب نظام های نوین بهره 

برداری انجام می گیرد.
رئیس سازمان جهاد کشــاورزی آذربایجان غربی خاطرنشان کرد: این طرح در 
دو حوزه رودخانه زاب در سطح ۱۳ هزار هکتار و رودخانه ارس در سطح ۴۸ هزار 

و 5۰۰ هکتار در مناطق تحت پوشش شهرستان های استان اجرا می شود.
شهبازی می گوید: طبق طرح شبکه های فرعی آبیاری و زهکشی غرب و شمال 
غرب کشور که مصوبه دولت در ســال ۱۳۹۳ است، باید در مجموع در ۴۰۲ هزار 
هکتار از اراضی کل کشور انجام شود و این طرح در آذربایجان غربی در زمینی به 

مساحت 6۱ هزار و 5۷۰ هکتار اجرا می شود.
وی با اشاره به اینکه هدف از اجرای این طرح ایجاد اشتغال و استقرار کشاورزان 
در منطقه است، افزود: جلوگیری از مهاجرت، تثبیت جمعیت و حفاظت از منابع 
آب و خاک و افزایش بهره وری و توســعه پایدار از دیگر اهداف این طرح به شمار 

می رود.
رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی آذربایجان غربی گفت: در راستای استفاده 
مناسب و بهینه از منابع آبی کشور تجهیز کردن اراضی کشاورزی به سامانه های 
نوین آبیاری به عنوان راهکاری مؤثــر و کارآمد در جهت صرفه جویی در مصرف 

آب کشاورزی و افزایش بهره وری در دستور کار وزارت جهاد کشاورزی است.

 اجرای ۱۵۰ کیلومتر پیگرانی تمییز کننده
 در منطقه ۴ عملیات انتقال گازایران

 مشهد-یاســروطن پور مدیر منطقه ۴ عملیات انتقال گاز گفت: با انجام 
عملیات پیگرانی خطــوط انتقال گاز ۸ اینچ دیهوک و ۱۰ اینچ عشــق آباد و ۱۰ 
اینچ یونسی در استان خراسان جنوبی، ضریب انتقال پایدار گاز به این محدوده 

بهبود یافت.
 احمد امتحانی با بیان این که برای انتقال مطمئن و پایدار در شبکه گاز در حوزه 
ســرزمینی منطقه چهار عملیات انتقال گاز، اهداف کوتاه مــدت و بلند مدتی 
تعریف شده اســت، گفت: تمیز و آماده به کار بودن مسیر خطوط لوله انتقال گاز 
از جمله فعالیت هایی است که همواره در دســتور کار قرار دارد و باتوجه به آغاز 
فصل ســرما؛ پیگ رانی خط ۸ اینچ دیهوک به طول ۷۰ کیلومتر و خط ۱۰ اینچ 
عشق آباد به طول ۴۰ کیلومتر و ۱۰ اینچ یونسی به طول ۴۰ کیلومتر در دستور 

کار همکاران مرکز بهره برداری خطوط لوله گاز گناباد قرار گرفت.
 امتحانی با مهم برشــمردن پایش و پیگرانی در خطوط لولــه انتقال گاز، ادامه 
داد: به منظور افزایش ایمنی و تســهیل در انجام اقدام هــای اصلاحی، تاکنون 
برنامه های پیگ رانی متعددی در محدوده خطوط منطقه چهار عملیات انتقال 
گاز انجام شده است و بقیه عملیات پیگرانی در سطح منطقه نیز بر اساس مجوز 

شرکت انتقال گاز ایران صورت خواهد گرفت.
 مدیر منطقــه ۴ عملیات انتقــال گاز اظهار امیــدواری کرد با انجــام عملیات 
پیشگیرانه مانند عملیات پیگ رانی برای انتقال ایمن و پایدار گاز در شبکه انتقال 

در ایام پیک مصرف مشکلی نداشته باشیم.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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 ۴ سناریو پیش روی دولت
تصمیمجدیدبرایبنزینقطعیشد

با مرور سخنان رئیس جمهور و اظهارات وزیر اقتصاد، به نظر می رسد، 
اتخاذ تصمیمات جدید برای بنزین قطعی شــده اســت و در این بین، 
چهار سناریو، سناریوهایی مرتبط با قیمت است که بیشترین احتمال 
اجرای آن ها وجود دارد.مســعود پزشــکیان، رئیس جمهوری شــب 
گذشته در بخشی از ســخنان خود به موضوع ناترازی بنزین اشاره کرد 
و گفت: بنزین گران را وارد می کنیم اما بــا قیمت هزار و پانصد تومان یا 
۳هزار تومان می فروشیم. هیچ کارشناســی در ایران و دنیا این روند را 
قبول ندارد. مشــکل بنزین در کشــور باید با نگاه به معیشت مردم حل 
شــود. وقتی برای واردات بنزین دلار می دهیم حتما با کســری روبرو 

می شویم. کسری تورم می آورد و به اقشار پایین جامعه ضربه می  زند.
همچنین پزشکیان در پاسخ به اینکه مجلس گفته به واردات بنزین ارز 
تخصیص نمی دهد، گفت: یعنی )بنزین( گران می شود، اگر ارز )کافی( 

به واردات بنزین تخصیص داده نشود، باید از جایی جبران شود.
عبدالناصر همتی وزیر اقتصاد هم صبح امــروز در همایش بیمه تاکید 
کرد:» تا حرف میزنیم می گویند می خواهید بنزین  را  گران کنید؛ هیچ 
منطقی قبــول نمی کند  این حجم  قاچاق وحشــتناک بنزین داشــته 

باشیم، بعد خودمان مجبور به واردات بنزین شویم!«
وی تصریح کرد: »تا وقتی وزیر اقتصاد دولت چهاردهم هستم و حمایت 
های اقای دکتر پزشکیان را دارم تمام تلاشم را میکنم جلوی این رانت 
ها را بگیرم. دیگر وقت اصلاحات رسیده است، یک بار برای همیشه باید 

به سمت اصلاح ناترازی ها برویم.«
این موضوع که دولت در حال بررسی سناریوهای مختلف افزایش نرخ 
بنزین به منظور ســاماندهی به ناترازی و تأمین آن است، شکی نیست؛ 
پیش از این هم فاطمه مهاجرانی، ســخنگوی دولت در این زمینه گفته 
بود: بحث های کارشناســی در دولت برای قیمت حامل های انرژی در 
جریان است و برنامه دولت هم آماده ســازی افکار عمومی در خصوص 
تصمیمات احتمالی بــرای حامل های انرژی اســت. دولت همان طور 
که قبلًا اعلام کــرده بود در خصوص قیمت حامل هــای انرژی مردم را 
غافل گیر نخواهد کرد.از اینرو، با توجه به اظهارات شــب گذشته رئیس 
جمهور به نظر می رسد، اعمال سیاست های جدید برای بنزین در سال 
۱۴۰۴ قطعی اســت؛ اما در مورد اینکه چه تصمیمی اتخاذ شــود، باید 

سناریوهای موجود را بررسی کنیم.

۱- ادامه وضع موجود با تخصیص ۶ میلیارد دلاری ارز واردات
یکی از ســناریوها ادامه وضع موجود )عرضه بنزیــن ۱۵۰۰ و ۳۰۰۰ 
تومانی( بدون تغییر قیمت و تامین ارز مورد نیاز در بودجه برای ســال 

آینده است.

متوسط تولید بنزین در سال جاری ۱۰۵ میلیون لیتر در روز و متوسط 
مصرف حدود ۱۲۳ میلیون لیتر در روز بوده است. درواقع در سال جاری 
به طور متوســط روزانه بالغ بر ۱۸ میلیون لیتر کسری بنزین نسبت به 
تقاضای مصرف داشته ایم. میزان مصرف روزانه بنزین در پیک تابستان 
بــه ۱۴۲ میلیون لیتر نیز رســیده، که در این زمان، میزان کســری به 
حدود ۳۷ میلیون لیتر رسیده است.میزان ارز برآورد شده برای واردات 
بنزین در ســال ۱۴۰۳ بالغ بر ۵ میلیارد دلار اســت و پیش بینی شده 
برای ســال بعد نیاز به تأمین ۶ میلیارد دلار ارز بــرای واردات بنزین، 
در صورت ادامه شرایط فعلی وجود دارد.این ســناریو، به دلیل ارز قابل 
توجهی که بــرای واردات نیاز دارد و تخصیص آن مــورد تأیید مجلس 
نیز نیست، به احتمال زیاد اجرا نخواهد شد و باید به سراغ سناریوهایی 

برویم که احتمالا افزایش نرخ بنزین در آنها دیده شده است.

۲- تعیین نرخ سوم برای بنزین مازاد بر سهمیه
در سناریوی دیگری که پیش روی دولت هســت، بنزین سهمیه ای با 
نرخ فعلی باقی خواهد مانــد؛ به طوری که ۶۰ لیتر بنزین ســهمیه ای 
۱۵۰۰ تومانی و ۱۰۰ لیتر بنزین ســهمیه ای ۳۰۰۰ تومانی برای مردم 
در ابتدای هر ماه در کارت های ســوخت شخصی شــارژ می شود، اما 
مازاد مصرف بر ۱۶۰ لیتر و ســوخت گیری با کارت جایگاه داران با نرخ 
ســوم که نرخی آزاد )شــاید نزدیک به فوب خلیج فارس( خواهد بود، 
صورت می گیرد.در صورت اجرای این سناریو، روی ۲۰ درصد از میزان 
مصرف )با توجه به اینکه حدود ۸۰ درصد مصرف مردم در ماه زیر ۱۶۰ 
لیتر اســت( و همچنین روی قاچاق روزانه ای که به میزان ۱۰ میلیون 
لیتر برآورد می شود، تأثیر خواهد داشت؛ از اینرو می توان تا حد زیادی 
ناترازی را کاهش داد و واردات هم کــه در حال حاضر حدود ۲۰ درصد 

کل مصرف را شامل می شود، تقریباً به صفر خواهد رسید.

۳- تغییر در شیوه سهمیه بندی
یکی دیگر از ســناریوهای محتمل که در حال بررســی است و امکان 
اعمال آن به صورت تک ســناریو و یا به صورت ترکیبی با ســناریوهای 
دیگر وجود دارد، بحث تغییر در نظام ســهمیه بندی اســت. به گونه ای 
که به جای خودرو، ســهمیه های بنزین یارانه ای بــه افراد تعلق بگیرد. 
در این صورت هر فــرد ایرانی ماهانه رقمی مثلا حــدود ۱۵ یا ۲۰ لیتر 
بنزین ســهمیه ای خواهد داشــت که این میزان بــرای یک خانواده ۳ 
نفری، بالغ بر ۴۵ تا ۶۰ لیتر خواهد بود که در کارت سرپرســت خانوار 
ماهانه شارژ می شــود. افراد در صورت داشتن وسایل نقلیه می توانند از 
سهمیه خود در خودروها و موتورسیکلت ها استفاده کنند و یا در صورت 
نداشتن وســایل نقلیه، می توانند این ســهمیه را در برنامه هایی که در 
ابن خصوص ایجاد خواهد شد، به فروش برسانند.در صورت اجرای این 
ســهمیه، بحث تک نرخی شدن بنزین خارج از ســهمیه و عرضه آن با 
نرخی متفاوت محتمل است. البته در این سناریو احتمال تغییر اندک 

قیمت بنزین سهمیه ای و آزاد موجود هم منتفی نیست.

۴- افزایش نسبی قیمت بنزین با حفظ نظام فعلی سهمیه بندی
در این سناریو، افزایش نســبی )مثلا ۳۰ تا ۵۰ درصدی( قیمت فعلی 
بنزین )۱۵۰۰ تومانی و ۳۰۰۰ تومانی( مد نظر است که می تواند اجرای 
این سناریو با تعیین نرخ ســوم، به صورت ترکیبی باشد. در این صورت 
برآورد شــده تا حدودی از ناترازی بنزین با مدیریت مصرف ناشــی از 

افزایش قیمت ها، کاسته خواهد شد.
 در صورت اجرا، این ســناریو مقدمــه افزایش ســالانه قیمت بنزین 
بر اســاس تورم )یا رقمی نزدیک به آن( خواهد بود.این چهار ســناریو، 
سناریوهایی مرتبط با قیمت است که بیشــترین احتمال اجرای آن ها 
وجود دارد، اما پرونده بررســی های دولت در زمینه بنزین و تصمیمات 
مربوط به آن، هنوز بســته نشده و ممکن است ســناریوهای جدیدی 
در روزهای آتی به سناریوهای فعلی اضافه شــود.علاوه بر این، اجرای 
سیاســت های غیرقیمتی، از جمله جایگزینی خودروهای فرســوده، 
تنوع بخشی به سبد سوخت و توســعه حمل و نقل عمومی نیز می تواند 
کمک شایانی به بحث کاهش و حتی رفع ناترازی بنزین کند که در کنار 

سیاست های قیمتی، باید در دستور کار دولت قرار گیرد.

و فرصت همچنان باقی ست!
ثبتنامآسانخودروهایوارداتیراباحساب

وکالتیبانکتجارتتجربهکنید
فرصت ثبت نام خرید خودروهای وارداتی تا امروز چهارشنبه ۱۴آذرماه 
ادامه دارد و بانک تجارت با فراهم کردن راهکاری سریع و ساده، امکان 
وکالتی کردن حساب به صورت غیرحضوری و در کمتر از یک دقیقه را 

فراهم کرد.

به نقــل از مدیریــت روابط عمومــی و ارتقــای ســرمایه اجتماعی 
بانک تجارت، متقاضیــان خرید خودروهــای وارداتــی می توانند با 
مسدودســازی ۵۰۰ میلیون تومان در حســاب وکالتی خود در بانک 
تجارت از طریق سامانه حســاب های وکالتی این بانک اقدام کرده و در 

ادامه سایر مراحل را در سامانه یکپارچه به آسانی انجام دهند.
برای وکالتی کردن حســاب های بانــک تجارت کافیســت به آدرس 
www.tejaratbank.ir/vekalati مراجعه کــرده و گزینه »وکالتی 
کردن حســاب برای خرید خودرو« را انتخاب کنید. ســپس کدملی و 
کد امنیتــی را وارد کرده و در ادامه کد ارســالی به تلفــن همراهتان را 
ثبت کنید. حالا به صفحه حســاب های خود هدایت می شوید و در آن 
به راحتی می توانید یکی از حســاب های خود را بــرای وکالتی کردن 

انتخاب کنید.
در این دوره خودروهای وارداتی شــامل نیســان قشــقایی، نیسان 
سیلفی، سوزوکی جیمنی پنج درب، اشکودا کاروک، نیسان کیکس، 
اوپل موکا، بایک بیجینگ X ۵۵ تک رنگ، تویوتا کرولا ۱۲۰۰، کیا ۳، 
مزدا CX -۳۰، اشــکودا اوکتاویا، ام جی ۵، بایــک بیجینگ X ۵۵ دو 
رنگ، کیا اســپورتیج، مزدا ۳ و ام جی GT ارائه می شــود و متقاضیان 
تا امروز چهارشــنبه ۱۴ آذر ماه فرصت دارند تا نسبت به وکالتی کردن 
حســاب خود به صورت حضوری و غیرحضوری در بانک تجارت اقدام 

کنند.

بانک صادرات ایران کارمزدگرایی را هدف گرفت
رشد۳۸درصدیدرآمد»وبصادر«در۸ماه

درآمد عملیاتی بانک صادرات ایران در ۸ ماهه نخســت ســال جاری با 
جهش ۳۸ درصدی مواجه شــده و به رقم ۶۳۵ هــزار و ۳۴۳ میلیارد و 

۹۱۳ میلیون ریالی رسیده است.
 به نقل از روابط عمومی بانک صادرات ایران، درآمد مشــاع بانک از 
محل سود تســهیلات پرداخت شده به مشــتریان در ۸ ماه نخست 
امسال با رشــد ۴۳ درصدی مواجه شــده و بالغ بر ۵۱۶ هزار و ۸۱ 
میلیــارد و ۳۳۸ میلیون ریال برآورد شــده که به ایــن ترتیب ۸۱ 
درصد از کل درآمدهای عملیاتی بانک از محل ســود تسهیلات بوده 

است.
درآمد کارمزد »وبصادر« هم در بازه زمانی یادشــده ۶۴ درصد رشد را 
تجربه کرده و به رقم ۶۹ هزار و ۶۱۸ میلیارد و ۷۳۶ میلیون ریال رسیده 
است. این بانک با سرمایه ثبت شــده ۲۱۵ هزار و ۳۵۳ میلیارد و ۹۷۲ 
میلیون ریالی در ۸ ماه ابتدای ســال جاری موفق شــده از محل اوراق 
بدهی به درآمد ۱۷ هزار و ۶۵۵ میلیارد و ۱۸۴ میلیون ریالی دست یابد 
که نســبت به مدت مشابه سال گذشته رشــدی ۱۵۲ درصدی را ثبت 

کرده است.

حرکت بانک صادرات روی ریل مثبت
ثبت تراز مثبت ۲۲ درصدی بانک صادرات ایران در ۸ ماهه نخســت 
۱۴۰۳ نشــان می دهد که این بانک به رغم افزایش هزینه تمام شده 
پول در شبکه بانکی توانســته تا تراز عملیاتی اش را مثبت نگه دارد، 
به ویژه اینکه هزینه ســود سپرده های پرداخت شــده به مشتریان 
بانک در مقایسه با مدت مشابه ســال گذشته ۶۰ درصد رشد داشته 

است.

نتیجه اینکه »وبصادر« موفق شده تا حاشــیه سود عملیاتی ۱۱۵ هزار 
و ۲۴ میلیارد و ۶۷۵ میلیون ریالی را تا پایان آبان امسال به دست آورد. 
خبر خوب دیگر اینکه بانک صادرات ایران تصمیم دارد تا سرمایه خود 
را به میزان ۲۶۴ درصد افزایش دهــد و به رقم ۷۸۳ هزار و ۳۵۳ میلیارد 
و ۹۷۲ میلیون ریال برســاند که این افزایش ســرمایه از محل تجدید 
ارزیابی دارایی های ثابت صــورت می گیرد و بانک مرکــزی هم با این 

درخواست موافقت کرده است.
این اتفاق باعث خواهد شد تا هم شاخص نســبت کفایت سرمایه بانک 
بهبود یابد و هم اینکه بتواند با ارائه خدمات و محصولات جدید به سهم 

بیشتری از بازار پول دست پیدا کند.
 

معاون بیمه مرکزی:
۸۵درصدموتورسوارانبیمهشخصثالثندارند

معاون نظارت بیمه مرکزی اعلام کرد: طبق آمارهای موجود ۸۵ درصد 
موتورسیکلت سواران در کشور بیمه شخص ثالث ندارند.

»محمود حق وردیلو« در نشســت خبری در ســالن همایش های برج 
میلاد افزود: از نزدیک ۱۳ میلیون موتورســیکلت سوار فعال در کشور، 

۱۱ میلیون موتورسوار بیمه شخص ثالث ندارند.
حق وردیلو اظهار داشــت: در خصوص خودرو براساس آخرین آمارها 
حدود یک میلیون خودرو فاقد بیمه شــخص ثالث هســتند که از این 

تعداد ۳۰ هزار تاکسی یا ون است.
وی با بیان اینکه برای این افراد اخطار ارســال شــده است و در صورت 
ادامه این روند کارت های ســوخت آنها باطل خواهد شــد، یادآور شد: 
براســاس طرح در حال اجرا برای الزام افراد به گرفتــن بیمه ثالث، به 
تدریج کارت ســوخت این افراد باطل می شــود و تا بیمه شخص ثالث 

نداشته باشند کارت های سوخت مجدد فعال نخواهد شد.
معاون نظارت بیمه مرکزی اعلام کرد: باطل شدن کارت های سوخت 
این افراد اجرایی شده است و نخست از وسایل نقلیه عمومی آغاز کرده 
ایم و ســپس به تاکســی ها و در نهایت به خودروهای سواری شخصی 

می رسیم.
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رئیس  کل بیمه مرکزی عنوان کرد

ضریبنفوذ۳.۲درصدیبیمهدرکشور

خریدار   رئیس  کل بیمه مرکــزی با بیان اینکه 
ضریب نفود واقعــی بیمه در کشــور ۳.۲ درصد 
اســت، گفت: صنعت بیمه می توانــد در درمان و 

سرمایه گذاری کمک حال دولت باشد.
در  خسروشــاهی«  خــوش کلام  »پرویــز   
سی ویکمین همایش ملی و دوازدهمین همایش 
بین المللی »بیمه و توسعه« در مرکز همایش های 
بین المللی برج میلاد تهران با ارایه گزارشــی به 
رئیس جمهور دربــاره وضعیــت کنونی صنعت 
بیمه کشــور، افزود: ۴۱ شــرکت بیمه فعال در 
کشور وجود دارد که فقط یکی از آنها دولتی و بقیه 
خصوصی اســت، برخلاف بانک ها کــه عمدتا در 

اختیار دولت است.
رئیس  کل بیمه مرکزی بیان داشــت: ۱۰۰ هزار 
نماینده بیمــه داریم و در حــال حاضر نزدیک به 
۲۵۰ هــزار نفر در ایــن صنعت مشــغول به کار 
هســتند. صنعت بیمــه صنعتی تاثیرگــذار اما 

نامرئی است.
وی تاکید کــرد: ۹۴ درصد واحدهای مســکونی 
کشــور فاقد بیمه آتش ســوزی و ۹۵ درصد آنها 
فاقد بیمه حوادث طبیعی هســتند. از سوی دیگر 
۷۴ درصد وســایل نقلیه در حال تردد در جاده ها 
بیمه بدنه ندارند و همچنین ۳۰ درصد فاقد بیمه 
شخص ثالث هســتند که البته این بخش بیشتر 

شامل وسایل نقلیه موتوری است.

خوش کلام با اشاره به اینکه ۷۰ درصد شهروندان 
ایرانی بیمه تکمیلی ندارند، ادامه داد: ضریب نفوذ 
بیمه در جهــان تحت تاثیر درآمــد ناخالص ملی 
است و در حالی که ضریب نفوذ بیمه در دنیا هفت 
درصد اســت، این میزان در ایران براساس آمارها 
حدود ۲ درصد اســت که البته فاصلــه زیادی با 

کشورهای منطقه نداریم.
وی با بیان اینکه ضریب نفوذ بیمه از سال ۱۳۵۰ 
خورشــیدی همواره رو به افزایش بوده اســت، 
خاطرنشــان کرد: ضریب نفود واقعــی بیمه در 
کشور ۳.۲ درصد است و فاصله شرکت های بیمه 
ایران با جهان از ســال ۱۳۵۹ تا ۱۳۸۰ همواره در 
حال کم شدن بوده، اما از ســال ۱۳۹۰ به بعد به 
دلیل اعمال تحریم های ظالمانه این فاصله مجدد 

افزایش یافته است.
رئیــس کل بیمه مرکزی با تاکید بــر اینکه هدف 
نهایی ما کســب رضایت و اعتماد مردم به صنعت 
بیمه است، اظهار داشــت: صنعت بیمه از بودجه 
دولتــی اســتفاده نمی کند و همواره مســتقل و 
خودکفا بوده اســت، امــا می توانــد در درمان و 

سرمایه گذاری کمک حال دولت باشد.
وی تاکید کرد: درخواســت عاجزانه صنعت بیمه 
این اســت که نهادهای تصمیم گیر بر اساس اصل 
منطق و انصاف برای این صنعــت تصمیم گیری 

کنند.

خوش کلام در بخــش دیگری از ســخنان خود 
گفت: حق بیمه شــخص ثالث از ســال ۱۳۸۵ تا 
۱۴۰۲ فقط ۱۷.۷ درصد افزایــش یافته، این در 
حالی است که در همین بازه زمانی نرخ دیه بیش 

از ۳۴ درصد افزوده شده است.
ســی و یکمیــن همایــش ملــی و دوازدهمین 
همایــش بین المللی بیمه و توســعه با محوریت 
»رضایت مندی و اعتماد مــردم به صنعت بیمه« 
امروز )سه شــنبه( بــا حضــور رئیس جمهوری 
اســلامی ایران، وزیر امــور اقتصــادی و دارایی، 
برخی از نمایندگان مجلس، جمعی از مســئولان 
اقتصادی، مدیران و فعالان صنعت بیمه در سالن 

همایش های برج میلاد آغاز شد.
این رویــداد ملی شــامل برنامه هایــی از جمله 
ســخنرانی های مقامات ارشــد، رئیس کل بیمه 
مرکزی و رئیس پژوهشکده بیمه، انتخاب چهره 
ماندگار صنعت بیمه در ســال جــاری، انتخاب 
کتاب ســال صنعت بیمــه، معرفــی مدیران و 
کارکنــان شایســته ایــن صنعــت و همچنین 
ســخنرانی های تخصصــی در قالــب پنل ها و 

کارگاه های حضوری و مجازی است.
در حاشیه این رویداد، نمایشگاه ارائه دستاوردها 
و خدمات بیمه ای برای حاضران برگزار شده و در 
انتهای همایش نیــز از برگزیدگان در بخش های 

مختلف تقدیر می شود.

کارشناســان اقتصــادی معتقدند اگر  خریدار 
مولدســازی به درســتی اجرا شود شــاهد رشد 
اقتصادی و کاهش نرخ تــورم در اقتصاد خواهیم 

بود.
 مصوبه هیئت عالی مولدسازی دارایی های دولت 
در ۲۱ آبان ۱۴۰۱ بــه تأیید مقام معظم رهبری و 
امضای سران سه قوه رســید، این نهاد که شامل 
هفت عضو یعنی معــاون اول رئیس جمهور، وزیر 
امور اقتصــادی و دارایی، وزیر کشــور، وزیر راه و 
شهرسازی، رئیس ســازمان بودجه و برنامه، یک 
نماینده از طرف رئیس مجلــس و یک نماینده از 
طرف رئیس قوه قضائیه اســت بــا اختیار قضائی 
ویژه، به فروش دارایی های مازاد دولت می پردازند 
و مشــمول تشــریفات قانونی قبلی نیستند. اما 
ایجاد مصونیت قضائی برای هیئت اجرایی، یکی 
از مهم تریــن و بحث برانگیزتریــن تصمیمات در 

خصوص این مصوبه بوده است.
با این حال سی و نهمین جلسه هیئت مولدسازی 
روز دوازدهم آذرماه با حضــور معاون اول رئیس 
جمهور برگزار شد و در این جلسه عملکرد هیئت 
مولدســازی و دســتگاه های دولتــی در زمینه 
مولدســازی املاک مازاد به دقت ارزیابی شد و با 
استفاده از تجربیات گذشــته، راهکارهایی برای 
سرعت بخشیدن به این فرآیند شناسایی و تدوین 
شد.دولت در لایحه بودجه سال آینده نیز بخشی 
از درآمدهای خــود را بر پایه فــروش اموال خود 
دیده است و ســعی کرده است این درآمدها منجر 

به رشد بورس شود.

نقش مولد سازی در رشد بورس
بهروز محبی نجم آبادی عضو کمیســیون برنامه 
و بودجه مجلس شــورای اســلامی، در تشریح 
نقش مولد ســازی در بازار ســرمایه اظهار کرده 
اســت: دولت ایران دولتی ثروتمند با دارایی های 
فراوان اما کم اعتبار اســت و یکــی از راه هایی که 
می تواند به موجــب آن منابع خود را افزایش دهد 
و منجر به تقویت سرمایه گذاری و بهره وری شود، 
مولدســازی اســت.وی عنوان کرد: مولدسازی 
به معنای تغییــر کاربری و بهبود بخشــیدن به 
دارایی ها و توانایی ها و همچنین استفاده از بخش 
خصوصی درستکاری است که می تواند به دولت 

کمک کند.
این نماینده مجلس تاکید کرد: قطعاً اگر دولت ها 
در آینده سراغ مولد سازی نروند، نمی توانند منابع 
خود را افزایش دهند و در گرو آن رشــد و توسعه 

رقم نخواهد خورد.
محبی نجم آبــادی با بیان اینکه مولدســازی به 
موجب بهــره وری ای که دارد قطعــاً می تواند در 
بازار ســرمایه اثرگذار باشــد، گفت: مولدسازی 
منجر به ســرمایه گذاری و در ادامــه آن افزایش 
تولید خواهد شــد و رشــد تولیــد، روی تمامی 
شــاخص های اقتصادی اثرگذار است تا جایی که 

حتی منجر به جبران کسری بودجه خواهد شد.
وی در پایان اذعان کــرد: افزایش تولید مالیات بر 

آمده از تولید را افزایش خواهد داد و در راســتای 
آن، با پوشــش هزینه ها تورم بــه حداقل خواهد 
رسید.عباس آرگون کارشناس مسائل اقتصادی، 
در تشریح تأثیرات مثبت مولدسازی دارایی های 
مازاد دولــت در رونق اقتصاد کشــور اظهار کرد: 
مولد سازی دارایی ها به رشد اقتصادی و افزایش 
بهره وری اموال مازاد دولتی کمک می کند. آنچه 
اهمیــت دارد این اســت که دارایی هــای دولت 
از جهت میــزانِ قابلیــت عرضه شــدن در بازار 
سرمایه، تقســیم بندی شــوند.وی عنوان کرد: 
یکی از شــاخص های مهم برای قابل عرضه بودن 
دارایی های منظور این اســت کــه دارایی ها باید 
دارای توجیــه اقتصادی باشــند و انتفاعی برای 
خریدار داشــته باشــند؛ نه اینکه صرفاً بخواهیم 
یک مســأله از دوش دولت برداشــته و به بخش 
خصوصی منتقل شود.این کارشناس اقتصادی با 
تاکید بر اینکه در بحث مولد ســازی صرفاً فروش 
مطرح نیست بیان کرد: شما یک دارایی داری و از 
دارایی بخش خصوصی نیز استفاده می کنی و آن 
را به نقطه بهره برداری می رســانی تا برای هر دو 

طرف یک بازی برد برد تعریف شود.
آرگون افزود: ســابق بر این نیز من این پیشنهاد 
را مطرح کردم که دولت دارایی هــای نیمه تمام 
خود را در قالب شــرکت های ســهامی عــام و با 
تخفیف های ویژه عرضه کنــد و بخش خصوصی 
با ورود ســرمایه به آن دارایی هــا، پروژه ها را به 

سرانجام برساند.

بانک

عضــو کمیســیون تلفیق لایحه 
بودجــه ۱۴۰۴ بــا بیــان اینکه 
نظارت کافی جهت جلوگیری از 
بنگاه داری بانک ها وجود ندارد، 
گفت: عمده ناترازی های موجود 
با اصلاح ســاختار و قوانین بانکی 

محقق می شود.
ســید کریــم معصومــی عضو 
کمیســیون تلفیق لایحه بودجه 
۱۴۰۳، در رابطه بــا بنگاه داری 
بانک هــا اظهــار کــرد: یکی از 
مشکلات عمده ای که در بانک ها 
داریم بحث بنــگاه داری بانک ها 
اســت که بانک ها جای پرداختن 
به ســرمایه گــذاری و کمک در 
بخش تولید، عمده فعالیتشــان 

در بخش بنــگاه داری 
خلاصه شده است.وی 
مجلس  کــرد:  عنوان 
شــورای اســلامی به 
دنبــال آن اســت که 
بتوانــد راهکارهایی را 
بانک ها  خــروج  برای 

از بنــگاه داری فراهــم کند. در 
کمیسیون اصل ۹۰ حضور دارم 
و در همیــن خصوص جلســاتی 
تشــکیل دادیم و بــه دنبال آن 
هســتیم تا نظارت خاصی در این 
زمینه صورت گیــرد و بانک ها به 

این سمت سوق داده شوند.
این نماینــده مجلس شــورای 
اســلامی افزود: اگرچــه اعتقاد 

دارم حتمــاً باید ســاز 
و کارهــای لازم برای 
جلوگیــری از بنــگاه 
داری بانک هــا فراهم 
شود گرچه به نظر من 
بســتر آن فراهم است 
اما نظــارت کافی برای 

آن وجود ندارد.
معصومی تصریح کرد: اگر نظارت 
از ســوی بانک مرکــزی صورت 
گیرد، بانک ها به ســمت سرمایه 
گذاری و تولیــد هدایت خواهند 
شد در صورتی که در حال حاضر 
بانک هــا انگیــزه ای بــرای این 
موضوع ندارند و بــه بنگاه داری 

گرایش بیشتری دارند.

وی ترک بنــگاه داری بانک ها را 
امری ضروری دانســت و گفت: 
تمرکــز بانک ها روی ســرمایه 
گــذاری و تمرکــز در تولیــد 
می تواند بــه اشــتغال، تولید و 
ســرمایه گذاری بیشتر و بهتر در 

جامعه کمک کند.
این نماینــده مجلس شــورای 
اســلامی در پایان خاطرنشــان 
کرد: اطمینان دارم باید حرکتی 
صــورت گیرد تا عمــده کارهای 
بانکی ما و ناتــرازی های موجود 
در آن با اصلاح ســاختار بانکی و 
قوانیــن بانکی برطرف شــوند و 
اعتقــاد دارم این اتفــاق خواهد 

افتاد.
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